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 معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور گفت: بیش از ۷۰ درصد 
چالش هایی که در حوزه محیط زیست در سطح کشور با آن روبه رو هستیم، با تکیه 

بر توان علمی و تکنولوژیکی داخلی قابل حل است.
 حسین افشین در حاشیه بازدید از بیست و دومین نمایشگاه بین المللی محیط زیست 
اظهار داشت: نمی توان به صورت مشخص درصدی برای توان علمی و تکنولوژیک 

داخلی کشور جهت حل مشکلات و چالش های محیط زیست تعیین کرد.
وی افزود: تا زمانی که نگاه خود را به نوع توسعه عوض نکنیم، نمی توانیم این مسائل را 
حل کنیم. زمانی ما می بینیم صنعتی آلوده است و باید ۱۰ برابر هزینه خود صنعت باید 
برای رفع آلودگی آن هزینه کنیم اما یک زمانی با انتخاب تکنولوژی مناسب در ابتدای 

سرمایه گذاری می توانیم با هزینه کمتر این مساله را کنترل کنیم.
معاون رئیس جمهور تاکید کرد: مردم هزینه آلودگی را به صورت پنهان و در بخش 

سلامت می پردازند و ما باید این موضوع را مدیریت کنیم.
افشین تصریح کرد: ما هم در سوخت و هم کاتالیست توان تولید خودرو باکیفیت داریم 
و تنها بحث هزینه - فایده است؛ ما باید به تمامی جوانب در کنار تکنولوژی، توانایی 

فنی و حتی اقتصادی در کنار هم نگاه کنیم و مجموع اینها را با هم در نظر بگیریم.
به گزارش ایرنا، در ادامه بازدید شینا انصاری معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست و حسین افشین ، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور از سامانه 
پایش هوشمند ارسباران و سایر مناطق تحت مدیریت حفاظت محیط زیست آذربایجان 

شرقی رونمایی شد.
سامانه هوشمند پایش آنلاین مناطق تحت مدیریت حفاظت محیط زیست آذربایجان 
شرقی در سه بخش پایش تصویری ، سامانه های ناوبری و ارتباطات دیجیتال )بیسم 
های دیجیتال( با هزینه بالغ بر ۱۲۰ میلیارد ریال در طی یکسال گذشته در فاز اول 
راه اندازی شده و هدف از این طرح ارتقاء سطح حفاظت و بهره وری پایش نیروهای 

حفاظت محیط زیست درسطح استان آذربایجان شرقی بوده است.
معاونت علمی با قاطعیت از اجرای سند رمزارز بانک مرکزی پشتیبانی می کند

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور با اشاره به آغاز اجرایی شدن 
سند »چارچوب سیاستگذاری و تنظیم گری  بانک مرکزی در حوزه رمزپول ها«، این سند 
را راهکاری نهایی در مسیر فعالیت مبتنی بر قانون حوزه رمزارز و بلاکچین دانست و 

از قاطعیت این مجموعه برای پشتیبانی از اجرای سند رمزارز بانک مرکزی خبر داد.
حسین افشین با اشاره به آغاز اجرایی شدن »سند چارچوب سیاستگذاری و تنظیم گری 
 بانک مرکزی در حوزه رمزپول ها« این سند را راهکاری فیصله بخش در مسیر فعالیت 
مبتنی بر قانون حوزه رمز ارز و بلاکچین دانست و گفت: بر اساس قانون، بانک مرکزی 
تنها متولی فعالیت در حوزه رمز ارز در کشور است.وی با بیان این که معاونت علمی 
همان گونه که در مسیر تدوین و تصویب این سند با بانک مرکزی همکاری جدی داشت، 
در اجرای این سند نیز پشتیبان قاطع آن خواهد بود، اضافه کرد: در تمام بخش های 
سند چارچوب سیاستگذاری و تنظیم گری  بانک مرکزی در حوزه رمزپول ها، تلاش شده 
تا نیازهای فناورانه و اقتضاعات مورد نیاز برای فعالیت مبتنی بر قانون و مصالح کشور از 

سوی فعالان رمز ارز لحاظ شود.

هفته نامه اجتماعی- فرهنگی- اقتصادی

پزشکیان: اختلافات بخاطر این است که 

به حقوق دیگران احترام نمی گذاریم

وزیر کشور : مردم داری مهمترین 
مولفه رویکرد وفاق ملی است
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ــردم داری  ــت: م ــور کشــور گف ــرای پیشــبرد ام ــم ب چهارده
مهمتریــن مولفــه رویکــرد وفــاق ملــی در ایــن دولــت اســت 

ــا ..... ــد در همــه بخــش ه 2کــه بای

همتی: سرکوب نرخ ارز، توان 
رقابت را از شرکت های دانش بنیان 
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مشکل ناترازی انرژی
 با تعطیلی رفع نمی شود
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فرماندار بهارستان از تشکیل کمیته 
»رفع نارضایتی های مردمی« در 

این شهرستان خبر داد

وزیر آموزش و پرورش: ناترازی 

انرژی ریشه فرهنگی دارد
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عارف: عبور از ابرچالش های محیط 

زیستی نیازمند عزم ملی است
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دنیامالی: نواخته شدن سرود ملی 

کشورمان در المپیک و پارالمپیک پاریس 

مایه مباهات بود
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استان ها 5

وزیر نفت: مشکلی در فروش نفت نداریم

 وزیــر نفــت بــا بیــان اینکــه هیــچ مشــکلی در فــروش نفــت 
در بازارهــای جهانــی نداریــم، گفــت: بــه زودی قراردادهــای 

افزایــش تولیــد گاز نهایــی مــی شــود.
ــت در  ــات دول ــه هی ــیه جلس ــژاد در حاش ــن پاک ن  محس

ــه  ..... ــان اینک ــا بی ــگاران ب ــع خبرن جم 8 5

 وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در 
دانشگاه  یک  کارکردهای  توصیف 
عبارتند  کارکردها  گفت:  خوب 
و  فناوری  پژوهش،  آموزش،  از؛ 
عین  در  نهاد  این  و  کارآفرینی 
حس  از  نباید  خود  وظایف  انجام 

مسئولیت اجتماعی غافل شود.
آیین  در  سیمایی  حسین 
و  پژوهش  هفته  بزرگداشت 
پژوهش  مراسم ششمین جشنواره 
مرور  با  خاتم  دانشگاه  فناوری  و 
فعالیت  و  تاسیس  تاریخچه 
در  خصوصی  بخش  دانشگاه های 
دانشگاه های  تاسیس  گفت:  ایران، 
خصوصی در ایران در دهه ۶۰ آغاز 
توازنی  فقدان  هم  آن  دلیل  و  شد 
انسانی موجود  نیروی  بین  بود که 
داشت، ضمن  وجود  جامعه  نیاز  و 
برای  اجتماعی  مطالبات  اینکه 
فزونی  به  رو  عالیه  اخذ تحصیلات 
دانشگاه  تاسیس  با  روند  این  بود. 
آزاد اسلامی آغاز شد. در دهه ۷۰ 
دانشگاه های  تاسیس  سمت  به 
غیردولتی حرکت کردیم و در دهه 
و  رفتیم  آنها  تقویت  به سمت   ۸۰
باید برای آمایش و انسجام  اکنون 

این دانشگاه ها اقدام کنیم.
فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
گسترش  شکل  این  کرد:  اضافه 
توسعه  و  غیردولتی  دانشگاه های 
شکل  این  به  دولتی  دانشگاه های 
کاهش  آموزشی  کیفیت  که  فعلی 
قرار  زیرا  نبود.  صحیح  کند،  پیدا 
دوش  از  باری  دانشگاه ها  بود 
اکنون  اما  بردارند  جامعه  و  دولت 
بنگاه  به  تبدیل  دانشگاه ها  برخی 
دانشگاه ها  دیگر  طرف  از  شده اند. 
در کشور  را  دانش  داشتند  وظیفه 
گسترش دهند. اما آیا دانشگاه های 
غیردولتی ما در گسترش دانش در 

یا فقط مدرک  کشور موفق شدند 
توزیع کردند و دانشی عملًا تولید 

نشد؟
بر اساس این خبر از دانشگاه خاتم، 
کارکردهای  توصیف  در  سیمایی 
این  گفت:  خوب  دانشگاه  یک 
آموزش،  از؛  عبارتند  کارکردها 
و  کارآفرینی  فناوری،  پژوهش، 
حس مسئولیت اجتماعی. دانشگاه 
و  آموزشی  خدمات  ارائه  بر  علاوه 
در  باید  هم  صنعت  با  پژوهشی، 
مسئولیت  حس  از  و  باشد  ارتباط 

اجتماعی خود غافل نشود.
وی با اشاره به اینکه کشور از دهه 
با مسئله مهاجرت  ۱۳۴۰ شمسی 
افزود:  است،  بوده  روبه رو  نخبگان 
اندازه ای  تا  راهکارهایی  با  می شود 
کرد.  کنترل  را  نخبگان  مهاجرت 
افتاده  کشور  در  اتفاقاتی  البته 
نخبگان  دادن  فراری  باعث  که 
آنها مسائل  از  شده است که یکی 

معیشتی و مسکن بوده است.
فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
چگونه  که  سوال  این  طرح  با 
از  دسته  کدام  و  پژوهش ها 
جامعه  با  می توانند  پژوهشگران 
برخی  گفت:  کنند؟  برقرار  ارتباط 
که  است  این  از  حاکی  مطالعات 
تنها  باشید،  عمیق  فقط  که  وقتی 
می بینید  را  جورچین  از  قطعه ای 
باشد،  وسیع  دانش تان  وقتی  اما 
جامع  به صورت  را  جورچین  کل 
که  است  خوب  ببینید.  می توانید 
بر  ما علاوه  دانشجویان  و  استادان 
اینکه برای اخذ یک تخصص وقت 
صرف می کنند، از دانش های دیگر 

هم غافل نشوند.
این  در  هم  خاتم  دانشگاه  رئیس 
علمی  مرجعیت  پیرامون  آیین 
صنعت  ارتباط  ضرورت  و  کشور 

اسناد  به  اشاره  با  و  دانشگاه  و 
فناوری  و  علم  در حوزه  بالادستی 
و  علم  کلی  سیاست های  جمله  از 
فناوری، نقشه جامع علمی کشور و 
قانون برنامه هفتم توسعه، گفت که 
مرجعیت علمی مفهومی حاکمیتی 
است که در اسناد بالادستی مرتبط 
با حوزه علم و فناوری بر آن تاکید 
شده و همکاری دانشگاه با صنعت 
اصلی  ضرورت های  از  جامعه،  و 
کشور  در  علمی  مرجعیت  تحقق 

است.
بازنگری در  مجید قاسمی بر لزوم 
سیاست های کلی مرتبط با اجرای 
حوزه  در  اساسی  قانون   ۴۴ اصل 
علم و فناوری، به ویژه در حوزه های 
به روزرسانی  هدف  با  بنیان،  دانش 
رتبه  به  اشاره  با  و  تاکید کرد  آنها 
۱۲۱ ایران در شاخص بین المللی 
همکاری دانشگاه و صنعت در سال 
در  را  جایگاه  این  بهبود   ،۲۰۲۴
گرو همت مسئولان و دانشگاهیان 

دانست.
برنامه  سرفصل های  ارائه  به  وی 
این  در  خاتم  دانشگاه  راهبردی 
برنامه  این  راستا پرداخت و گفت: 
شامل ۱۷ راهبرد اصلی، ۵۱ راهبرد 
فرعی و ۲۶۵ گام اجرایی است که 
بر اساس روند پیشرفت امور، ما تا 
برنامه  از  جلوتر  درصد   ۹۰ حدود 

راهبردی تعیین شده قرار داریم.
به  سپس  خاتم  دانشگاه  رئیس 
این  فعالیت های  از  گزارشی  ارائه 
وضعیت  آخرین  نیز  و  دانشگاه 
پردیس  ساخت  دست  در  پروژه 
بر  تاکید  با  و  پرداخت  دانشگاه 
اینکه دانشگاه تا پایان سال ۱۴۰۵ 
مستقر  خود  جدید  پردیس  در 
خاتم  دانشگاه  گفت:  شد،  خواهد 
مستقر،  استاد   ۷۵ دانشکده،   ۴
 ۸۶ و  هزار   ۳ و  دانشجو   ۲۱۹۰

فارغ التحصیل است.
تحقیقات پایان سیاست هایی چون 

فیلترینگ را تایید می کند
تحقیقات پایان سیاست هایی چون 

فیلترینگ را تایید می کند
تهران- ایرنا- وزیر علوم، تحقیقات 
حکمرانی  توصیف  در  فناوری  و 
علمی گفت: حکمرانی علمی؛ یعنی 
همچنانکه  علم.  صدای  شنیدن 
 evidence( تحقیقات شاهدمحور

based( امروز به ما ضرورت پایان 
ناکارامدی  و  فیلترینگ  سیاست 
مقابله سخت افزاری با بدحجابی را 

اعلام کرده است.
اختتامیه  آیین  در  علوم   وزیر 
بین المللی  جشنواره  پانزدهمین 
پزشکیان،  با حضور مسعود  فارابی 
اجلاس  سالن  در  رئیس جمهور 
فارابی  جشنواره  گفت:  سران 
محقق  تکریم  و  تحقیق  تشویق 
در  علمی  جشنواره های  است. 
جهان برای معرفی اجتماعی علم و 
ترویج عمومی علم برگزار می شوند. 
انسانی  علوم  اصحاب  که  همین 
به  شود،  می  دیده  کارشان  ببیند 
دامنه  و  کیفیت  ارتقای  و  تحقیق 
می  ترغیب  خود  های  پژوهش 

شوند.
از  معدودی  البته  افزود:  وی 
دانشوران در همه زمان ها بی توجه 
به مادیات علم و تحقیق را شرمنده 
در  ما  کنند.  می  خود  بلند  همت 
حوزه و دانشگاه چنین استادانی را 
زیاد دیده ایم؛ اما نمی توان چنین 
انتظاری را از عموم محققان داشت.

از  بخشی  داد:  ادامه  سیمایی 
و  علمی  وضعیت  نامطلوبی 
پژوهشی محصول وضعیت عمومی 
کشور و مشکلات وضعیت معیشتی 
است. استادان و طلاب زیادی میل 
به  معیشت  ولی  دارند؛  تحقیق  به 
معضل  این  نمی دهد.  اجازه  آنها 
عمومی راهکار بخشی و وزارتخانه 
با  فارابی  جشنواره  ولی  ندارد.  ای 
حمایت از ایده ها و با ایجاد فضای 
رقابتی سعی می کند تا نشر علم را 

در حوزه علوم انسانی بیشتر کند.
وزیر علوم تاکید کرد: توسعه عمیق 
متوازن،  موزون،  جانبه،  همه  و 
مشروط  و  منوط  پایدار  و  عادلانه 
به توسعه علمی است. در این میان 
و  پژوهش ها  تفسیر  و  دهی  جهت 
است.  انسانی  علوم  برعهده  مسائل 
انقلاب  از  ایران  ملت  های  آرمان 
مشروطه تا انقلاب اسلامی، همگی 
است؛  انسانی  علوم  دستاوردهای 
حق  استقلال،  آزادی،  عدالت، 
قوا،  تفکیک  سرنوشت،  تعیین 
جمهوریت  سازگاری  جمهوریت، 
از  فضیلت  و  اخلاق  آزادی،  و 

دستاوردهای علوم انسانی است.

وزیر علوم: دانشگاه نباید از مسئولیت اجتماعی خود غافل شود بیش از ۷۰ درصد چالش های محیط زیستی با 
تکیه بر توان علمی داخلی برطرف می شود

واحدهای  و  مزارع  به  دانش  انتقال  ضرورت  بر  کشاورزی  جهاد  وزیر   
تولیدی کشاورزی تاکید کرد و گفت: شرکت های دانش بنیان می توانند با 
کمک سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج )تات( به رشد افزایش ضریب 

نفوذ دانش در بخش کشاورزی کمک کنند.
غلامرضا نوری قزلجه در بازدید از بیست وپنجمین نمایشگاه دستاوردهای 
از تلاش برای  بازار در محل نمایشگاه بین المللی تهران  پژوهش و فن 
چابک سازی سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج خبر داد و افزود: هدف 
چابک سازی افزایش بهره وری و استفاده بیشتر و بهتر از دانش هیات های 
صورت  به  علمی  دستاوردهای  تا  است  پژوهشگران  و  محققان  علمی، 

کاربردی به کشاورزان ارایه شود.
وی افزود سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج مسئولیت افزایش ضریب 
نفوذ دانش در کشاورزی را بر عهده دارد و طبق برنامه ای که برای مدیریت 

این مجموعه ارایه شده، در این زمینه پویاتر و فعال تر خواهد شد.
نوری قزلجه گفت: ظرفیت و دانش ارزشمندی در دانشگاه ها و سازمان 
تات تولید شده، اما آنچه که اهمیت دارد انتقال این دانش به مزارع و 
واحدهای تولیدی است که بخش ترویج نیاز به تقویت بیشتر دارد که در 

اصلاح ساختار آن را مدنظر قرار خواهد گرفت.
وزیر جهادکشاورزی تامین امنیت غذایی مردم را مهمترین تکلیف وزارت 
جهاد کشاورزی دانست و افزود: این کار بدون بهره مندی از علم و دانش 

و پژوهش در بخش کشاورزی امکان پذیر نیست.
به  ترویج  و  آموزش  تحقیقات،  سازمان  زمین های  واگذاری  درباره  وی 
شرکت های دانش بنیان تولیدمحور اظهار داشت: در این زمینه کارهای 

مقدماتی در حال انجام است و بزودی محقق خواهد شد.
وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: شرکت های دانش بنیان می توانند در 
نفوذ  افزایش ضریب  رشد  به  ترویج  و  آموزش  تحقیقات،  سازمان  کنار 

دانش در بخش کشاورزی کمک کنند.
در این بازدید وزیر جهاد کشاورزی با حضور در غرفه سازمان تحقیقات، 
برنامه ریزی،  پژوهش های  موسسه  همچنین  و  )تات(  ترویج  و  آموزش 
اقتصاد کشاورزی و توسعه روستایی از نزدیک با جدیدترین دستاوردهای 
پژوهشی مطالعات و انتشارات در این دو نهاد آشنا شد و با پژوهشگران و 
محققان درباره طرح و برنامه های آتی برای کشاورزی و دامداری گفت وگو 

کرد.

شرکت های دانش بنیان  به افزایش ضریب نفوذ 
دانش در کشاورزی کمک کنند



سیاسی
خبر

به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
نقش مهم و برجسته نظام آموزشی در 
ناترازی  مشکل  سازی،گفت:  فرهنگ 
فرهنگی  ریشه  دارای  بیشتر  انرژی 
و  آموزش  در  باید  آن  حل  که  است 

پرورش شکل بگیرد.
 علیرضا کاظمی در آیین گرامیداشت 
در  مفتح  آیت الله  شهادت  سالروز 
و  آموزش  ارتقای  افزود:  تویسرکان 
پرورش باید در صدر و دغدغه همگان 

باشد.
وی ،شکاف بین نظر و عمل را مانع از 
موفقیت در جامعه خواند و ادامه داد: با 
وجود همه تحریم های ظالمانه، آینده 
داریم  رو  پیش  در  ای  کننده  امیدوار 
هرچند که دشمن درصدد ناامید کردن 

جامعه است.
بخش  در  پرورش  و  آموزش  وزیر 
بیان  با  خود  های  صحبت  از  دیگری 
اینکه استان همدان از جمله تویسرکان 
افراد عالم  پیشینه طولانی در پرورش 
دیار  این  مردمان  دارند،افزود:  نخبه  و 
آرمان  و  انقلاب  از  دفاع  در  همچنین 

های آن پیشرو بوده اند.
اهمیت  به  اشاره  با  ادامه  در  کاظمی 
خنثی  برای  دانشگاه  و  حوزه  وحدت 
دشمنان،گفت:  های  توطئه  سازی 
آیین  امروز  که  است  خرسندی  جای 
وحدت حوزه  زمینه  در  مختلفی  های 
شود  می  برگزار  کشور  در  دانشگاه  و 
ترویج  اهمیت  بیانگر  مسأله  این  که 
نظام  در  اسلامی  انقلاب  ارزش های 

آموزشی است.
را  شهادت  و  ایثار  فرهنگ  ترویج  وی 
یک هنجار دانست که تاثیر زیادی در 
ارزش  از  پاسداری  و  معنویت  ارتقای 
فراموش  نباید  های جامعه دارد،افزود: 
کنیم که شهدا زنده اند و با بزرگداشت 
آنان می توانیم در مسیر درست حرکت 

و زندگی کنیم.
شهید  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
جریان  به  همدان  دیار  از  که  مفتح 
همچون  شد،  معرفی  اسلامی  انقلاب 
ای  ویژه  نقش  باهنر  و  شهید مطهری 
در پایه ریزی جمهوری اسلامی داشت 

و از طلایه داران حوزه فرهنگ بود.
وی افزود: جای شهید مطهری و مفتح 
هنوز پر نشده است وقتی کتاب های 
شهید مطهری خوانده می شود گویی 

برای جامعه امروز نوشته شده است.
نقش  مفتح  شهید  کرد:  بیان  کاظمی 
های  توطئه  سازی  خنثی  در  مهمی 
دشمن داشت و به همین خاطر نیز او 

را شهید کردند.
وی ادامه داد: شهید مفتح نماد حضور 
بود  قرآنی  مبانی  بر  دانشگاه  در  حوزه 
قابل  دشمن  سوی  از  مسأله  این  که 

قبول نبود.
بخش  دشمن  نفوذ  و  ورود  مسیر 

فرهنگی و سبک زندگی است
نفوذ  و  ورود  مسیر  اینکه  بیان  با  وی 
سبک  و  فرهنگی  بخش  در  دشمن 
غیر  راهی  دشمن  چون  است  زندگی 
نهاد  تضعیف  داد:  ادامه  ندارد،  این  از 

اهداف  از  جوانان  افکار  در  روحانیت 
دشمن است.

کاظمی تصریح کرد: شهید مفتح تفکر 
را  دانشگاه  در  قرآنی  رفتار  از  زیبایی 
به منصه ظهور گذاشته بود به طوری 
که در برخی جلسات او در مسجد قبا 
های  شهرستان  از  مخاطب  هزار   ۳۰

مختلف حضور پیدا می کردند.
ایمان  و  هدف  راه  در  استقامت  وی، 
مفتح  شهید  موفقیت  رمز  را  خدا  به 
دانست و افزود: رژیم ستم شاهی مفتح 

را از آموزش و پرورش اخراج کرد.
کرد:  بیان  پرورش  و  آموزش  وزیر 
آشنایی با سیره شهید مفتح می تواند 
جوان  نسل  و  آموزان  دانش  الگوی 

باشد.
در  سختی  تحمل  کرد:  تصریح  وی 
مسیر انقلاب اسلامی ، تبعید و ممنوع 
را  مفتح  شهید  نتوانست  شدن  المنبر 
متعالی  هدف  به  دستیابی  و  تلاش  از 

خود باز دارد.
دانش  با  ارتباطی  مهارت  کاظمی 
آموزان را از ویژگی شهید مفتح خواند 

که شاخصه یک معلم هنرمند است.
وی افزود: امروز روحانیت و مراجع باید 
نسل  توانیم  می  که چگونه  بیندیشند 
راهنمایی  را  آنها  و  بشناسیم  را  جوان 

کنیم.
وزیر آموزش و پرورش همچنین گفت: 
امروز دشمن دنبال جداسازی نوجوانان 
آنان  نگرش های  در  تغییر  و  جامعه  از 

است.
وزیر آموزش و پرورش: محتوای درسی 

دانش آموزان تغییر می کند
بر  تاکید  با  پرورش  و  آموزش  وزیر   
درسی  برنامه  و  محتوا  تغییر  ضرورت 
این  ورود  از  مدارس،  در  آموزان  دانش 
و  داد  خبر  موضوع  این  به  وزارتخانه 
قدرت  آموزشی  فعلی  ساختار  گفت: 
دانش  و  معلم  از  را  و خلاقیت  تحرک 

آموزان سلب کرده است.
نخبگان  نشست  در  کاظمی   علیرضا   
و  آموزش  روسای  و  مدیران  فرهنگی، 
افزود:  تویسرکان  شهرستان  پرورش 
ساختارهای فعلی آموزشی در کشور با 

نیازهای جامعه همخوانی ندارد.
ماموریت  ترین  اساسی  داد:  ادامه  وی 
بیابیم  که  است  این  تربیت  و  تعلیم 
چرا نمی توانیم محصول خوبی تحویل 
جامعه دهیم و بر روی حل این مساله 

متمرکز شده ایم.
۸۰ درصد دانش آموزان باید در مسیر 

مهارت آموزی قرار بگیرند
به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
آموزان،  دانش  آموزش  مهارت  اهمیت 
دانش  درصد   ۸۰ باید  کرد:  تصریح 
قرار  آموزی  مهارت  مسیر  در  آموزان 

گیرند.
معدل  نمرات  گفت:  همچنین  وی 
بخش  رضایت  آموزان  دانش  کشوری 
نظام  در  معدل  تاثیر  مسأله  و  نیست 

آموزشی در حال بررسی است.
وی تصریح کرد: تولید محتوای مناسب 
وضعیت  ارتقای  به  توجه  و  آموزشی 

معلمان از عناصر اصلی پیشرفت نظام 
آموزشی در کشور محسوب می شود که 

این مهم مورد توجه قرار دارد.
وزیر آموزش و پرورش در ادامه پرداخت 
بخش عمده ای از پاداش پایان خدمت 
حق  بموقع  پرداخت  و  بازنشستگان 
التدریس معلمان از کارهای خوب انجام 
وزارتخانه  این  شده طی سال جاری در 

عنوان کرد.
وی با بیان اینکه حل مشکلات معلمان، 
در  تسریع  و  درس  های  کلاس  تراکم 
آموزش  زیرساختی  طرح های  تکمیل 
است،  جدی  توجه  مورد  پرورش  و 
بیان کرد: برنامه ریزی دقیق نسبت به 
و شاخص های  آموزشی  هدف گذاری 
که  است  مهم  بسیار  آنها  اجرای  و  آن 
در دستور کار وزارت آموزش و پرورش 

قرار دارد.
متوازن  توسعه  اینکه  گفت:  کاظمی 
تواند  در آموزش و پرورش چگونه می 
محقق شود، باید به ظرفیت های بومی 

و شهرستانی هر منطقه توجه شود.
در  دانش  و  علم  انتفال  و  تولید  وی، 
و  تمدن  و  فرهنگ  ساخت  و  کشور 
سبک زندگی یک کشور را وظیفه اصلی 
نشانگر  که  دانست  پرورش  و  آموزش 
نقش  و  وزراتخاته  این  حیاتی  اهمیت 

مهم آن است.
بزودی  معلمان  بندی  رتبه  مشکلات 

مرتفع می شود
اینکه  بیان  با  دولت  هیات  عضو  این 
اساس  بر  پرورش  و  آموزش  تحول 
نقشه راه تدوین شده است، یادآور شد: 
آنها  حقوق  و  استخدام  نیرو  هزار   ۸۰
پرداخت شده و مشکلات رتبه بندی نیز 

بزودی برطرف می شود.
کاظمی، پاداش بازنشستگی معلمان را 
دغدغه ای خواند که در جلسه سران قوا 

نیز مطرح شده است.
عدالت  توسعه  شد:  یادآور  کاظمی 
نظام  به  بخشی  کیفیت  و  آموزشی 
تعلیم و تربیت مورد توجه خاص دولت 

چهاردهم قرار دارد.
وزیر آموزش و پرورش در بخش دیگری 
خاطره  و  یاد  خود  های  صحبت  از 
برجسته  شهدای  از  که  مفتح  شهید 
را  استان همدان است  فرزند  و  انقلاب 
گرامی داشت و افزود: شهید مفتح نماد 
انسجام فرهنگی کشور و وحدت حوزه و 

دانشگاه است.
وی، یکی از بهترین راه ها برای تقویت 
با  نشست  برگزاری  فرهنگی  گفتمان 
و  دانست  کشور  فرهنگی  مسوولان 
تاکید کرد: کار اصلی تعلیم و تربیت بر 

دوش معلمان است.
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 
تربیت  و  تعلیم  گفتمانی،  فضای  در 
کشور  در  اصلی  مولد  و  زیرساخت 
است،ادامه داد: زیرساخت علم و دانش و 
فرهنگ جامعه قابل حذف شدن نیست 

و این قدرت نرم نظام است.
مسأله  حاضر  حال  در  کرد:  تاکید  وی 
همه  مهم  دغدغه   ، پرورش  و  آموزش 
است  مجلس  نمایندگان  و  دولتمردان 

و  تعلیم  نظام  در  تحول  سرآغاز  این  و 
تربیت کشور به شمار می رود.

وزیر: ارتقای کیفیت در ساخت مدارس 
مورد توجه وزارت آموزش و پرورش قرار 

دارد
 وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر لزوم 
بهبود کیفی طرح های آموزشی،گفت: 
بهسازی  و  ساخت  در  کیفیت  ارتقای 
و  وزارتخانه  این  توجه  مورد  مدارس 

دولت چهاردهم قرار دارد.
در  شنبه  سه  روز  کاظمی  علیرضا   
بازدید از طرح های آموزشی در دست 
ساخت در شهرستان تویسرکان افزود: 
آموزش  وزارت  در  را  خود  تلاش  همه 
کردن  فراهم  منظور  به  پرورش  و 
برای  آموزشی  مناسب  زیرساخت های 
دانش آموزان در نقاط مختلف کشور به 

کار گرفته ایم.
اهمیت تحصیل دانش  به  اشاره  با  وی 
استاندارد  آموزشی  آموزان در فضاهای 
در  کرد:  لازم،اظهار  امکانات  دارای  و 
اعتبارات  تامین  با  تا  هستیم  تلاش 
لازم و استفاده بهتر از ظرفیت خیران، 
بهبود کیفیت فضاهای آموزشی در  به 

مناطق مختلف کشور کمک کنیم.
وزیر آموزش و پرورش گفت: طرح های 
های  پروژه  از  اجرا  دست  در  آموزشی 
استفاده  با  باید  دار هستند که  اولویت 
از همه ظرفیت ها نسبت به تسریع در 

تکمیل آنها اقدام شود.
تکمیل طرح  کرد:  کاظمی خاطرنشان 
بهبود  و  تمام  نیمه  آموزشی  های 
شاخص ها در زیرساخت های آموزشی 
از اولویت های دولت چهارهم به شمار 

می رود.
همچنین  پرورش  و  آموزش  وزیر 
فضاهای  کمبودهای  و  مشکلات  به 
آموزشی تویسرکان اشاره و تاکید کرد 
که با تلاش وزارتخانه و همراهی نماینده 
مدیران  و  مجلس  در  شهرستان  این 
استانی بتوان شاهد تسریع در تکمیل و 
رفع کمبودهای این شهرستان در حوزه 

زیرساخت های آموزش و پرورش شد.
مردم  نماینده  و  همدان  استاندار 
اسلامی،  تویسرکان در مجلس شورای 
امام جمعه و فرماندار در این بازدیدها 
همراهی  را  پرورش  و  آموزش  وزیر 

کردند.
سیره  ترویج  پرورش:  و  آموزش  وزیر 

رضوی در مدارس دنبال می  شود
برای  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر   
توسعه و ترویج سیره رضوی در فضای 
دریغ  کاری  هیچ  از  تربیت  و  تعلیم 
برنامه های  جزو  امر  این  و  نمی کنیم 

ماست.
دانش  همایش  در  کاظمی  علیرضا 
آموختگان دانشگاه علوم اسلامی رضوی 
افزود: وقتی که در خراسان  در مشهد 
رضوی مدیرکل آموزش و پرورش بودم 
اولویت سیاست کاری  و  نیز مهمترین 
و  بود  ترویج سیره رضوی  و  توسعه  ما 
در این راه ۲۰ برنامه را طراحی و اجرا 

کردیم.
امام  های  چهارشنبه  داد:  ادامه  وی 
رضایی، گام های عاشقی و حفظ صلوات 
برنامه  این  از جمله  امام هشتم  خاصه 

ها بود.
از  یکی  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
اساسی ترین و مهمترین مسایل کشور 
که در ذهن همه مسوولان دغدغه ایجاد 

کرده حوزه تعلیم و تربیت است.
مشکلات  از  بسیاری  افزود:  کاظمی 
فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و امنیتی 
که  آن  از  بیش  مختلف  بخش های  در 
دستگاه های  و  نهادها  دیگر  متوجه 
و  تعلیم  نهاد  متوجه  باشد  فرهنگی 

تربیت و غفلت از این حوزه است.
تحولی  است  قرار  اگر  کرد:  اضافه  وی 
توجه  حوزه  این  به  باید  گیرد  صورت 

بیشتری کرد.

وزیر آموزش و پرورش: ناترازی انرژی
 ریشه فرهنگی دارد

خبر

2

وزیر کشور : مردم داری مهمترین مولفه 
رویکرد وفاق ملی است

برای  چهاردهم  دولت  های  برنامه  و  اهداف  به  اشاره  با  کشور  وزیر   
پیشبرد امور کشور گفت: مردم داری مهمترین مولفه رویکرد وفاق ملی 

در این دولت است که باید در همه بخش ها مورد توجه قرار گیرد .
» اسکندر مومنی « در نشست شورای اداری البرز که با هدف ابقاء و 
معارفه استاندار البرز برگزار شده است ، افزود: توصیه ای که در این 

زمینه داریم فقط به استانداران نیست بلکه به همه مدیران است .
و  محوری  مردم  آن  نتیجه  باید  همبستگی  و  وفاق  کرد:  بیان  وی 

رضایتمندی مردم باشد.
مومنی گفت: اگرچه اقتصاد، معیشت و عمران مولفه های رضایت مندی 
هستند اما مهمترین مولفه مردم داری و برخورد مناسب با مردم است.

وی تاکید کرد: این بزرگتررین مولفه ای است که هیچ هزینه ای ندارد 
نیاز به بودجه هم ندارد.

استان البرز ظرفیت های بی شماری دارد
وزیر کشور در بخش دیگری از سخنانش  گفت:  استان البرز ظرفیت 
های بسیار بزرگی دارد؛  این استان سرزمین وفاق و تجسم عملی وفاق 
است چرا که از همه قومیت های کشور در این استان  زندگی می کنند.

وی  ادامه داد:  از ویژگی های دیگر استان  نیروهای کارآمد و منابع 
انسانی غنی است که در مناطق  دیگر کشور مشغول خدمت بوده و به 

خوبی خدمتگزاری دارند .
 مسیر ترانزیتی البرز ظرفیت مهم آن است

وزیر کشور مسیر ترانزیتی استان البرز را ظرفیت مهم آن برشمرد و 
افزود: از این مسیر می توان به کشورهای همسایه ، استان ها در غرب 

و شمال غرب کشور که از این استان می گذرند، خدمات ارایه داد .
وی بیان کرد: به رغم این ظرفیت، بسترهای حمل و نقلی مناسب در 

این استان  نیست.
وی افزود: یکی دیگر از پتانسیل های این استان ظرفیت بالقوه فراوان 

گردشگری، جاذبه های تاریخی و نزدیکی به پایتخت است .
مومنی گفت: تمام این ظرفیت ها بستری برای توسعه استان البرز است.

وی خطاب به مدیران حاضر در نشست شورای اداری استان البرز تاکید 
کرد: در کنار توصیه ها چند تاکید به استاندار و همه مدیران دارم و 
بدانید که وفاق و همبستگی نتیجه آن مردم محوری و رضایتمندی 

آنان باید باشد.
مومنی گفت: اگر چه اقتصاد، معیشت و عمران همه مولفه های رضایت 
مندی هستند، اما مهمترین ممولفه مردم داری برخورد مناسب با مردم 

است.
وی در ادامه یاد آور شد: در همین امروز صبح حجم بالای ترافیک را در 

استان البرز شاهد بودیم، که رفع آن، نیاز به  حمایت ملی دارد.
وی همچنین خاطر نشان کرد: بسیاری از کسانی که در تهران مشغول 
خدمتگزاری هستند در البرز سکونت دارند؛ بنابراین باید کمک کنیم با 
استفاده از ظرفیت نمایندگان مجلس، بستر  پیشرفت و توسعه حمل و 

نقل در البرز تسهیل و فراهم شود.
وزیر کشور در ادامه با اشاره به اهمیت تولید و سرمایه گذاری اظهار 
جذب  بنابراین  کرد؛  ایجاد  پیشرفت  توان  نمی  دولتی  منابع  با  کرد: 

سرمایه گذاری خارجی و داخلی می خواهیم .
تا  باشد  اولویت ها  از  راکد  تولیدی  احیای واحدهای  اضافه کرد:  وی 
کارگرها بیکار نباشند؛  در این زمینه شورای گفت و گوی دولت و بخش 

خصوصی و کارگروه رفع موانع و تسهیل تولید فعال باشند.
مومنی بیان کرد: باید مراقبت از واحدهایی تولیدی که اکنون با مشکل 

مواجه هستند، داشته باشیم تا راکد نشوند.
رییس جمهور بر واگذاری اختیارات به استانداران تاکید دارد

وزیر کشور  در ادامه به بحث اختیارات استانداران پرداخت و افزود: 
رییس جمهور بر واگذاری اختیارات به استانداران تاکید دارند تا در پیچ 

و خم اداری وزارتخانه ها و سازمان ها گیر نکنند.
مومنی گفت: در این راستا  آنچه در اختیار دولت است ، واگذار می 
شود و در این زمینه باید در قالب لایحه به مجلس برود تا تبدیل به 

قانون شود.
وی اضافه کرد: رییس جمهور چندین بار در جلسه های خود تاکید 

داشته که استاندار یک رییس جمهور در استان خود است.
صرفه جویی جدی گرفته شود

وزیر کشور با تاکید بر صرفه جویی هرچه بیشتر انرژی ادامه داد: دراین 
مقطع نیاز به صرف جویی انرژی فسیلی داریم چرا که نیاز ما و آیندگان 
است، ما اجازه نداریم در این مقطع زمانی بیش از حد انرژی مصرف 
کنیم؛ این میراث و سرمایه همه آیندگان است و باید  تلاش کنیم تاحد 
امکان با اصلاح سبک زندگی در مصرف این انرژی، صرفه جویی شود .

وی تاکید کرد: در این راستا مخاطب اول، مدیران هستند که باید صرف 
جویی در انرژی داشته باشند بعد باید به مردم توصیه شود .

وزیر کشور گفت: دستگاههایی که صرفه جویی انرژی را رعایت نکنند 
، در ارزیابی ها مورد برخورد قانونی قرار خواهند گرفت، از مردم نیز  
به  تا  استفاده کنند  را کمتر  آیندگان  این میراث  خواهش می کنیم 
؛ این توصیه صرفا به استانداران نیست بلکه به تمام  آیندگان برسد 

مدیران است .
مومنی تاکید کرد: مردمی که مراجعه می کنند خانواده ما هستند و 
این سرمایه بزرگ اجتماعی است که هیچ هزینه ای ندارد و باید کرامت 
آنان را در نظر گیریم؛ مدیران بدانند با تحکم و دستور دادن به زیر 
مجموعه موضوع حل نمی شود بلکه  باید در برخورد با زیرمجموعه، 

رفتار درست داشته باشیم.
وزیر کشور ضمن گرامیداشت یاد و خاطره پنج هزار شهید استان البرز، 
شهدای مقاومت و شهدای خدمت در راس آن ها شهید رییسی گفت: 
ایران بیش از هر زمان دیگری نیاز به وفاق، امنیت، همبستگی ملی و 

امید افرینی دارد.
وی افزود: استان سرافراز البرز یک نماد عملی از وفاق و زندگی وفاق 
آمیز از همه اقوام است و چرا که از همه قومیت های کشور  در این 

استان سکونت دارند.
مومنی افزود:  مردم در این استان در کمال همبستگی امنیت و آرامش 
در کنار هم زندگی و فعالیت می کنند و این یکی از فرصت های بزرگ 

در این استان است.
وزیر کشور گفت: رییس جمهور در شعارهای انتخاباتی رویکرد وفاق 
ملی را مطرح کرد؛  وفاق ملی یک شعار صرف نیست بلکه یک راهبرد 
بزرگ است  و گریزی نداریم ، با وفاق با پذیرفتن همه تفاومت ها در 
ایران قوی حرکت  برای  بطوریکه  بسازیم،  را  ایران  و  باشیم  کنار هم 

کنیم.

در نشست شورای وزیران اجلاس دی۸ مطرح شد؛

عراقچی: رژیم صهیونیستی باید فوراً از اراضی 
اشغالی در غزه، لبنان و سوریه خارج شود

 وزیر امور خارجه ایران در بیست و یکمین نشست شورای وزیران سازمان دی۸ گفت: 
رژیم صهیونیستی باید فوراً از اراضی اشغالی در غزه، لبنان و سوریه خارج شود و از 

هرگونه تلاش اسرائیل برای الحاق سرزمین های اشغالی باید جلوگیری شود.
 وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران که به منظور شرکت در اجلاس سازمان 
دی۸ به قاهره سفر کرده است امروز در نشست شورای وزیران این سازمان سخنرانی 
کرد. عباس عراقچی در بیان مواضع جمهوری اسلامی ایران به ضرورت پیام محکم 
اجلاس ویژه سران دی۸ نسبت به اقدامات تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی در غزه 
و منطقه و همچنین تمرکز بیشتر دی۸ به یافتن راه هایی برای ارتقای تاب آوری 

اقتصادها و مردم کشورهای عضو در برابر شوک های احتمالی پرداخت.
نشست  یکمین  و  بیست  در  کشورمان  دیپلماسی  دستگاه  رئیس  مشروح سخنان 

شورای وزیران سازمان دی۸ به شرح ذیل است:
بسم الله الرحمن الرحیم

ریاست محترم، برادر عزیز، وزیر بدر عبد العاطی
و جمهوری  عالی  به جناب  تبریک صمیمانه  با  را  اجازه می خواهم سخنان خود 
عربی مصر برای تصدی ریاست سازمان دی۸ در سال های ۲۰۲۴ و ۲۰۲۵ آغاز 
نمایم. از مردم بزرگ و دولت مصر به خاطر مهمان نوازی گرم از من و هیات همراه 
سپاسگزاری می کنم. حضور در شهر تاریخی و زیبای قاهره همواره برای اینجانب 

مسرت بخش بوده است.
سال  چند  در  هشت  دی  شایسته  ریاست  برای  بنگلادش  جمهوری  از  همچنین 

گذشته، تشکر می کنم.
همکاران محترم،

جناب آقای امام، دبیرکل محترم دی۸،
خانم ها و آقایان

ما در اینجا جمع شده ایم تا ان شاء الله برای یک اجلاس موفق سران دی۸ تدارک 
ببینیم. این در زمانی است که جهان اسلام با گذشت ۱۵ ماه، کماکان از ددمنشی 
بی سابقه رژیم صهیونیستی در غزه، لبنان و سوریه رنج می برد. سازمان دی هشت 
جزو اولین گروه از کشورهایی بود که در اکتبر ۲۰۲۳ حمله اسرائیل به غزه را محکوم 
کرد. به دنبال آن، نشست فوق العاده شورای وزیران دی۸ درباره غزه در ژوئن ۲۰۲۴ 
در استانبول برگزار شد. نشست ویژه سران دی۸ درباره وضعیت فلسطین و لبنان که 
فردا در قاهره برگزار می شود آخرین تبلور تعهد مشترک کشورهای عضو به مودت، 
صلح، گفتگو، عدالت و حاکمیت قانون در سراسر منطقه و جهان می. باشد؛ اصولی 

که در منشور سازمان دی۸ به تصریح آمده است.
جنایات جنگی،  تجاوزکارانه،  اقدامات  توقف  در  آوری  به طرز شرم  جامعه جهانی 
این  است.  رژیم صهیونیستی شکست خورده  نسل کشی  و  بشریت  علیه  جنایات 
امر عمدتاً ناشی از حمایت سیاسی، نظامی، اطلاعاتی و مالی دولت ایالات متحده از 
اسرائیل بوده است. امیدواریم اجلاس ویژه سران دی۸ فردا پیام محکمی را به جهان 
بدهد مبنی بر اینکه تجاوزات و خشونت اسرائیل در غزه، لبنان و سوریه فوراً باید 
پایان یابد؛ رژیم صهیونیستی و متحدانش باید در قبال اقدامات خود پاسخگو گردند؛ 
آتش بس دائمی در غزه باید برقرار گردد تا دسترسی بدون مانع مردم غزه به کمک 
های بشردوستانه فراهم شود؛ آرمان فلسطین و حق تعیین سرنوشت فلسطینیان 
باید  اشغالی  الحاق سرزمین های  برای  اسرائیل  از هرگونه تلاش  باید محقق شود؛ 
جلوگیری گردد؛ نیروهای رژیم صهیونیستی باید فوراً از اراضی اشغالی در غزه، لبنان 
و سوریه خارج شوند؛ و نهایتا اینکه کشورهای عضو سازمان دی ۸ آماده حمایت از 
فلسطین و لبنان برای رسیدگی به چالش ها و مشکلات اقتصادی ناشی از وضعیت 

کنونی هستند.
آقای رئیس،

از آنجایی که جلسه امروز شورای وزیران یک جلسه عادی نیست، من از پرداختن به 
جزئیات همکاری ها در سازمان دی۸ خودداری می کنم. پیش نویس "اعلامیه قاهره" 
که توسط کمیسیون دی۸ در روز ۱۶ دسامبر نهایی شد، چشم انداز امیدوارکننده ای 
برای همکاری های بیشتر میان کشورهای ما در قالبِ چارچوب های موجود دی۸ 

برای همکاری در زمینه های منافع مشترک را به تصویر می کشد.
ما بر این باوریم سازمان دی۸ باید تمرکز خود را بیشتر به یافتن راه هایی برای ارتقای 
برابر شوک های احتمالی معطوف  اقتصادها و مردم کشورهای عضو در  تاب آوری 
نماید. فناوری های جدید و نوظهور فرصت های بی سابقه و در عین حال چالش ها و 

خطراتی را برای این مهم بهمراه دارند.
تیم  و  دی۸  دبیرکل  شما،  توانمند  تیم  تلاش های  تمام  از  پایان  در  رئیس،  آقای 
تاکنون  او و همچنین کمیسیونرهای دی۸ به خاطر تلاش های عالی که  حرفه ای 
انجام داده اند، قدردانی می کنم. برای نشست امروز موفقیت و برای نشست سران در 

روز پنجشنبه دستآوردهای امیدوارکننده ای آرزو می نمایم.
برای تجزیه و تضعیف کشورهای  آمریکایی و صهیونیستی  شاهد طراحی 

اسلامی هستیم
 وزیر امور خارجه گفت: شاهد طراحی آمریکایی و صهیونیستی برای تجزیه 
و تضعیف کشورهای اسلامی به نفع رژیم صهیونیستی هستیم که زمینه ساز 

گسترش مجدد پدیده شوم تروریسم داعشی در منطقه است.
سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه رایزنی های خود در 
حاشیه اجلاس سازمان کشورهای اسلامی در حال توسعه )D۸( در قاهره 
امور خارجه  با محمد اسحاق دار معاون نخست وزیر و وزیر  پایتخت مصر 

پاکستان دیدار کرد.
عراقچی در این دیدار با اشاره به حساسیت شرایط منطقه ناشی از تشدید 
تجاوزگری رژیم صهیونیستی تاکید کرد: متاسفانه با تداوم حمایت  همه جانبه 
آمریکا و برخی کشورهای غربی شاهد هستیم که رژیم متجاوز اسرائیل در 
حال نابودی زیرساخت های دفاعی و اقتصادی سوریه و ادامه جنایات خود 

در غزه و لبنان است.
وزیر امور خارجه با اشاره به بیانیه مشترک کشورهای ضامن روند آستانه و 
چند کشور عربی منطقه در دوحه در حمایت از حاکمیت ملی و تمامیت 
سرزمینی سوریه، بر نگرانی همه کشورهای منطقه از اوضاع کنونی سوریه 
تأکید کرد و افزود: شاهد طراحی آمریکایی و صهیونیستی برای تجزیه و 
تضعیف کشورهای اسلامی به نفع رژیم صهیونیستی هستیم که زمینه ساز 
می باشد.محمد  منطقه  در  داعشی  تروریسم  شوم  پدیده  مجدد  گسترش 
اسحاق دار معاون نخست وزیر و وزیر امور خارجه پاکستان نیز در ابتدای 
این دیدار از میزبانی شایسته و برگزاری موفق اجلاس اخیر وزرای خارجه 
سازمان همکاری اقتصادی )اکو( در مشهد مقدس تقدیر کرد و ابراز امیدواری 
نمود نتایج و توافق های حاصله در این نشست موجب تقویت بیش از پیش 
روابط کشورهای منطقه در ابعاد مختلف شود.وزیر امور خارجه پاکستان با 
اشاره به موضع صریح این کشور در قبال تحولات جاری در منطقه از جمله 
در مورد اوضاع سوریه و محکومیت تجاوزات رژیم صهیونیستی، خواستار 
تقویت رایزنی و همکاری کشورهای اسلامی برای محکومیت این تجاوزات و 
حمایت از مردم در فلسطین، لبنان و سوریه شد. وزرای امورخارجه جمهوری 
اسلامی ایران و پاکستان همچنین با مرور موضوعات در دستور کار اجلاس 
کشورهای اسلامی در حال توسعه در قاهره، به حساسیت روند تحولات در 
لبنان و  و  اسرائیل در غزه  منطقه به خصوص تشدید تجاوزات و جنایات 
سوریه پرداختند و بر ضرورت بهره برداری از فرصت اجلاس قاهره برای تداوم 
هم افزایی بین کشورهای بزرگ اسلامی به خصوص جمهوری اسلامی ایران 
و پاکستان برای دفاع از منافع و مصالح کشورهای منطقه و جهان اسلام 

تاکید کردند.
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اقتصاد
اخبار

افزایش نیافتن ارز کالاهای اساسی با دستور پزشکیان

فرزین از عملیات روانی سنگین دشمن 
پس از اعلام سیاست ارزی خبر داد

 رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه ذخایر ارزی کشور تکمیل است اما 
شاهد عملیات روانی سنگین دشمن پس از اعلام سیاست ارزی بانک مرکزی 
کردیم  مطرح  را  تجاری  ارز  بازار  که  گذشته  پنجشنبه  از  گفت:  هستیم، 

بلافاصله اخبار منفی را پشت سر هم علیه ایران شروع کردند.
 محمدرضا فرزین در گفت وگوی ویژه خبری شبکه خبر با بیان این مطلب 
افزود: در کشور ما حجم قاچاق زیاد است و بحث های فرار سرمایه نیز در زمان 

هراس بازار شکل می گیرد.
وی گفت: ساعت ۲۳ شب پنجشنبه گذشته شبکه خبری سی ان ان گزارش زد 

که پهپادهای مشکوک ایرانی در نیوجرسی آمریکا مشاهده شدند!.
رئیس کل بانک مرکزی اظهار داشت: در ادامه، مکانیزم ماشه را مطرح کردند 
رئیس  ترامپ  و  اسرائیل  نظامی  تهدید  شایعه  ژورنال  استریت  وال  بعد  و  
جمهور آتی آمریکا را مطرح کرد و همچنین شایعه کردند که حتی چینی ها 

نفت ایران را  ۳۰۰ هزار بشکه کمتر خریدند در حالی که دروغ محض بود.
وی گفت: یعنی از لحظه انتشار این خبر که از شنبه بازار توافقی اجرایی می 
شود، هر دو یا سه ساعت یک خبر منفی و دروغ علیه ایران منتشر کردند 
اینگونه  یابد،  افزایش  غیررسمی  بازار  در  نرخ ها  شنبه  روز  که  شد  باعث  و 
خبرسازی ها کاملا برنامه ریزی شده بود زیرا بار اول نبود و ما هر وقت می 
خواهیم در بازار ارز برنامه ای اجرا کنیم متاسفانه با عملیات روانی تلاش می 

کنند برنامه ما را خنثی کنند.
در  کرد:  اعلام  خود  از سخنان  دیگری  بخش  در  مرکزی  بانک   کل  رئیس  
یکسال اخیر ما جزو پنج کشور خریدار بزرگ طلا بوده ایم و ذخایر بسیار 

مطلوبی داریم و  ۲۰ درصد ذخایر ارزی را به طلا تبدیل کرده ایم.
وی گفت: پارسال ۶۵ میلیارد دلار تامین ارز انجام دادیم و امسال پیش بینی 

می کنیم این رقم بسیار بیشتر شود، پس مشکلی در تامین ارز نداریم.
با  دشمنان  و  ارز  نرخ  افزایش  منتفعان  متأسفانه  کرد:  خاطرنشان  فرزین 
شایعات به دنبال ایجاد هراس و خالی کردن دل مردم هستند و همین روز 
گذشته ۲۲۰ میلیون دلار عرضه شد و حتما بیشتر هم خواهد شد بنابراین 

هیچ کمبود و مشکلی وجود ندارد.
فرزین  در ادامه گفت: در خصوص تامین ارز کشور از دو سال قبل سیاست های 
جدید اتخاذ کردیم و با تاسیس مرکز مبادله تلاش کردیم بخشی از نیازهای 

ارزی را در سامانه ارز نیما تامین کنیم.
وی گفت: در قانون برنامه تاکید شده بود که بر اساس عرضه و تقاضا بازار 
شکل بگیرد اما شرایط آن فراهم نبود و بازار ارز تجاری اولین بازار ارز حواله 
حواله  ارز  بازار  هیچوقت  اما  داشتیم  ارزی  متشکل  بازار  قبلا  است،  کشور 

نداشته ایم.
رئیس کل بانک مرکزی اظهار داشت: یکسال و نیم روی این بازار کار کرده ایم 

و چون بازار شکل نگرفته بود در سامانه نیما مبادلات حواله انجام می شد.
نرخ ارز تجاری حدود ۶۳ هزار تومان است/ تعیین نرخ کاملا رقابتی و بدون 

دخالت
رئیس  کل بانک  مرکزی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: از پارسال 
روی سامانه بازار ارز توافقی با یک تیم بسیار حرفه ای کار شد و این بازار سه 
ماه است که بوجود آمده و نرخ توافقی حدود ۵۰ تا ۶۰ هزار تومان کشف 

شده است.
وی گفت: تاکنون پتروشیمی ها، فولادی ها و پالایشی ها در سامانه نیما حضور 
داشتند و سایر صادرکنندگان در مرکز مبادله با نرخ توافقی معامله می کردند 
اما الان اطلاعیه داده ایم که نرخ سامانه نیما هم از شنبه گذشته به صورت 

توافقی و عرضه و تقاضا شکل بگیرد.
فرزین خاطر نشان کرد: نرخ توافقی نیما امروز حدود ۶۱ هزار تومان بود و 
هیچ محدودیتی برای خریداران و فروشندگان وجود ندارد و بازار ارز تجاری 
براساس سیستم جورسازی و عرضه و تقاضا شکل می گیرد و هیچ دخالتی 

در آن صورت نمی گیرد.
وی گفت: امروز عرضه بسیار خوب بود و فردا هم حتما معاملات و عرضه ارز 
بیشتر خواهد شد و طبق قانون بازار ارز توافقی براساس حراج صورت می گیرد 

و به نظر ما هم نرخ همین حدود ۶۳ است.
رئیس کل بانک مرکزی در بخش دیگری از سخنان خود به ویژگی ها و مزیت 
های بازار ارز تجاری اشاره کرد و گفت: نخستین منفعت بازار ارز تجاری، 

سیستم جورسازی و حراج است و قیمت آن غیردستوری خواهد بود.
وی با بیان اینکه این بازار از کوتاژفروشی و خالی فروشی جلوگیری می کند، 
اظهار داشت: چرا که بانک ها کارگزار معاملات هستند و تسویه ریالی و ارزی 

از طریق دو بانک و همزمان صورت می گیرد.
فرزین خطارنشان کرد: بازار ارز تجاری هزینه جستجو را کاهش می دهد و 
نیازی نیست دنبال واردکننده یا صادرکننده بود و اطمینان دارم این بازار به 
مرجعیت نرخ می رسد و دیگر بازار ارز غیررسمی به بازار علامت نخواهد داد.

رئیس کل بانک مرکزی در ادامه در خصوص شایعات مطرح شده در خصوص 
حذف ارز کالاهای اساسی و دارو نیز گفت: برآورد ما این است که امسال ۱۵ 

میلیارد دلار ارز ۲۸۵۰۰ تومان به مواد غذایی و دارو اختصاص می یابد. 
وی گفت: یک ماه پیش در جلسات ستاد هماهنگی اقتصادی مطرح شد که 
۱۵ میلیارد دلار را به دلیل کسری بودجه دولت ۱۲ میلیارد کنیم اما شخص 

رئیس جمهور با این پیشنهاد مخالفت کرد.
هیچ  بنابراین  است؛  مردم  معیشت  تامین  او  نظر  کرد:  خاطرنشان  فرزین 
تغییری در تامین کالاهای اساسی و دارو در مورد میزان و نرخ آن مطرح 

نیست.
ارز  نرخ  آینده  سال  می گویند  کرد:  خاطرنشان  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
کالاهای اساسی افزایش می یابد، اما اگر دولت ببیند به معیشت مردم آسیب 
می  رسد تغییری ایجاد نخواهد کرد؛ متاسفانه به این شایعات دامنه می زنند و 

این باعث تغییر رفتار تجار در عرضه کالاها می شود.
وی از رسانه ها خواست به بانک مرکزی کمک کنند تا به این شایعات دامن 

زده نشود.
برنامه ویژه ای برای بانک  آینده داریم

رئیس کل بانک مرکزی به موضوع بانک آینده نیز اشاره کرد وگفت: در حوزه 
اصلاح نظام بانکی، روند تعییرات مهم است و  قاعده می گوید هر بانک باید 
کفایت سرمایه هشت داشته باشد، پارسال کفایت سرمایه نظام بانکی ما منفی 
۲ بود و اکنون با افزایش سرمایه ۲۲۰ همتی، به منفی یک بهبود یافته است.

وی گفت: بانک های ملی، سپه، پارسیان، شهر و ملت افزایش سرمایه داشته اند 
معنی  به  که  دهیم  افزایش  همت  به ۴۰۰  را  سرمایه  افزایش  امیدواریم  و 
افزایش دو برابری است و احتمالا کفایت سرمایه را به ۲ و یا مثبت ۳ برساند.

فرزین با بیان اینکه این اقدام باعث افزایش کیفیت تسهیلات دهی بانک ها 
می شود، گفت: در مجموع تا امسال افزایش سرمایه بانک ها ۴۳ درصد رشد 

داشته و امیدواریم به بیش از ۷۰ درصد برسد.

دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر   
شرکت های  از  حمایت  درخصوص 
ارز،  دانش بنیان گفت: سرکوب نرخ 
توان رقابت شرکت های دانش بنیان 

را مخدوش می کند.
سخنانی  همتی« طی  »عبدالناصر   
توافقنامه  امضای  آئین  حاشیه  در 
علمی،  معاونت  با  وزارتخانه  این 
دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری 
جمع  در  ریاست جمهوری 
با  توافقنامه  امضای  خبرنگاران، 
را  ریاست جمهوری  علمی  معاونت 
محصولات  از  حمایت  راستای  در 
نخبگان  توسط  تولیدی  دانش بنیان 
گفت:  و  کرد  عنوان  کشور  جوان 
توان  افزایش  و  تقویت  ما،  هدف 
سطحی  به  دانش بنیان  شرکت های 
و  بازاریابی  به  بتوانند  که  است 
سطح  در  خود  محصولات  فروش 
جهان و حتی تولید فرامرزی دست 

یابند.
فرصت  این  من  نظر  از  افزود:  وی 
تحریمی  شرایط  در  خوبی  بسیار 
توسعه صادرات  مقابل  در  که  است 
تهاتر،  طریقه  به  محصولات،  این 
قطعات  و  محصولات  بتوانیم 

موردنیاز خود را، وارد کشور کنیم.
در  خوشبختانه  داد:  ادامه  همتی 
توسط  خوبی  تلاش  اخیر،  مدت 
اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون 
دانش بنیان ریاست جمهوری در این 
ارتباط صورت گرفته و ما امیدواریم 
محصولات  صادرات  بتوانیم  که 
که  جایی  تا  را  خود  دانش بنیان 

می توانیم گسترش دهیم.
این  کرد:  تصریح  اقتصاد  وزیر 
محصولات  سطح  در  توافقنامه 
کار  دانش بنیان  شرکت های  خرد 
می کند و می توانیم آن را در سطح 
کشورهای همسایه نیز توسعه دهیم.

همتی گفت: در حال حاضر واردات 
هزار  بالای  ما،  همسایه  کشورهای 
میلیارد دلار و کل صادرات ما به این 
کشورها تنها ۲۷ میلیارد دلار است، 
تکیه  با  می توانیم  ما  که  حالی  در 
دانش بنیان،  شرکت های  توانایی  به 
بسیار  را،  خودمان  صادرات  سطح 

ورای این رقم برسانیم.
وزیر اقتصاد با اشاره به بازدید خود 
بر  افزود:  ایران ساخت  نمایشگاه  از 
نمایشگاه  در  امروز  آنچه  اساس 
کردیم،  مشاهده  ایران ساخت 
این  برای  بالایی  بسیار  پتانسیل 
گونه صادرات در کشور وجود دارد.

مهم ترین  از  یکی  گفت:  همتی 
دانش بنیان  شرکت های  دغدغه های 
کالای  واردات  نمایشگاه،  در  حاضر 
برخی  توسط  خارجی  مشابه 
دستگاه ها برای محصولاتی است که 
آنها تولید می کنند و ما تلاشمان را 

خواهیم کرد که این اتفاق نیفتد.
از  بخشی  البته  شد:  یادآور  وی 
دلایل این اتفاق، به سرکوب نرخ ارز 
برمی گردد که باعث می شود واردات 
بیاید  در  ارزان تر  مشابه،  محصولات 
شرکت های  از  را  رقابت  توان  و 

دانش بنیان بنیان ما بگیرد.
هم  اتفاق  این  افزود:  اقتصاد  وزیر 
در  دولت  تصمیم  با  خوشبختانه 

زمینه ارز توافقی، تقریباً منتفی شده 
و ما امیدواریم ازاین پس شاهد توقف 
توسط  که  باشیم  کالاهایی  واردات 
داخل  در  دانش بنیان  شرکت های 

کشور تولید می شوند.
وی یادآور شد: در این زمینه، شرکت 
سرمایه گذاری های  مادرتخصصی 
خدمت  در  )ایفیک(  ایران  خارجی 
و  است  دانش بنیان  شرکت های 
تا  می کنیم  حمایت  آن  از  هم  ما 
انجام  راستا  این  در  بیشتر  باقدرت 

وظیفه کند.
سؤالی  به  پاسخ  در  اقتصاد  وزیر 
سرمایه گذاری های  خصوص  در 
در  ایفیک  طریق  از  اقتصاد  وزارت 
بحث  گفت:  خارجی  کشورهای 
شده  انجام  سرمایه گذاری های 
مادرتخصصی  شرکت  طریق  از 
ایران،  خارجی  سرمایه گذاری های 
بیشتر بحث بین دولی است و ما با 
دولت های خارجی، سهیم و شریک 
ایران  بانک توسعه  از جمله  بوده ایم 
آن  سهام  درصد  چهل  که  مصر  و 
برخی  در  و  است  ایران  به  متعلق 
پاکستان  جمله  از  دیگر  کشورهای 

و... نیز سرمایه داریم.
همتی در ادامه و در پاسخ به سؤال 
دیگری با تکذیب شایعه متوقف شدن 
واگذاری  هیأت  جلسات  برگزاری 
گفت: فقط جلسات هیأت عالی این 
شورا، مدتی تشکیل نمی شد که آن 
هم از هفته آینده، مجدداً شروع بکار 

خواهد کرد .
سؤالی  به  پاسخ  در  همچنین  وی 
بودن  تکمیل  حال  در  به  اشاره  با 
گفت:  تولید،  مالی  تأمین  قانون 
حال  در  قانون  این  آیین نامه های 
آئین نامه  جمله  از  است  تکمیل 
دیشب  همین  که  آن  اعتبارسنجی 
بررسی  و  مطرح  دولت  هیأت  در 
هم  از  که  آن  موارد  برخی  و  شد 
از  است،  شده  عملیاتی  نیز  اکنون 
به  تولید  زنجیره  مالی  تأمین  جمله 
اعتباری که در حال  اسناد  پشتوانه 

اجرا است.
توقف  خبر  تأیید  با  اقتصاد  وزیر 
برای  کسب وکار  مجوزهای  صدور 
از  ناشی  را  اتفاق  این  کوتاه،  مدتی 
اعتراضات بعضی دستگاه ها به برخی 
ابهامات عنوان کرد و گفت: دستور 
شروع به کار پروسه بررسی و صدور 
مجوزهای کسب وکار را از سه هفته 

پیش صادر کرده است.
زمان  به  نیاز  اقتصاد  اصلاح  همتی: 

دارد
امور  وزیر  همتی  عبدالناصر   
براینکه  تاکید  با  دارایی  و  اقتصادی 
زمینه  جدی  ناترازی  چند  اصلاح 
تعادلی  مسیر  به  اقتصاد  بازگشت 
اصلاح  گفت:  کرد،  فراهم خواهد  را 

اقتصاد نیاز به زمان دارد.
در  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر   
نوشت:  مجازی  فضای  در  پیامی 
به  )چهارشنبه(  گذشته  روز 
مصلحت  تشخیص  مجمع  دعوت 
وضعیت  از  تحلیلی  گزارش  نظام، 
شاخص های کلان اقتصادی و عوامل 
متغیرهای  جاری  وضعیت  بر  مؤثر 
کلان اقتصادی را برای اطلاع اعضای 

محترم مجمع ارائه کردم.
اصلی  مشکل  کرد:  تصریح  همتی 
اقتصاد ما، شیوه مدیریت و حکمرانی 
در  حکمرانی  نمود  است.  اقتصادی 
سالانه  بودجه های  کسری  ناترازی، 
و تورم بالا و خود تداوم  بخش است.

یکباره  اصلاح  کرد:  تاکید  وی 
نه  و  پذیر  امکان  نه  ناترازی ها 
کردن  مشخص  است.  ضروری 
ناترازی های عمده و اصلاح تدریجی 
یک  از  حرکت  مسیر  می تواند  آنها 
و  پایین  رشد  برگیرنده  در  تعادل 
تورم بالا به یک تعادل بهتر را هموار 

کند.
اظهار  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
ناترازی  با اصلاح چند  اولویت  کرد: 
جدی است که زمینه ساز بازگشت 
فراهم  را  تعادلی  مسیر  به  اقتصاد 
الزاما  اصلاحات  این  کرد.  خواهد 

قیمتی نمی تواند باشد.
اصلاح  کرد:  نشان  خاطر  همتی 
جای  به  دارد.  زمان  به  نیاز  اقتصاد 
باید  شوک آور،  و  ناگهانی  تغییرات 
کسری  مثل  مشکلاتی  تدریج  به 
بودجه، ناترازی ها و دخالت بیش از 

حد دولت در اقتصاد را حل کنیم.
اقتصاد،  بهبود  برای  داد:  ادامه  وی 
فضای  باید  رانت ها  حذف  بر  علاوه 
بهبود  با  و  رقابتی  را  کار  و  کسب  
را  انتظارات  المللی،  بین  تعاملات 
مدیریت کرده و برای سرمایه گذاری 

جذاب کنیم.
گفت:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
امید است که با برنامه های در دست 
اقدام، اقتصاد ملی پیش بینی  پذیرتر 
برای  بیشتری  سرمایه های  و  شده 
کار گرفته  به  اقتصادی  تأمین رشد 

شود.
مجمع  چهارشنبه  روز  جلسه   
حضور  با  نظام  مصلحت  تشخیص 
قضائیه،  و  مجریه  قوای  رؤسای 
و  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
وزیر امور اقتصادی و دارایی تشکیل 

شد.
رئیس  لاریجانی  آملی  الله  آیت 
در  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع 
اخیر  با تحلیل تحولات  این نشست 
سوریه و همچنین تأکید بر حمایت 
مقاومت  جبهه  از  ایران  همیشگی 
وفاق  که  است  لازم  کرد:  اظهار 
ادامه  ایمان  و  عقیده  اساس  بر  را 
بدهیم و وفاق در جمهوری اسلامی 
معظم  مقام  محوریت  اساس  بر 
رهبری )مدظله العالی( خواهد بود و 
ان شاءالله همه به این امر مهم توجه 
داشته باشند و وظایف خود را نیک 

انجام دهند.
مجمع،  امروز  جلسه  در  همچنین 
سرلشکر پاسدار محمد باقری، رئیس 
دکتر  و  مسلح  نیروهای  کل  ستاد 
و  اقتصاد  وزیر  همتی،  عبدالناصر 
دارایی گزارشی از تحولات منطقه از 
جمله رخدادهای اخیر سوریه، لبنان 
و غزه و وضعیت اقتصاد کشور را به 

اعضای مجمع ارائه کردند.
در  تحرک  و  پروژه  شرکت  ایجاد 
سرمایه های  جذب  مولدسازی/ 

خارجی از طریق استان های مرزی
 وزیر امور اقتصادی و دارایی با تاکید 

بر ایجاد شرکت پروژه ها در استان ها، 
از راهکارهایی  را یکی  این کار مهم 
دانست که با استفاده از آن می توان 
در  اقتصادی  رشد  ظرفیت های 

استان ها را به فعل رساند.
نخستین  در  همتی«  »عبدالناصر 
اقتصادی  نشست هماهنگی معاونان 
دارایی  و  اقتصادی  امور  کل  ادارات 
استان ها که با عنوان »همگرایی برای 
تأکید  با  برگزار شد،  بهتر«  آینده ای 
مسئولیت های  و  وظایف  انجام  بر 
در  تدوین شده  برنامه های  و  قانونی 
استان ها اظهار داشت: علاوه بر انجام 
داریم  انتظار  از شما  وظایف محوله، 
اطلاعات درست و شفاف از وضعیت 
منعکس  و  کرده  تهیه  استان  هر 
با  بتوان  تا در تصمیم گیری ها  کنید 
را  تصمیم ها  بهترین  آنها  به  استناد 

اتخاذ کرد.
خروج از قیمت گذاری های دستوری

وی در ادامه با اشاره به اینکه خروج 
از  دستوری  قیمت گذاری های  از 
سیاست های مهم دولت است، افزود: 
این  اقتصادی  ابعاد  داریم  انتظار 
رانتی  ضد  اثرات  ویژه  به  سیاست 
و  به خوبی شفاف سازی شود  نیز  آن 
از  نیز حمایت  اصلی دولت  سیاست 

اقشار آسیب پذیر و کم درآمد است.
وزیر اقتصاد با اشاره به تبعات زیان بار 
سرکوب قیمت ها نیز گفت: هیچ کس 
نفع  قیمت ها  سرکوب  سیاست  از 
اقتصاد  که  شرایطی  در  و  نمی برد 
نباید  دارد،  نیاز  صادرات  به  کشور 
توسعه  جلوی  قیمت ها  سرکوب  با 

صادرات گرفته شود.
اقتصادی  معاونان  به  خطاب  همتی 
حاضر در این نشست، سیاست دولت 
را شفاف سازی در حوزه های مختلف 
داشت:  اظهار  و  برشمرد  اقتصادی 
که  است  این  شما  از  من  تقاضای 
ویژه ای  اهمیت  اقتصادی  برای رشد 
باید  زمینه  این  در  و  باشید  قائل 

فعال تر عمل کنیم.
وی، ایجاد شرکت پروژه ها در استان ها 
را یکی از راهکارهایی دانست که با 
ظرفیت های  می توان  آن  از  استفاده 
رشد اقتصادی در استان ها را به فعل 
اگر  گفت:  دراین خصوص  و  رساند 
هر استانی تعهد کند که دو شرکت 
ایجاد کند، در کل کشور ۶۲  پروژه 
که  داشت  خواهیم  پروژه  شرکت 
کرده  فعال  را  منطقه ای  بورس های 
این  در  را  مختلف  مناطق  مردم  و 
با  و  کرده  سهیم  پروژه ها  شرکت 
ایجاد  هم  بانک ها  منابع  از  استفاده 
تولید  هم  و  شد  خواهد  اشتغال 

افزایش خواهد یافت.
همتی در پایان به موضوع مولدسازی 
دارایی های دولت در استان ها اشاره 
کرد و افزود: مجوز مولدسازی برای 
اخذ  قوا  سران  از  دیگر  سال  دو 
این  اهمیت  باتوجه به  و  است  شده 
ساختار  و  سازوکار  به زودی  موضوع 

مولدسازی نیز اصلاح خواهد شد.
چهاردهم  دولت  کابینه  عضو  این 
پتانسیل های  باتوجه به  داد:  ادامه 
بالایی که در این بخش وجود دارد، 
و ظرفیت های  امکانات  داریم  انتظار 
این زمینه به خصوص در  موجود در 
کار  این  و  شده  شناسایی  استان ها 
در استان ها پیگیری شود تا حداقل 
منابع  از  استفاده  با  آینده  سال  در 
عمرانی کشور  پروژه های  در  موجود 

تحرک خوبی ایجاد شود.
سرمایه های  جذب  اقتصاد،  وزیر 
استان های  در  ویژه  به  خارجی 
مرزی و همچنین جذب سرمایه های 
دیگر  از  را  کشور  از  خارج  ایرانیان 
ادارات  موضوعات مهمی دانست که 
در  باید  اقتصاد  وزارت  استانی  کل 
رأس برنامه های خود قرار داده و در 

این زمینه اقدام کنند.
در پایان سخنان وزیر اقتصاد از نقشه 
راه معاونت سیاست گذاری و راهبری 
و  اقتصادی  امور  وزارت  اقتصادی 

دارایی رونمایی شد.

همتی: سرکوب نرخ ارز، توان رقابت را از 
شرکت های دانش بنیان می گیرد

گزارش

وزیر نیرو: تعدادی از نیروگاه ها از مدار تولید 
خارج شده اند

دلیل محدودیت  به  نیروگاه ها  از  تعدادی  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر   
سوخت از مدار خارج شده اند، اولویت کشور را تامین سوخت بخش 

خانگی دانست.
 عباس علی آبادی روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات دولت در 
جمع خبرنگاران افزود: وزارت نیرو تمام تلاش خود را بکار گرفته 
تا نیروگاه ها برای تامین برق آماده باشند اما با توجه به سرمای هوا 

مقدار انرژی لازم برای تامین برق در نیروگاه ها کافی نیست.
وزیر نیرو خاطرنشان کرد: بعضی نیروگاه ها از مدار خارج شده اند 

لذا مردم باید همکاری کنند و سوخت کمتری مصرف کنند.
و  نیست  نیرو  وزارت  کار  سوخت  سازی  ذخیره  اینکه  بیان  با  وی 
داشت:  اظهار  است،  نبوده  کافی  گرفته  ذخیره سازی های صورت 
این امر سبب شده تا برخی نیروگاه ها به خصوص واحدهای سیکل 

ترکیبی که آماده تولید برق هستند، سوخت کافی نداشته باشند.
علی آبادی خواستار همکاری مردم برای کاهش مصرف سوخت در 
بخش خانگی شد تا بتوان به نیروگاهها گاز بیشتری رساند و مشکلی 

در تولید و تامین برق هموطنان نداشت.
وزیر نیرو با بیان اینکه پویش کاهش ۲ درجه ای دمای محیط در 
ابلاغ کاهش  به  بوده است،  کاهش مصرف و صرفه جویی ها موثر 
مصرف انرژی به بخش های دولتی اشاره کرد و گفت: صرفه جویی 
کشور  کل  گستره  در  نه  است  موثر  آن  خود  اندازه  به  بخش  این 

بنابراین مردم باید همراهی کنند.
نیروگاهی  واحدهای  برخی  تعمیرات  اینکه  یادآوری  با  آبادی  علی 
انجام شده است، افزود: با همراهی مردم و اقدام های دولت تلاش 
باشیم؛  انرژی داشته  و  تامین سوخت  می شود مشکل کمتری در 
هرچه مردم صرفه جویی کنند امکان تامین برق برای همه فراهم 

می شود.
وی درباره خاموشی ها نیز خاطر نشان کرد که جدول خاموشی ها 

از طریق پیامک به مردم اطلاع رسانی می شود.
وزیر نیرو به سفر اخیر خود به ترکمنستان اشاره کرد و افزود: در 
انتقال برق را برای تابستان  این سفر موفق شدیم قرارداد حداکثر 

داشته باشیم.
علی آبادی افزود: اکنون دو خط انتقال داریم که تلاش شد حداکثر 
استفاده از این ظرفیت صورت گیرد که تحقق آن می تواند ۲ تا ۵ 

میلیون لیتر سوخت صرفه جویی داشته باشد.
اجرایی شدن توافق های ایران و ترکمنستان حجم مبادلات تجاری 

را افزایش می دهد
و  ایران  اسلامی  جمهوری  همکاری  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر   
ترکمنستان در همه زمینه ها به ویژه حمل و نقل، ترانزیت و انرژی 
در حال رشد است، گفت: اجرای توافقات دو کشور در حوزه گاز، 
برق و ترانزیت و متعاقب آن تهاتر کالا و خدمات فنی و مهندسی 
می تواند حجم مبادلات تجاری دو کشور را به میزان قابل توجهی 

افزایش دهد.
به گزارش از وزارت نیرو، عباس علی آبادی روز دوشنبه در همایش 
ترکمنستان  و  ایران  اسلامی  جمهوری  بازرگانان  و  تجار  اقتصادی 
تحت  ایران  اسلامی  جمهوری  اختصاصی  نمایشگاه  شانزدهمین  و 
ابراز  با  شد،  برگزار  آباد  عشق  شهر  در  که  آگروفود  ایران  عنوان 

خرسندی از برگزاری این رویداد قدردانی کرد.
جمهور  رئیس  محمدوف  بردی  سردار  اقدام  از  قدردانی  با  وی 
توسعه  جهت  مناسب  شرایط  آوردن  فراهم  برای  ترکمنستان 
همکاری های دوجانبه و چندجانبه افزود: افتتاح نمایشگاه تخصصی 
ایران که بخشی از توانمندی های جمهوری اسلامی ایران در زمینه 
گذاشته،  نمایش  به  را  مرتبط  و صنایع  غذایی  و صنایع  کشاورزی 
زمینه را برای تبادل اطلاعات و تجارب و همچنین شناسایی متقابل 

ظرفیت ها و امکانات دو کشور فراهم آورده است.
اقتصادی فرصتی خواهد بود تا  ادامه داد: این همایش  علی آبادی 
شرکت های دو کشور به صورت تخصصی و حرفه ای موضوع گسترش 
همکاری ها و تبادلات میان بخش خصوصی دو کشور را مورد بررسی 

و مذاکره قرار دهند.
وی خاطرنشان کرد: بیش از ۶۰ شرکت توانمند ایرانی در حوزه های 
کشاورزی، صنایع غذایی، ماشین آلات و تجهیزات، خدمات فنی و 
مهندسی و دانش بنیان در این نمایشگاه و همایش تجاری حضور 

یافتند تا با سهولت بیشتری مذاکرات خود را انجام دهند.
وزیر نیرو با بیان اینکه همکاری جمهوری اسلامی ایران و ترکمنستان 
در همه زمینه ها به ویژه حمل و نقل، ترانزیت و انرژی در حال رشد 
است، خاطرنشان کرد: این همکاری ها نه تنها به نفع دو کشور، بلکه 

به نفع سایر کشورهای منطقه است.
ادامه داد: اجرایی شدن توافق دو کشور در حوزه گاز،  آبادی  علی 
برق و ترانزیت و متعاقب آن تهاتر کالا و خدمات فنی و مهندسی 
می تواند حجم مبادلات تجاری دو کشور را به میزان قابل توجهی 

افزایش دهد.
وی گفت: شرکت های حاضر در این نمایشگاه اختصاصی از جمله 
شرکت های فعال به شمار می روند و کالاها و خدماتی که توسط این 

شرکت ها ارائه می شود قابل رقابت در عرصه بین المللی است.
وزیر نیرو افزود: جمهوری اسلامی ایران افتخار دارد در جهت ارتقای 
همکاری های دوجانبه و همچنین در مسیر صلح و دوستی منطقه ای 
سایر  شرکت های  با  را  ایرانی  شرکت های  تجارب  بین المللی،  و 
اشتراک  به  ترکمنستان  همسایه  و  دوست  کشور  ویژه  به  کشورها 
زمینه  همایش  این  برگزاری  کرد،  امیدواری  ابراز  نیرو  بگذارد.وزیر 
مناسبی را برای تبادل تجربیات شرکت های دو کشور دوست ایران 
و ترکمنستان در حوزه های مختلف مورد نظر فراهم کرده و توافق 
ها و تفاهم های خوبی بین فعالان اقتصادی دو کشور حاصل شود.

علی آبادی خاطرنشان کرد:گسترش همکاری های بخش های دولتی 
و  ایران  اسلامی  جمهوری  دولت  دو  حمایت  سایه  در  و خصوصی 

ترکمنستان موجب افزایش همکاری های دو کشور خواهد شد.
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اجتماعی
خبر

دیدار صالحی امیری با وزیر آموزش، علوم، 
فرهنگ و ورزش ارمنستان؛

وزیر میراث فرهنگی: ایران آمادگی 
کاوش مشترک با ارمنستان را دارد

 وزیر میراث فرهنگی در دیدار با وزیر آموزش، علوم، 
فرهنگ و ورزش ارمنستان با تاکید بر تعمیق روابط 
آمادگی  ایران  اسلامی  جمهوری  گفت:  فرهنگی 

پژوهش و کاوش مشترک با ارمنستان را دارد.
سیدرضا  دولت،  اطلاع رسانی  پایگاه  از  گزارش  به 
صالحی امیری در دیدار با ژانا آندراسیان وزیر آموزش، 
علوم، فرهنگ و ورزش ارمنستان با تاکید بر تقویت 
روابط بین ایران و کشورهای همسایه، اظهار کرد: دو 
باهم دارند  ارمنستان روابط دیرینه ای  ایران و  کشور 
امنیت  را  ارمنستان  کشور  امنیت  دلیل  همین  به  و 
خودمان می دانیم. سیاست دولت ایران توسعه روابط 
و  فرهنگ  حوزه  اهمیت  توجه  با  است.  ارمنستان  با 
تاثیرگذاری آن، اگر روابط فرهنگی دو کشور را تعمیق 

دهیم سایر حوزه ها نیز رونق می یابد.
باز  قبل  سال   ۵۰۰ به  ملت  دو  رابطه  افزود:  وی 
ملتی  عنوان  به  ارمنی ها  ما،  فرهنگ  در  و  می گردد 
نیز  مقدس  دفاع  دوران  در  می شوند.  قلمداد  نجیب 

ارمنی ها حضور موثری داشتند.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اضافه 
ارمنستان  با  همکاری  عدم  برای  دلیلی  هیچ  کرد: 
ثبت  بر  علاوه  میراث فرهنگی  حوزه  در  ما  نداریم. 
اکثر  ایران،  ارامنه در شمال غرب  جهانی کلیساهای 
و  حفاظت  و  ملی  ثبت  را  کشور  داخل  کلیساهای 
می شماریم.  مقدس  را  اماکن  این  و  می کنیم  مرمت 
یکی از قدیمی ترین کلیساهای جهان در ایران است 
برگزاری  و  تقدس  وجه  حفظ  ضمن  اماکن  این  و 
آیین های مذهبی در آنها، به عنوان مقاصد گردشگری 

نیز معرفی شده اند.
صالحی امیری در ادامه به ارائه پیشنهادهای همکاری 
و  پژوهش  افزود:  و  پرداخت  ارمنستان  و  ایران  بین 
فی مابین  فعالیت  جز  می تواند  مشترک  کاوش های 
میراث فرهنگی،  وزارت  باشد.  ارمنستان  و  ایران 
بوده که  گردشگری و صنایع دستی دارای پژوهشگاه 
همکاری  برای  خوبی  ظرفیت های  و  بسترها  دارای 
با  را  مشترک  کاوش های  تا  داریم  آمادگی  و  بوده 
ارمنستان انجام دهیم. از طرفی برگزاری کارگاه های 
آموزشی در حوزه های مختلف مثل کاوش و مرمت، 
نیز  و  کلیساها  ثبت  برای  مشترک  پرونده های  تهیه 
پرونده های مشترک در حوزه میراث ناملموس می تواند 

باعث ظرفیت سازی بین ایران و ارمنستان باشد.
پیشنهاد  حال  همین  در  شد:  یادآور  صالحی امیری 
می کنم نمایشگاه های مشترک برگزار کنیم. هم اکنون 
شاهد برگزاری نمایشگاه آثار موزه ای و تمدنی ایران 

در چین هستیم که با استقبال روبه رو شده است.
صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر 
نخبگان  طریق  از  ملت ها  روابط  کرد:  خاطرنشان 
فضاهای  در  تا  دارم  پیشنهاد  لذا  می شود  تقویت 
گفت وگو  یکدیگر  با  نخبگان  مشخص،  و  مشترک 
کنند. من از شما برای سفر به تهران و عملیاتی شدن 

این پیشنهادها دعوت می کنم.
ایران  با  فرهنگی  روابط  تقویت  و  همکاری  آماده 

هستیم
نیز  ارمنستان  ورزش  و  فرهنگ  وزیر  آندراسیان  ژانا 
جمهوری  دولت  مواضع  از  قدردانی  با  دیدار  این  در 
اسلامی ایران از علاقه مندی دولت و مردم ارمنستان 
برای تقویت روابط با ایران خبر داد و گفت: مواردی 
را که شما گفتید به موازات پیشنهادها و صحبت هایی 
بود که من قصد داشتم در این نشست مطرح کنم  و 
اشتراک زیادی  نقاط  ما  این است که  به معنای  این 

داریم.
است  قدیمی  ارمنستان  و  ایران  روابط  افزود:  وی 
دولت  دارند.  خوبی  ارتباط  هم  با  کشور  دو  مردم  و 
ارمنستان از مواضع اصولی جمهوری اسلامی حمایت 
ما  از  و  بوده اند  ما  کنار  در  همواره  که  چرا  می کند 

حمایت کردند.
وزیر فرهنگ و ورزش ارمنستان یادآور شد: همچنین 
به عنوان نمایندگان دولت ارمنستان از دولت جمهوری 
اسلامی ایران نسبت به رفتار شایسته با ارامنه و نیز 
مرمت کلیساها و آثار تاریخی مرتبط با ارمنی ها تشکر 
قدردانی  با  ادامه  در  آندراسیان  می کنیم.  قدردانی  و 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر  پیشنهادهای  از 
صنایع دستی کشورمان یادآور شد: برای اجرای تمام 
توسعه  به  داریم و علاقه مند  آمادگی  پیشنهادها  این 

روابط فرهنگی با ایران هستیم.

 معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر این که عبور 
از ابرچالش های محیط زیستی نیازمند عزم ملی 
معیارهای  با  زیست،  محیط  مسأله  گفت:  است، 

دوگانه حل نمی شود.
محمدرضا عارف در آیین افتتاحیه بیست و دومین 
نمایشگاه بین المللی محیط زیست با تاکید بر اینکه 
این  از  امانتداری  وظیفه  زیست  محیط  سازمان 
کوتاهی  اغماض،  اجازه  نباید  و  دارد  را  مردم  حق 
و یا منافع بخشی، منطقه ای و گروهی داده شود، 
افزود: اغلب نگاه بخشی نسبت به محیط زیست در 
کشورهای در حال توسعه وجود دارد تا جایی که در 
کشور تجاوز به محیط زیست به عنوان قدردانی از 

نهادی که آن اجازه را داده است، مطرح می شود.
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه هیچ کشوری 
به تنهایی حق ندارد در خصوص مؤلفه های همگرا 
ها  مؤلفه  برایند  اگر  گفت:  کند،  گیری  تصمیم 
می  مشخص  پرونده  باشد،  زیست  محیط  نابودی 
شود که چه سرنوشتی خواهد داشت و نباید حتی 

یک آلودگی جزیی نیز نادیده گرفته شود.
عارف با اشاره به تقسیم بندی کشورهای جهان به 
شمال و جنوب به عنوان یک خطر جدی تصریح 
کرد: کشورهایی که مدعی توسعه سبز هستند اما 
در عمل نابودی محیط زیست را دنبال می کنند و 
کشورهایی زندگی بدون کربن را مطرح می کنند 
که بیشترین بهره را از سوخت کربن بردند و امروز 
می  حرکت  تجدیدپذیر  های  انرژی  سمت  به  که 

کنیم بار دیگر کشورهای جنوب باید نابود شوند.
محیط  فرایند  یافته  توسعه  کشورهای  افزود:  وی 
زیست را یکپارچه نمی بینند و امروز اینگونه است 
که محیط زیست در خدمت قدرت است و مشخص 
می کند که محیط زیست و حفاظت از آن چگونه 

است.
عارف در ادامه تصریح کرد: باید همه کشورهای دنیا 
از دیرباز محیط زیست را یک فرایند جامع مشترک 
تلقی می کردند و اگر این نگاه کشورهای پیشرفته 
اصلاح نشود بسیاری از کشورهای در حال توسعه 
خود  زیستی  محیط  وظایف  انجام  به  موفق  نیز 
نیستند و نمی توان کشورهای در حال توسعه را از 
میدان داری دور کنیم و انتظار حل مسائل محیط 

زیستی را داشته باشیم.
های  همایش  برگزاری  جمهور  رئیس  اول  معاون 
علمی و کارشناسی و فنی را از مهمترین راه های 
کشورهای در حال توسعه برای حل مسائل محیط 
ما  همه  که  بپذیریم  باید  گفت:  و  دانست  زیستی 
نسبت به نسل های آینده بشریت مسئولیت داریم 
و با عملکرد منطقه ای و بین المللی دور از فضای 

سیاسی مسائل محیط زیستی را حل کنیم.
زمان  هر  پیشرفته  کشورهای  کرد:  تأکید  عارف 
بخواهد مساله را به نفع خود حل کند، چهره خود 
را یک چهره حق طلبانه معصوم در خدمت انسان 
نشان می دهد و پس از گذشت زمان چهره واقعی 
سیاسی در ذات منافع اقتصادی را جلوه گر می کند 
و امیدواریم مباحث محیط زیستی در سطح جهان 

نهادینه و جدی برای همه کشورها باشد.
وی با قدردانی از برگزارکنندگان نمایشگاه محیط 
صورت  به  نمایشگاه  این  امیدواریم  گفت:  زیست 
بین  شاخص  های  چهره  بیشتر  حضور  و  جدی 
این  و  یابد  استمرار  همسایه  کشورهای  و  المللی 
نمایشگاه ها محل اشتراک گذاشتن دستاوردهای 

نوآورانه هستند.
دین  نگاه  به  همچنین  جمهور  رئیس  اول  معاون 
اسلام در حفظ محیط زیست به عنوان یک تکلیف 
شرعی در زندگی روزانه و فرهنگ غنی ایرانی در 
حفاظت محیط زیست اشاره و تأکید کرد: باید از 
این فرهنگ غنی مراقبت می کردیم و نتوانستیم به 

خوبی در جامعه و نسل های جوان پرورش دهیم.
اسناد  و  کلی  های  سیاست  به  اشاره  با  عارف 
بالادستی محیط زیستی در کشور از جمله برنامه 
هفتم توسعه، سند چشم انداز و آمایش سرزمینی 
گفت: مقام معظم رهبری بارها در بیانات خود به 
باید  و  کردند  اشاره  زیست  محیط  حفظ  اهمیت 
دید رسانه ها و صداوسیما چه میزان در این زمینه 

فرهنگ سازی کرده اند.
وی همچنین به چالش های محیط زیستی پیش 
روی کشور از جمله آلودگی هوا، فرسایش خاک، 
آلودگی آب و تخریب سفره های زیرزمینی، حفر 
مدیریت  غیرقانونی،  چاه  میلیون  یک  از  بیش 
مصرف  سازی  بهینه  و  اقلیمی  تغییرات  پسماند، 
سوخت اشاره کرد و افزود: در بسیاری از این بحران 
ها همانند گردوغبار و ریزگردها تسلیم هستیم و در 
فرسایش خاک نیز شرایط به شدت وحشتناک تر 
از آلودگی هوا است و اثرات آن در چند قرن آینده 

مشخص خواهد شد و علت عدم موفقیت در طول 
دهه های گذشته این است که برای دیگران نسخه 

می پیچیم.
معاون اول رئیس جمهور در خصوص بهینه سازی 
مصرف سوخت گفت: شدت مصرف انرژی در ایران 
با هیچ کشوری در جهان قابل مقایسه نیست و هر 
حل  برای  مناسب  اقدامات  اتخاذ  دنبال  که  زمان 
مسائل محیط زیستی بودیم با عوام فریبی جلوی 

کار خوب گرفته شد.

سازی  فرهنگ  در  جدیت  عدم  به  اشاره  با  عارف 
عمومی در مساله محیط زیست تأکید کرد: سازمان 
های مردم نهاد در مقاطعی بسیار خوش درخشیدند 
از مسائل  برخی  به دلیل  از زمان  ای  برهه  اما در 
می  احساس  امروز  و  برخورد شد  آنان  با  نامربوط 
شود که سمن ها آمادگی نقش آفرینی ندارند و باید 
نتوانستیم تشکل  امروز  و  آنان عذرخواهی کرد  از 
از گذشته  های مردمی محیط زیستی را فعال تر 

کنیم.
معاون اول رئیس جمهور عدم رعایت استانداردها 
در حل  کوتاهی  عوامل  از  دیگر  یکی  را  و ضوابط 
مسائل محیط زیستی برشمرد و گفت: بسیاری از 
بهانه شرایط استثنایی  این زمینه به  مسئولان در 
کشور کوتاهی می کنند و کشور ما همیشه استثنا 
می شود و برای مثال در قانون عدم احداث شهرک 
های صنعتی در شعاع یکصد و بیست کیلومتری 
شهرها یک مسئول به دلایل مختلف به وظایف خود 
عمل نمی کند و آیا یک مسئول را می توان یافت 
که به مردم اعلام کند از تصمیمات محیط زیستی 

وی تمرد شد و به این دلیل از کار کنار می کشد.
عارف با اشاره به رتبه جهانی ۱۳۳ کشور در شاخص 
عملکرد محیط زیستی، در خطر انقراض بودن ۸۶ 
گونه جانوری و در معرض فرونشست ۱۱ درصد از 
خاک کشور تصریح کرد: همواره منافع لحظه ای در 
اولویت بود و به منافع و امنیت ملی در این راستا 
توجهی نشده است و این خطر بزرگ یک بحران 
ملی است و اگر مساله فرونشست در گذشته برخی 
های  بخش  امروز  اما  کرد  می  تهدید  را  کشور  از 
کمتری در کشور می توان یافت که در معرض این 

تهدید بزرگ قرار نداشته باشند.
وی عنوان کرد: از ۵ میلیون هکتار تالاب ها تنها 
کانون گردوغبار  این  دارند که  ۴۳ درصد ظرفیت 
است و حداقل حقابه تالاب ها را اختصاص ندادیم 
و همچنین وضعیت تالاب انزلی فاجعه بار بوده و 
راهی جز اندوه و گریه برای وضعیت منابع طبیعی 

کشور باقی نمانده است.
عارف با اشاره به رتبه ۱۰۲ ایران در زمینه کیفیت 
هوا و وضعیت بحرانی آب در کشور ادامه داد: در 
مردم  از  درخواست  با  توان  می  گاز  و  برق  مسأله 
مسأله را حل کرد اما در ناترازی جدی آب به عنوان 
اتخاذ کرد؟ و  اقداماتی می توان  بحران آینده چه 
این در حالیست که سرانه مصرف کشورهای پرآب 
اتحادیه اروپا حدود ۱۵۰ لیتر در روز است و این 
میزان در کشور ما ۲۵۰ لیتر در روز می باشد که 
با نمایندگان یک استان اعلام  البته در جلسه ای 
شد سرانه مصرف آب در این استان ۱۶۰ لیتر در 
روز است که ضمن تقدیر باید به عنوان الگویی برای 

سایر شهرها شود.
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: کشاورزی کشور 
به صورت سنتی و غرقابی است و ۸۱ درصد از منابع 
آبی صرف این نوع کشاورزی می شود که آب را با 
قیمت بسیار ناچیز برای تولید صیفی جات مصرف 
می کنیم و سپس آن محصول را به کشورهای دیگر 
با قیمت بسیار کمتر از قیمت تمام شده تولید هر 

لیتر آب صادر می کنیم.
عارف خاطرنشان کرد: این شاخص ها و رتبه های 
پایین ایران در سطح جهان گویای عملکرد ما است 
و این وضع نمی تواند ادامه یابد و باور داریم این 
مسائل قابل حل است چرا که کشور و مردم ظرفیت 
بالایی دارند و لایق بهترین ها هستند و اگر یک عزم 
ملی بوجود آید این ابرچالش های محیط زیستی 

حل شدنی است.
سازی  فرهنگ  اهمیت  جمهور  رئیس  اول  معاون 
این چالش ها را خاطرنشان ساخت  از  برای عبور 
و گفت: باید با همکاری سازمان حفاظت از محیط 
اجرایی کشور  مقام  بالاترین  به  وابسته  زیست که 
و  دولتی  نهادهای  همه  با  ملی  عزم  یک  است 
در  و حاکمیت  دولت  ابتدا  و  کرد  ایجاد  حکومتی 
مسأله حفاظت از محیط زیست از خود شروع کنند.

و  تهران  آب  آلودگی  به  اشاره  با  همچنین  عارف 
تصمیم گیری در خصوص خرابی اماکن و ساختمان 
های کنار رودخانه ها گفت: در آن سال اجماعی 

در این زمینه در کشور بوجود آمد و برخی 
اما متأَسفانه  نیز خراب شد  از ساختمان ها 
و  شدند  کار  این  مانع  ها  دستگاه  از  برخی 
حل  زیست  محیط  مسأله  دوگانه  معیار  با 
نمی شود و در ابتدا همه نهادهای دولتی و 
حکومتی به این نتیجه برسند که آینده کشور 

در حال نابودی است.
خصوص  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
همکاری های بین المللی و منطقه ای حل 
محیط  کرد:  تصریح  زیستی  محیط  مسائل 
جامعه  و  فرد  به  محدود  مسأله  یک  زیست 
راه  بلکه مسأله ای مشاعی است که  نیست 
حل مشاعی و همگانی نیز دارد و باید همه با 
جدیت به جلو روند و حرمت محیط زیست 
بیشتر حفظ شود تا محیطی بانشاط و سبز 

برای فرزندان خود به ارث بگذاریم.
به  اشاره  با  خود  سخنان  ابتدای  در  عارف 
اینکه یک کشور به تنهایی قادر و موفق به 
حل چالش های محیط زیستی نیست، گفت: باید 
یک همگرایی در ارتباط با مسائل محیط زیستی 
برگزاری  و  علمی  های  نشست  که  آید  وجود  به 
و  تجارب  اشتراک  محل  هایی  نمایشگاه  چنین 

دستاوردهای علمی نوآورانه و فناورانه است.
اینکه  بر  تأکید  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
نیست  امروز  به  متعلق  تنها  مسأله محیط زیست 
است  ما  حق  زیست  محیط  از  بخشی  گفت: 
از  به حفاظت  متعهد  باید  اندازه حق خود  به  که 
محیط زیست باشیم اما حفاظت از محیط زیست 
متعلق به آیندگان است و تاکنون سازوکاری برای 
تجدیدپذیری این فرایند به عنوان یک امر همگرا 
مطرح نشده است و برگزاری چنین نمایشگاه های 

تخصصی می تواند به این مهم کمک کند.
توسعه  های  طرح  اجرای  در  کاری  موازی  عارف: 

روستایی ممنوع است 
اول رئیس جمهور موازی کاری در اجرای  معاون 
کرد  اعلام  ممنوع  را  روستایی  توسعه  های  طرح 
نمی  از حق و حقوق روستاییان  ما  تاکید کرد:  و 
گذریم و در این راستا همه نخبگان و   خبرگان را به 

کار میگیریم تا کشور را توسعه دهیم.
به گزارش ایرنا، محمدرضا عارف در مراسم تکریم 
توسعه  امور  در  رئیس جمهور  معاون   « معارفه  و 
دفتر  در  که  کشور  محروم  مناطق  و  روستایی 
معاون اول رئیس جمهور با حضور جمعی از وزرا 
و مقامات لشکری و کشوری برگزار شد ، با اشاره 
از  به اهمیت توسعه روستایی و محرومیت زدایی 
های جمهوری  سیاست  در  کشور  محروم  مناطق 
»محرومیت  و  روستایی«  »توسعه  گفت:  اسلامی 
دولت های  راهبرد همه  در  آشنا  کلمه  دو  زدایی« 
پس از پیروزی انقلاب اسلامی بوده و اگر به تاریخ 
از  که  هستیم  آن  شاهد  برگردیم  اسلامی  انقلاب 
همان روزهای ابتدای انقلاب، هر دو شعار به عنوان 

راهبردهای اصلی نظام اسلامی مطرح بوده است.
سال ها  آن  در  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
و  درس  حتی  انقلابی،  پرشور  جوانان  از  بسیاری 
فاصله  کاهش  برای  و  کردند  می  رها  را  تحصیل 
شهرها و روستاها و توسعه روستایی کار و تلاش می 
کردند، خیلی زود این فعالیت ها در جهاد سازندگی 
امداد و  از آن بسیج و کمیته  بعد  یافت و  سامان 
کمیته مسکن امام )ره( هم پای کارآمدند و همه 
این تشکیلات برای تحقق شعارهای » فقر زدایی« 

و »عدالت اجتماعی« تلاش کردند.
عارف افزود: این ارزشها در فرمایشات امام )ره( و 
مقام معظم رهبری و همچنین در قوانین و برنامه 
های توسعه دیده شد و به تدریج برای توسعه امور 
روستایی و فقرزدایی یک تشکیلات خاص زیر نظر 
دولت بوجود آمد که در ابتدا شاید تصور می شد 
که این تشکیلات موازی کاری است ، اما با توجه 
به جایگاهی که داشت توانست منابعی را در اختیار 
بگیرد که دیگران نمی توانستند و کاری بزرگ را 

انجام داد.
از  تقدیر  با  خود،  سخنان  از  بخش  این  در  وی 
بزرگانی که در این حوزه فعالیت کرده و در روستاها 
ومناطق محروم فعالیت های بزرگی را انجام داده 
اند گفت: این عزیزان با خلوص نیت و انگیزه بالا 
ایجاد  امکانات خوبی را  با وزرا،  با برخورد  و حتی 

کردند.
عارف در ادامه گفت: در دولت وفاق ملی با کاری 
که دکتر پزشکیان در زمینه انتخاب آقای حسین 
زاده به عنوان معاون رئیس جمهور در امور توسعه 
دادند  ،  انجام  کشور«  محروم  مناطق  و  روستایی 
دو پیام مهم فرهنگی اجتماعی و سیاسی را صادر 
از  معاونت  این  جایگاه  ارتقاء  با  اینکه  اول  کردند 
رئیس  معاون  به  اول  معاون  معاونت های  از  یکی 
جمهور، نگاه دولت را به این بخش نشان دادند و 
دوم اینکه فردی را انتخاب کردند که روستا را خوب 
می شناسد و در عین حال تجربه کاری و نشاط دارد 
و این  ویژگی ها و صفات در آقای حسین زاده جمع 

شده است .
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: علاوه بر این ها 
، ویژگی اخلاقی و برجسته ایشان توجه به »منافع 
ملی« و »امنیت ملی« است که گاه در بحث های 
توسعه ای فراموش می شود اما ایشان منافع ملی و 

امنیت ملی را به خوبی می شناسد.
عارف در ادامه افزود: به خاطر دارم که گاهی که 
خاص  جغرافیایی  مناطق  برخی  در  چالش هایی 
ایجاد می شد ، آقای حسین زاده وارد کار می شد و 
در حل چالش ها هم موفق بود و من به این دلیل به 
ایشان تبریک می گویم که اکنون در جایگاهی قرار 
گرفته می تواند به مناطق محروم و مناطق مرزی که 

نسبت به آن ها همیشه نگران بود رسیدگی کرده و 
میدان دار این بخش باشد.

وی خاطرنشان کرد: آقای حسین زاده تخصص سه 
این  آنقدر  و  دارد  را  اسلامی  دوره مجلس شورای 
موضوع فقرو محرومیت زدایی برای ایشان اهمیت 
مردم که مسئولیت  نمایندگی  از  داشت که حتی 
را  بزرگ  کاری  تا  آمدند  این بخش  به  بود  مهمی 

آغاز کند .
معاون اول رئیس جمهور در ادامه از معاون سابق 
توسعه امور روستایی و مناطق محروم نیز به خاطر 

تلاش هایش تقدیر کرد.
عارف در ادامه با تعریف خاطره ای در زمینه توسعه 
با  که  بود  بهمن ۱۳۵۹  اواخر  در  گفت:  روستایی 
شهید قندی که آن زمان وزیر پست و تلگراف بودند 
که  گذاشتیم  ای  بودم جلسه  ایشان  معاون  و من 
بینیم چه کاری می شود برای روستاها کرد، به این 
نتیجه رسیدیم که اگر چه کاری نشدنی به نظر می 
رسد اما طرح ارتباط با ۳۱۳ روستا را دادیم و در 
مصاحبه ها اعلام کردیم تا آخرسال ۶۰ تمام می 
شود ، با آنکه به هیچوجه امکانات در داخل کشور 
فراهم نبود اما وارد کار شدیم و در همان زمان به 
۵۰۰ روستا رسیدیم ، ما امروز اما باید ببینیم که 
چه کارهای بزرگی شده است، با این حال هنوز هم 

نسبت به کارهایی که باید می شد فاصله داریم.
با بررسی چالش هایی که دولت در  ادامه  وی در 
عرصه توسعه روستایی و محرومیت زدایی ، با آن ها 
روستایی  جوانان  اشتغال  ،معیشت،  است  روبرو 
احساس  به شهرها،  ، مهاجرت  ، مسکن روستایی 
تبعیض و عدم توسعه یافتگی مناطق مرزی را به 
عنوان ابرچالش های این حوزه برشمرد و گفت: حل 
مشکل معیشت روستایی نسبت به شهرها آسانتر 
است چرا که آنها تا حدود زیادی خودشان تامین 
هزینه  و  هستند  نیازشان  مورد  محصولات  کننده 
کمتر  شهرها  به  نسبت  روستاها  معیشتی  تامین 

است.
معاون اول رئیس جمهور در مورد اشتغال جوانان 
جوانان  مهاجرت  متاسفانه  گفت:  نیز  روستایی 
یک  تنها   ، شغل  یافتن  برای  شهرها  به  روستایی 
مهاجرت ساده نیست این مسئله گاه خودش یک 
تالی فاسد دارد ، جوان روستایی که به شهر می آید 
و سراغ کارهای دست چندم می رود بعضا مشکلاتی 

به همراه خواهد داشت.
گفت:  روستایی  مسکن  ساخت  به  اشاره  با  عارف 
در مقطعی برای ساخت سالانه ۲۰۰ هزار مسکن 
روستایی و یا بازسازی آنها ، خیز بزرگی برداشته 
شد و بنا بود مسکن روستایی، ۱۰ یا ۱۲ ساله به 
سامان برسد و پرونده آن برای همیشه بسته شود 
اما حالا که از وزیر مسکن و شهرسازی سئوال می 

کنیم متوجه می شویم که هنوز خیلی کار داریم.
چالش  دیگر  از  را  تبعیض  احساس  همچنین  وی 
هایی دانست که در صورت عدم رسیدگی به توسعه 
روستایی و محرومیت زدایی به چالشی جدی تبدیل 
خواهد شد و گفت: متاسفانه مرزهای کشورما عملا 
مناطقی محروم هستند و اگر به »مرزنشینان« ما 
 ، نشود  رسیدگی  هستند  کشور  »مرزداران«  که 
ممکن است خدای ناکرده در آینده با چالش هایی 

جدی مواجه شویم.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به سوابق 
» معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و 
گفت:  چهاردهم  دولت  در  کشور«  محروم  مناطق 
آقای حسین زاده مرز و مرزنشینی را به خوبی درک 
می کند و با مسائل و مشکلات آن آشناست و از 
ایشان می خواهیم در دولت وفاق با اولویت دادن به 
مرزنشینانی که در شعاع ۱۰۰ تا ۱۵۰ کیلومتری 
مرزها زندگی می کنند تحولی در این زمینه ایجاد 

کنند.
با  خواست  زاده  حسین  دکتر  از  ادامه  در  عارف 
این  در  گرفته  صورت  فعالیت های  دقیق  ارزیابی 
»توسعه  محوری  شعار  شود  بررسی  دهه  چهار 
روستایی« و »محرومیت زدایی« تا چه حد محقق 
شده است و در گام بعدی آسیب شناسی شود که 

چه عواملی باعث عدم موفقیت در این حوزه است.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه  گفت: باید بررسی 
کنیم که چرا روستایی ما آرامش روستا را رها می 
کند و به دود و دم شهرهای بزرگ پناه می آورد ، ما 
باید بعد از آسیب شناسی ، برای حل این آسیب ها، 
راهکار پیدا کنیم و ببینیم که چه شده است که با 
آنکه راهبرد همه دولت ها در تمامی ادوار و راهبرد 
نظام بر توسعه روستایی و محرومیت زدایی بوده ، 

دلیل عدم موفقیت ها چیست.
وی در ادامه خواستار آن شد که یک برنامه جامع 
برای توسعه روستایی و محرومیت زدایی از مناطق 
محروم طراحی شود و افزود: در این برنامه،معاونت 
باید نقش ستادی داشته باشد و مشکلات و راه حل 
ها را بررسی کرده و ببنید که چه کسی می تواند 

موفق تر اجرا کند.
لایزال  ظرفیت  از  باید  شما  افزود:  ادامه  در  عارف 
جامعه  و  مردم  از  استفاده  کنید،  استفاده  مردمی 
نظام می  و  اجتماعی دولت  افزایش سرمایه  باعث 
آنوقت  باشند  سهیم  پروژه ای  در  مردم  اگر  شود، 
احساس مسئولیت و احساس نزدیک شدن به دولت 
را دوباره مرور  برگردیم و دهه ۶۰  باید   ، را دارند 
کنیم ، ببینیم که چرا با آنکه در آن دوران، جوانان 
زیادی شهید و جانباز و آزاده شدند اما مردم حس 
می کردند که در نظام مشارکت دارند و دولت را 
آن  از  که  قدر  هر   ، دانستند  می  خودشان  دولت 
دیدیم  را  آثارش  گرفتیم  فاصله  مردم  از  و  دوران 
و  اجتماعی  سیاسی،  های  عرصه  در  متاسفانه  و 

فرهنگی آثار این دور شدن را شاهد هستیم.

عارف: عبور از ابرچالش های محیط 
زیستی نیازمند عزم ملی است

خبر

وزیر فرهنگ: باید تحمل پذیری نسبت به 

سینمای مستند را بیشتر کرد

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: باید تحمل پذیری 
به  نسبت  پنجره ای  که  مستند  سینمای  به  نسبت 

جهان است را بیشتر کرد.
سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
فیلم  بین المللی  اختتامیه هجدهمین جشنواره  آئین 
حقیقت که شامگاه یکشنبه ۲۵ آذر در تالار وحدت 
ما  افزود: خوشحالم که سینمای مستند  برگزار شد، 
گام به گام پیش آمده و باری را بر دوش می کشد که 
این سینما مختص نسل جوان  صراحت روایت دارد. 
جسور و خلاق است که به اتکای تاریخ، هنر و پیشینه 
ابدی و جغرافیایی، داستان های کامیابی و ناکامیابی ها 

را می سازند.
سینمای  داد:  ادامه  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
مستند ما پیشینه و چشم اندازی پر افتخار دارد. ۶۰ 
این  و  هستند  شهرستان ها  از  فیلم ها  ورودی  درصد 
هنرمندان  ایران  جای  جای  از  که  است  این  نشانگر 

برای مستندسازی اهتمام می ورزند.
صالحی با تاکید بر اینکه سینمای مستند ایران بیش 
از آنچه که است ظرفیت دارد، گفت: برعهده ما است 
این  دهیم.  بها  آن  به  و  شناخته  را  ظرفیت  این  که 
سینما با انباشت ظرفیت ها و استفاده از مضمون های 
بکر و تکنیک های تازه مخاطب را به سینمای مستند 
و  بین المللی  بازارهای  ما  دیگر  هدف  کرد.  متصل 
است  بین المللی  عرصه  در  ایرانی  مستندهای  حضور 
و  منطقه  برای  بسیاری  حرف های  سینما  این  زیرا 

جهان دارد.
به  نسبت  را  تحمل پذیری  باید  کرد:  تاکید  وی 
سینمای مستند که پنجره ای نسبت به جهان است، 
بیشتر کرد. سینمای مستند ایران ترکیبی از روایت، 
ترکیبی  که  است  مسئولیت  و  جسارت  خلاقیت، 

متجانس از سینمایی موثر به حساب می آید.
از حضور در  ابراز خوشحالی  ادامه ضمن  صالحی در 
هجدهمین جشنواره سینما حقیقت، گفت: خوشحالم 
گام  به  گام  مستند  سینمای  ما  عزیز  ایران  در  که 
بر دوش می کشد که صراحت  را  باری  و  آمده  پیش 
روایت دارد. این سینما مختص نسل جوان جسور و 
خلاق است که به اتکای تاریخ، هنر و پیشینه ابدی 
ناکامیابی ها  و  کامیابی  داستان های  جغرافیایی  و 

می سازند.
از اعتمادسازی دولت چهاردهم با  مستندسازان پس 

رغبت بیشتری به جشنواره حقیقت آمدند
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی پس از پایان اختتامیه 
جشنواره فیلم حقیقت در جمع خبرنگاران با اشاره به 
تلاش های دولت چهاردهم برای برگزاری این رویداد 
گفت: برخی از مستندسازان که فکر می کردند فیلم  
جشنواره  به  بیشتری  رغبت  با  نمی شود  عرضه  آنها 

حقیقت آمدند.
فضای  باید  اینکه  بر  تاکید  با  صالحی  عباس  سید   
مخاطب سینمای مستند را فارغ از گروه هنر و تجربه 
که  فیلم هایی  می توانند  نهادها  افزود:  کرد،  گسترده 
پیرامون  مخاطبان  به  دارد  تناسب  آنها  ماموریت   با 
باید  هم  سینمایی  سازمان  کنند.  مرتبط  خودشان 
مخاطب  فضای  می شود  چطور  که  کند  بررسی 
را گسترده تر کرد. سینمای مستند  سینمای مستند 
با تنوع مضمونی و تکنیک روز مخاطب خود را پیدا 
کرده و باید بسترهای لازم برای نمایش فیلم ها فراهم 

شود.
یکی  نشدن  اکران  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  وی 
در  ما  مبنای  داد:  توضیح  جشنواره،  در  فیلم ها  از 
داوران  نظر  به  وفاداری  حقیقت«  »سینما  جشنواره 
بود. اگر تهیه کننده ای تصمیم گرفته فیلمش را خارج 
کند، قوانین اقتضا می کرد ما این کار را بکنیم. ما از 
اثری که در جشنواره بوده تا لحظه آخر دفاع می کنیم 
مسئول  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  که  چرا 

مستقیم این اتفاق است.
صالحی درباره بودجه فیلم مستند، گفت: سازمان ها و 
نهادها از بودجه مسئولیت اجتماعی  خود می توانند در 
این حوزه استفاده کنند. ارتباطات خوبی برقرار شده 
است که از بودجه مسئولیت اجتماعی  استفاده کنیم.

وی همچنین در پاسخ به این پریسش که جشنواره 
این  افزود: مقدمات  بوده است،  دستاورد کدام دولت 
جشنواره در دولت سیزدهم انجام شده؛ ولی در این 
دو سه ماهه اتفاقاتی در رویکردها و مسیرها افتاده که 
اعتماد ساز بوده است. برخی از مستندسازان که فکر 
می کردند فیلم  آنها عرضه نمی شود با رغبت بیشتری 
به جشنواره حقیقت آمدند. وزیر فرهنگ درباره پویش 
نیز گفت: مسائل اجتماعی کمک  »دو درجه کمتر« 
باشیم. دعوتی که صورت  می کند که همدلی داشته 
اجتماعی  همدلی  یک  نمایش  برای  فرصتی  گرفته 
است. تا الان شاهد مشارکت برخی اصحاب هنر بودیم 

و در روزهای آینده بیشتر کمک خواهند کرد.
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اخبار

توسعه علمی و پژوهشی، زیربنای 
توسعه متوازن و پایدار حوزه سلامت 

است

وزیر بهداشت در پیامی ضمن تبریک فرا رسیدن 
روز و هفته پژوهش، تاکید کرد که »توسعه متوازن 
علمی  توسعه  مسیر  از  سلامت  حوزه  پایدار  و 

پژوهشی می گذرد«.
است:  آورده  پیام  این  در  ظفرقندی  محمدرضا 
بی گمان توسعه متوازن و پایدار در حوزه  سلامت 
و  می گذرد  پژوهشی  ـ  علمی  توسعه  مسیر  از 
حرکت در مرزهای دانش، بدون توسعه حوزه های 
اینجا جایی است که  امکان پذیر نیست؛  پژوهشی 
سلامت جامعه، به عنوان مهمترین شاخص کیفیت 
)علوم  سلامت  حوزه  پژوهش های  با  زندگی، 

پزشکی و علوم بهداشتی( پیوند می خورد.
وی همچنین در این پیام آورده است:  قرار گرفتن 
در رتبه ۱۴ دنیا و رتبه اول منطقه در تولید علم، 
اهدافی است که در »برنامه هفتم پیشرفت« برای 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تعریف 

شده است.
رسیدن  برای  است:  کرده  تصریح  بهداشت  وزیر 
به این اهداف نیازمند نوسازی، بازسازی و تجهیز 
همچنین  هستیم؛  پژوهشی  زیرساخت های 
فراهم  حرفه ای،  پژوهشگران  پرورش  و  آموزش 
دانشجویان  پژوهشگران،  دسترسی  امکان  کردن 
و اساتید به جدیدترین منابع پژوهشی، دسترسی 
آزاد پژوهشگران به داده ها و اطلاعات، حمایت از 
طرح های پژوهشی و توسعه گرنت های تحقیقاتی، 
پژوهشی  علمی  امکان جذب هیئت  فراهم کردن 
کیفی  ارتقای  تحقیقاتی،  مراکز  و  دانشگاه ها  در 
آن ها،  از  حمایت  و  پژوهشی  ـ  علمی  نشریات 
فنآوری،  و  علم  پارک های  از  نمایه سازی، حمایت 
و  ایجاد  آن ها،  توسعه  و  فنآوری  و  رشد  مراکز 
تقویت قطب های پژوهشی در دانشگاه ها و مراکز 
است  مسیر  این  در  و سلامت؛  پزشکی  تحقیقات 
که ضمن تربیت پژوهشگران، فضای مناسب برای 
پژوهش  حوزه  در  نخبگان  جذب  و  نخبه پروری 

فراهم می شود.
است:  داشته  اظهار  همچنین  پیام  این  در  وی 
و  هستند  جهانی  مقولاتی  »پژوهش«  و  »علم« 
بدون توسعه تعاملات علمی ـ پژوهشی بین المللی، 
نمی توانیم شکوفایی تحقیقات و فنآوری را انتظار 
گسترش  و  توسعه  موانع  رفع  باشیم.  داشته 
سطح  در  دانشگاهی  و  پژوهشی  همکاری های 
بهداشت،  وزارت  برنامه های  مهمترین  از  فراملی، 
درمان و آموزش پزشکی است. همچنین اگر مبنای 
توسعه را در حوزه پژوهش »مسئله محوری« قرار 
دهیم به شدت نیازمند ورود به حوزه پژوهش های 
»میان رشته ای« و »بین رشته ای« در علوم پزشکی 

و سلامت هستیم.
ظفرقندی در این پیام خاطرنشان کرده است: باور 
و  آن می تواند شادابی  توسعه  و  پژوهش  دارم که 
بهداشت،  وزارت  زیرمجموعه های  همه  سرزندگی 
مراکز  و  دانشگاه ها  پزشکی،  آموزش  و  درمان 
به  را  آن ها  کیفی  ارتقای  و  فنآوری،  و  تحقیقات 
موظف  را  خود  نگاه،  این  با  باشد؛  داشته  همراه 
سایر  همگامی  و  همکارانم  همراهی  با  می دانم 
لازم  زمینه های  مربوط،  سازمان های  و  نهادها 
پژوهش  از  حمایت  پژوهش،  جایگاه  تعالی  برای 
تحقق  پژوهشی،  امور  تسهیل  پژوهشگران،  و 
ارتقای  و  پژوهش  مدیریت  در  شایسته سالاری 
سطوح  در  کشور  پژوهشی  ـ  علمی  مرجعیت 
این مسیر  بین المللی فراهم شود؛ در  منطقه ای و 
دانشجویان  و  اساتید  پژوهشگران،  همه  دست 
وزارت  در  عزیزم  و همکاران  پژوهش  به  علاقمند 
به گرمی  را  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت، 

می فشارم.
و  ایران  پزشکی  و  علمی  همکاری های  تقویت 

صربستان
وزیر بهداشت در دیدار با سفیر صربستان در ایران با 
اشاره به دستاوردهای برجسته ایران در زمینه هایی 
تقویت  لزوم  بر  اعضا  پیوند  و  درمانی  سلول  چون 
توسعه  و  کشور  دو  دانشگاهی  و  علمی  روابط 

گردشگری سلامت تأکید کرد.
 محمدرضا ظفرقندی در دیدار با سفیر صربستان در 
ایران، روابط سیاسی ایران و صربستان را برادرانه و 
همسو در عرصه  های دوجانبه و مجامع بین  المللی 
توصیف کرد و با اشاره به ظرفیت های موجود، این 
دیدار را فرصتی ارزشمند برای گسترش همکاری ها 
در حوزه های گوناگون، به  ویژه سلامت، پزشکی و 
روابط  تقویت  اهمیت  بر  و  دانست  پزشکی،  علوم 
میان دو کشور تأکید کرد.ظفرقندی اظهار داشت: 
در گام نخست، ضروری است ظرفیت های سیستم 
یکدیگر  به  کشور  دو  پزشکی  آموزش  و  سلامت 
بهره مند  مشترک  قوت  نقاط  از  تا  شوند  معرفی 
شده و زمینه تبادل توانمندی ها و هم افزایی فراهم 
همکاری های  تفاهم  نامه  تا  می کنیم  تلاش  شود. 
مشترک در حوزه سلامت میان ایران و صربستان 
هرچه سریع تر نهایی شده و برای امضا آماده شود.

در  نیز  ایران  در  صربستان  سفیر  کواچویچ  دمیر 
این دیدار روابط میان دو کشور را بسیار دوستانه 
و مطلوب توصیف کرد و با اشاره به گفت وگوهای 
فشرده و سازنده در سطوح عالی سیاسی میان ایران 
و صربستان، افزود: هدف تقویت همکاری ها در حوزه 
سلامت و آموزش پزشکی است و تلاش می  کنیم 

این روابط به سطحی بالاتر ارتقا یابد.

 رئیس جمهور عدالت را از اصول دین عنوان 
کرد و گفت: اختلافات امروز بخاطر این است 
که به حقوق دیگران احترام نمی گذاریم، اگر 
انصاف  و  عدالت  براساس  جامعه  در  بتوانیم 

عمل کنیم هیچ مشکلی پیش نخواهد آمد.
 مسعود پزشکیان در آیین اختتامیه پانزدهمین 
سالن  محل  در  فارابی  المللی  بین  جشنواره 
اجلاس سران، با بیان اینکه همه دعواها، ظلم 
ها و بی عدالتی ها در جامعه به خاطر این است 
حقوق  به  و  نیستیم  قانع  خود  به حق  ما  که 
اختلافات  گفت:  کنیم،  می  تجاوز  دیگران 
امروز در جامعه بخاطر این است که به حقوق 

دیگران احترام نمی گذاریم.
به ما  اینکه اصول دین  بیان  با  رئیس جمهور 
می گوید دنیا یک صاحب و قادری دارد و ما 
بی دلیل در این دنیا نیستیم  و برای تحقق یک 
هدف و رسالتی در این دنیا آمده ایم،گفت: باید 
این باور در انسان ها نهادینه شود که هستی را 
را  انسان  این قدرت  و  یک قدرتی خلق کرده 
آفریده است، زمین برای این انسان خلق شده 
عمل،  به خاطر  علم  و  علم  به خاطر  انسان  و 

عملی که خالص برای خدا باشد.
انسان هرچقدر  براساس هرم مازلو  افزود:  وی 
از قاعده هرم بالاتر می رود از خود و دنیا دورتر 
و  باور  که  می رسد  جایی  به  بعد  و  شود  می 
و  عدالت  انسانیت،  برای  زندگی اش  و  اعتقاد 

انصاف است.
رئیس جمهور با بیان اینکه مشکلات جامعه با 
انتخاب راه درست و برخورد صادقانه با مردم 
امکان پذیر است، گفت: مشکلات امروز جامعه 
بخاطر   ... و  رفتاری  اجتماعی،اخلاقی،  از  اعم 
نمی  را  آموزش  درست  روش  که  است  این 
دانیم و درست اجرا نمی کنیم، با دستوردادن 
و امر و نهی کردن نمی توان انسانها را اصلاح 

کرد.
به  جامعه  در  نارضایتی  کرد:  تاکید  پزشکیان 
ظلم  است،  ظلم  و  عدالت  نشدن  اجرا  خاطر 
به مردم عذاب خدا را به همراه خواهد داشت.

رئیس جمهور با اشاره به اینکه برای بهتر شدن 
باید حرکت در مسیر درست را انتخاب کنیم، 
در  بودن  برترین  و  بهتر شدن  باور  اگر  گفت: 
و  اصلاح خواهد شد  ایجاد شود همه چیز  ما 
می  انسانی  علوم  استادان  و  دانشمندان  شما 
توانید با کمک علم و دانش به حل مشکلات 
و نهادینه شدن اخلاق در جامعه کمک کنید. 
این علم، مهارت و دانش شما است که چگونه 
بتوانیم حق را در جامعه پیاده کنیم، مدیران، 
مسئولین و سیاستگذاران را راهنمایی کنید، و 
نه تنها راهنمایی، بلکه در میدان قرار بگیرید و 

اجرا و حل کنید.
علوم انسانی ها  شما  اینکه  بیان  با  پزشکیان 
هستید که باید شاخص های حق و عدالت را 
دعواها  همه  گفت:  کنید،  مشخص  جامعه  در 
برای این است که حق را در جامعه پیاده کنیم 
آیا  می کنیم،  پیاده  جامعه  در  را  حق  ما  آیا 
عدالت را در جامعه ایجاد می کنیم. اختلافاتی 
این است  برای  اکنون در جامعه داریم  ما  که 
که من به حقوق دیگران، به حقوق قومیت ها، 
احترام  دارند  که  اندیشه ای  و  تفکر  جنسیت، 
نمی گذارم و تصور می کنم دیگران حتما باید 
و  ببیند  می فهمم،  و  می بینیم  من  که  آنگونه 

بفهمند.

رئیس جمهور افزود: اختلاف قومیت ها بخاطر 
این است که قومیت دیگر او را نادیده می گیرد 
، اعتراض کارمندان بخاطر این بوجود می آید 
ارتقا پیدا  لیاقت و شایستگی  افرا براساس  که 
اجازه  و  آیند  می  بالا  رفاقت  با  و  کنند  نمی 
دارد  حق  و  شایستگی  که  کسی   نمی دهم 

پیشرفت کند.
پزشکیان با تاکید بر اینکه اصول دین تقلیدی 
و  بفهمند  را  عدالت  باید  مسلمانان  و  نیست 
نیست  تقلید  قابل  عدالت  گفت:  کنند،  درک 
وقتی به کسی ظلم کنید، می فهمد و وقتی که 
فهمید نمی تواند باور کند و نمی پذیرد کسی 
بی  که  نیست  این  اسلام  ظلم  می کند.  او  به 
انصافی کنید و حقوق دیگران را مراعات نکنید، 
و  انصاف  و  عدالت  و  اجرای حق  یعنی  اسلام 
اگر ما بتوانیم براساس انصاف برخورد کنیم و 
جایگاه انسان ها را منصفانه به هر کسی بدهیم 

مشکلی پیش نمی آید 
رئیس جمهور تصریح کرد: اگر انصاف و عدالت 
وزنی  براساس  را  هرکسی  کنیم،  رعایت  را 
را  بی سواد  داریم،  نگه  جایگاهش  در  دارد  که 
نکنیم،  حاکم  باهنر  بر  را  بی هنر  و  باسواد  بر 
به  و  ندهیم  برتری  باتجربه  بر  را  بی تجربه 
احترام  جایگاهش  و  وزن  اندازه  به  کسی  هر 
جامعه  در  مشکلات  این  شاهد  بگذاریم، 

نخواهیم بود و مملکت گلستان می شود.
پزشکیان در بخش دیگری از سخنان با انتقاد 
از نظام اداری کشور به بازدید خود از سازمان 
امور استخدامی اشاره کرد و گفت: همه بحث 
ما این است که چرا ما در سیستم اداری یک 
وقتی  هم  مجلس  در  می دهیم،  ثابت  حقوق 
بحث می کردیم می گفتند عدالت یعنی اینکه 
برابر  هم  با  همه  تا  بگذاریم  کف  و  سقف  ما 
شوند، آیا خدا و دین این را می گویند، آیا علم 
قرآن  در  خداوند  می گویند،  را  این  دانش  و 
خوب  کار  ذره ای  اندازه  به  اگر  که  می فرماید 
کنی، پاداش می بینی و اگر به اندازه ذره ای کار 

بد بکنی مجازات می شوید.
یک  عنوان  به  من  چرا  افزود:  جمهور  رئیس 
نکنم،  یا  بکنم  کار  اداری  ساختار  در  کارمند 
را  غیره  و  هوا  و  آب  بدی  و  پاداش  حقوق، 
عالم است،  بین کسی که  باید  خواهم گرفت، 
که  کسی  و  است  بخش  اثر  و  می کند  کار 
نمی کند  کار  و  گرفته  را  پستی  همین طوری 

تفاوت وجود داشته باشد.
اینکه علم مدیریت  در علوم  بیان  با  پزشکیان 
پول  باید  عملکرد  براساس  می گوید  انسانی 
پرداخت شود و براساس عملکرد باید به افراد 
اینها چیزهایی است  جایگاه داده شود، گفت: 
در  می توانید  انسانی  علوم  اساتید  شما  که 
ساختار اداری و در طبقات اجتماعی و براساس 

عدالت و انصاف نهادینه کنید.
بهترین  برای  اینکه  بر  تاکید  با  رئیس جمهور 
مسیر  بلکه  نیست  مهم  رسیدن  جای  شدن، 
باور پیشرفت و  اگر  رفتن اهمیت دارد، گفت: 
بیاید،  به وجود  اسلامی  جوامع  در  شدن  بهتر 
اقتصاد، اخلاق، صنعت و فرهنگ و همه چیز 
خود به خود اصلاح می شود اما بخاطر اینکه 
در  و  شده  منجمد  قالب  یک  در  ما  باورهای 
یک ذهنیت بسته قرار گرفته ایم، نمی توانیم 

موفق شویم.
اینکه در آن دنیا از صداقت  با بیان  پزشکیان 

راستی  گفت:  پرسید،  خواهند  ما  از  راستی  و 
مبتنی  و  دارد  لحاظ علمی شواهد روشنی  به 
بر شواهد است، اینگونه نیست که هر چه من 
می گویم درست است، راستی مستقل از من و 
شما است، من باید خودم را با راستی تطبیق 
بدهم نه اینکه راستی خودش را با من تطبیق 

دهد.
رئیس جمهور تاکید کرد: دنیای امروز براساس 
و  سیاستگذاری  مدیریت،  و  است  شواهد 
اگر  باشد،  شواهد  براساس  باید  تصمیم گیری 
حرف  می توانیم  کنیم  حرکت  تفکر  این  با  ما 
درست و صحیح را انتخاب و مشکلات جامعه 
را حل کنیم، مشکلات جامعه ما با انتخاب راه 
درست و برخورد درست و صادقانه امکان پذیر 
دانشمندان  شما  که  است  چیزی  این  و  است 
علوم انسانی باید کمک کنید تا در جامعه پیاده 
به  انسان ها  که  بدهید  نشان  راهی  باید  شود. 

طرف حق و عدالت و انصاف بروند.
پزشکیان در ادامه با اشاره به اینکه هیچ چیزی 
موجب  بایستی  ظلم  بر  تو  اینکه  از  سریع تر 
نازل شدن عذاب خدا نمی شود، گفت: وقتی 
شد،  خواهد  نازل  خدا  عذاب  هستی،  ظلم  بر 
یک  برای خودمان  ما  اینکه  یعنی  خدا  عذاب 
دیگر،  ای  مردم سفره  برای  و  کنیم  باز  سفره 
ظلم یعنی اینکه گروه و دار و دسته خودمان 
را طور دیگری،  ببینیم و دیگران  را یک طور 
یکجا را به خوبی امکانات بدهیم و به جای دیگر 
به  که  را  کسانی  صدای  خدا  ندهیم،  امکانات 
آنها ظلم کرده اند می شنود و در کمین ظالمان 

و جنایتکاران ایستاده است. 
خطاب  خود  سخنان  پایان  در  جمهور  رئیس 
گفت:  انسانی،  علوم  دانشمندان  و  اساتید  به 
شما باید جامعه را به سمتی هدایت و مدیریت 
باشد  نداشته  وجود  مشکلات  این  که  کنید 
هم  کنار  در  وفاق  و  وحدت  در  بتوانیم  ما  و 
زندگی کنیم، آرزو می کنم شما اساتید بزرگوار، 
پژوهشگران و محققین، در ساختن جامعه ای با 
و  عدالت  براساس  و خداگونه  راستگو،  اخلاق، 

انصاف تلاش کنید.
پانزدهمین  برگزیدگان  از  مراسم  این  در 
رئیس  حضور  با  فارابی  المللی  بین  جشنواره 

جمهور با اهدا لوح تقدیر شد.
انجام هماهنگی  لازم برای استفاده از مشاوران 

بین المللی در تهیه نقشه راه توسعه مکران
یک  تاکنون  که  این  بیان  با  جمهور  رئیس   
مکران  توسعه  نقشه راه  عنوان  به  کلان  طرح 
کدام  هر  مختلف  دستگاه های  و  نداشته ایم 
زمینه  این  در  خود  ماموریت های  اقتضای  به 
برای  لازم  هماهنگی   گفت:  کرده اند،  اقداماتی 
استفاده ازمشاوران بین المللی در تهیه نقشه راه 

توسعه مکران انجام شده است.
دولت،  هیات  جلسه   در  پزشکیان«  »مسعود 
جلسه  دستور  به  مربوط  مباحث  خلال  در 
درباره موضوع توسعه سواحل مکران، با اشاره 
از  تن  چند  سوی  از  شده  مطرح  مباحث  به 
اعضای هیات دولت اظهار داشت: همه مباحث 
صحیح  این باره  در  شده  مطرح  دغدغه های  و 
است، اما مسئله مهم این است که متاسفانه تا 
کنون یک طرح کلان و کلی به عنوان نقشه راه 
توسعه مکران نداشته ایم و دستگاه های مختلف 
هر کدام به اقتضای ماموریت ها و مسئولیت های 

خود در این زمینه اقداماتی کرده اند.

رئیس جمهور با بیان اینکه در ماه های گذشته 
تقریبا هر هفته جلسه یا جلساتی با محوریت 
منطقه  نقشه راه  تعیین  و  دریامحور  توسعه 
بوده  این  بنده  اعتقاد  افزود:  داشته ایم،  مکران 
اهداف سند  برابر  اگر می خواهیم  و هست که 
چشم انداز در جایگاه برتر منطقه قرار بگیریم، 
کیفیت آنچه قرار است در این سواحل صورت 
گیرد، به هیچ وجه نباید از اقدامات کشورهای 
همسایه پایین تر باشد، لذا هماهنگی های لازم 
صورت گرفته تا از مشاوران تراز اول بین المللی 
برای تهیه طرح کلان و نقشه راه توسعه منطقه 

مکران بهره بگیریم.
مکران  سواحل  اینکه  به  اشاره  با  پزشکیان 
مهمترین بستر توسعه پایدار و بلندمدت ایران 
ایران در گرو توسعه  آینده  به تعبیری  بوده و 
این منطقه است، تصریح کرد: پس از تهیه این 
ارزیابی های  و  مطالعات  اساس  بر  کلان  طرح 
دقیق از ظرفیت ها و فرصت های منطقه مکران، 
و  بخشی مشخص شده  و  وظایف هر دستگاه 
شکل  به  آنها  اقدامات  جدی  پیگیری های  با 

هماهنگ و هم افزا پیش خواهد رفت.
تأکید پزشکیان بر ضرورت تبیین دلایل بروز 
ناترازی ها و دعوت از مردم برای رعایت الگوی 

مصرف
تبیین  ضرورت  بر  تاکید  با  جمهور  رئیس   
برای  مردم  از  دعوت  و  ناترازی ها  بروز  دلایل 
خود  توان  تمام  گفت:  مصرف  الگوی  رعایت 
از مشکلات  را برای حل این مساله و کاستن 

مردم به کار گرفته ایم.
ریاست  رسانی  اطلاع  پایگاه  از  گزارش  به 
انرژی،  ناترازی  جمهوری، جلسه پیگیری رفع 
آخرین  و  برگزار  پزشکیان  مسعود  حضور  با 
وضعیت تأمین گاز و برق بخش خانگی، صنایع 

و نیروگاه ها مورد بررسی قرار گرفت.
و  جمهور  رئیس  حضور  با  که  جلسه  این  در 
و  معدن  صنعت،  و  نیرو  نفت،  کشور،  وزرای 
آخرین  از  گزارشی  ابتدا  شد،  برگزار  تجارت 
وزارتخانه های  سوی  از  شده  انجام  اقدامات 
بخش  برق  و  گاز  تأمین  راستای  در  مربوطه 
مصرف  مدیریت  نیروگاه ها،  و  صنایع  خانگی، 
و  مشترکان  با  برخورد  هوشمند،  کنترل  با 
نتایج  همچنین  و  مصرف  پر  دولتی  مراکز 
پویش  از  متاثر  صرفه جویی  مطلوب  و  مثبت 
پیشنهادات  و  راهکارها  و  ارائه  کمتر  درجه   ۲
دستگاه های اجرایی برای گذر از شرایط فعلی 
و ایجاد ثبات و پایداری در شبکه توزیع انرژی 

بررسی و ارزیابی شد.
در ادامه پزشکیان بر ضرورت تبیین دلایل بروز 
ناترازی ها، اطلاع رسانی دقیق و به موقع در این 
خصوص و گفتگو و دعوت از مردم برای رعایت 
سوی  از  رسانه ها،  طریق  از  مصرف  الگوی 
وزرای نفت و نیرو تأکید کرد و گفت: مسئولان 
مربوطه در بخش صنایع نیز موظفند با برگزاری 
جلسات مستمر با اصناف، ضمن جلب همکاری 
مصرف  در  صرفه جویی  برای  آنان  همراهی  و 
محیط های  و  کارخانجات  کارگاه ها،  در  انرژی 
صنعتی، آنها را نسبت به چرایی شرایط پیش 

آمده توجیه کنند.
ائمه  اهمیت نقش  بر  رئیس جمهور همچنین 
سازمان  و  ملی  رسانه  جماعات سراسر کشور، 
بسیج در فرهنگ سازی صرفه جویی و مشارکت 
تأکید  انرژی  مصرف  کاهش  پویش  در  مردم 
کرد و گفت: دولت چهاردهم ناگزیر از مواجه 
ناترازی هاست،  همچون  ریشه ای  مشکلات  با 
به دنبال مقصریابی نیستیم و تمام توان خود 
را برای حل این مسئله و کاستن از مشکلات 
برنامه هایی که در  با  و  به کار گرفته ایم  مردم 
یاری خدای  به  آینده  داریم، سال  اجرا  دست 

متعال چنین مشکلاتی نخواهیم داشت.
مردم  همراهی  از  قدردانی  با  پزشکیان 
و  مصرف  در  صرفه جویی  در  ایران  شریف 
درخواست استمرار آن، و نیز تشکر از اقدامات 
صمت،  نیرو،  نفت،  کشور،  وزراتخانه های 
برای  ملی  رسانه  و  کشور  سراسر  استانداران 
ما  گفت:  فعلی  شرایط  مدیریت  به  کمک 
موظفیم برای رضایتمندی مردم تلاش کنیم، 
پاسخگو  پذیرفته ایم  که  مسئولیتی  ازای  در 
باشیم و هر جا نیز با کمبود یا کاستی مواجه 
شدیم از عذرخواهی کردن ابایی نداشته باشیم.

پزشکیان: اختلافات بخاطر این است که به حقوق 
دیگران احترام نمی گذاریم

اخبار

وزیر نفت: مشکلی در فروش نفت نداریم/ 

قراردادهای افزایش تولید گاز بزودی نهایی می شود

 وزیر نفت با بیان اینکه هیچ مشکلی در فروش نفت در 
بازارهای جهانی نداریم، گفت: به زودی قراردادهای افزایش 

تولید گاز نهایی می شود.
در  دولت  هیات  جلسه  حاشیه  در  پاک نژاد  محسن   
هر درجه  کاهش  ازای  به  اینکه  بیان  با  جمع خبرنگاران 
پارس  فاز  تولید یک  دما در سامانه های گرمایشی حدود 
افزود: کاهش  جنوبی کاهش مصرف گاز خواهیم داشت، 
روز  در  مکعب  متر  میلیون   ۵۰ حدود  دما  درجه ای   ۲

صرفه جویی ایجاد می کند.
وی با بیان اینکه خوشبختانه مردم همراهی بسیار خوبی 
کردند و در روزهای اخیر شاهد کاهش مصرف در بخش 
خانگی و تجاری بودیم، اظهار داشت: براساس پیش بینی 
میلیون   ۶۷۰ تا  خانگی  مصرف  کردیم  می  فکر  که  ها 
میلیون   ۴۰ تا   ۳۵ بین  امروز  یابد،  افزایش  مترمکعب 

مترمکعب کاهش یافته است.
وزیر نفت ادامه داد: در حوزه دیپلماسی انرژی با کشورهای 
این  و  است  گرفته  صورت  خوبی  توافق های  همسایه 
بندی  جمع  با  آینده  روزهای  در  تا  دارد  وجود  احتمال 
بتوانیم  دیگر  کشورهای  با  گازی  سوآپ  موضوع  درباره 

واردات در حوزه های انرژی شویم.
پاک نژاد با تاکید بر اینکه تعطیلی امروز بخاطر آلودگی 
ادامه  درباره  داشت:  اظهار  سوخت،  مصرف  نه  و  بود  هوا 
تعطیلی ها بخاطر مصرف سوخت نیز باید شرایط دیده و 
سنجیده شود، چون امسال برودت هوا نسبت به سال های 
گذشته ویژه تر است یعنی سه تا ۴ درجه نسبت به سال 

گذشته سردتر شده است و باید در آینده شرایط را دید.
وی درباره شایعاتی که درباره مشکل فروش نفت در فضای 
عملیات  از  بخشی  کار  این  نیز گفت:  دارد  مجازی وجود 
مشکلی  هیچ  نفت  فروش  در  ما  است؛  دشمنان  روانی 
ساز  چاره  نیز  بعدا  که  شده  اندیشیده  تدابیری  و  نداریم 

خواهد بود.
وزیر نفت با بیان اینکه برای سال آینده تدابیر لازم اتخاذ 
می شود تا زمستان را با کمترین چالش بگذرانیم، ادامه 
تأخیر  به  تدابیر  برخی  دلایل  به  بنا  جاری  سال  در  داد: 
افتاده بود؛ از مردم شریف که همراهی بسیار خوبی داشتند 
عذرخواهی  بوده  کسی  هر  سمت  از  کوتاهی  هر  بابت 

می کنم.
۶.۸میلیارد  تحویل  تا  سوخت  لیتر  ۳۲۰میلیون  توزیع  از 

سوخت به نیروگاهها
برای بررسی آخرین وضعیت پالایش و پخش   وزیر نفت 

فرآورده های نفتی، مهمان مدیران نفتی بود.
 محسن پاک نژاد، وزیر نفت عصر چهارشنبه از شرکت ملی 

پخش فرآورده های نفتی ایران بازدید کرد.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
لیتر  میلیون  از ۳۲۰  بیش  توزیع  از  بازدید  این  در  ایران 
و  اظهار کرد: حدود ۱۶ هزار  انواع فرآورده در خبر داد و 
۴۰۰ راننده نفتکش به صورت شبانه روزی و در شرایط جوی 

نامناسب فرآیند سوخت رسانی را انجام می دهند.
محمدصادق عظیمی فر  با ارائه گزارشی از عملکرد چهارماهه 
زمان  از  نفتی  فرآورده های  پخش  و  پالایش  ملی  شرکت 
استقرار دولت چهاردهم اظهار کرد: هم اکنون ۱۰ پالایشگاه 
کشور با ظرفیت پالایش روزانه حدود ۲.۴ بشکه در مدار 
با  پالایشگاه ها  این  تولیدی  محصولات  و  دارند  قرار  تولید 
استفاده از بیش از ۱۶ هزار ناوگان حمل فرآورده، سه هزار 
مخزن دار ریلی و ۱۴ هزار کیلومتر خط لوله به سراسر کشور 

انجام می شود.
وی با بیان اینکه بیش از ۳۲۰ میلیون لیتر انواع فرآورده 
مصرف کنندگان  دست  به  و  تولید  روزها  این  در  نفتی 
می رسد، افزود: در چهار ماهه استقرار دولت چهاردهم بیش 
از ۲.۲ میلیارد لیتر سوخت مایع بیشتری نسبت به مدت 
مشابه پارسال  به نیروگاه ها تحویل داده شده است که نشان 
از رشد ۴۸ درصدی تحویل سوخت مایع نیروگاهی نسبت 

به مدت مشابه پارسال دارد.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
مقدار  چهاردهم  دولت  چهارماهه  در  اینکه  بیان  با  ایران 
نیروگاه ها نسبت به مدت مشابه  به  سوخت مایع تحویلی 
سال ۱۴۰۱ نیز ۱.۵ میلیارد لیتر افزایش یافته است، تصریح 
کرد: تحویل میانگین نفت گاز نیروگاه ها در آذر امسال به رقم 
قابل توجه ۴۸ میلیون لیتر در روز رسید، چرا که ما نیازمند 
افزایش تولید برای تأمین فرآورده نیروگاه ها بوده ایم و ذخایر 
به مدت مشابه  نسبت  آغاز دولت چهاردهم  در  نیروگاه ها 

پارسال حدود یک میلیارد لیتر کاهش یافته بود.
عظیمی فر با بیان اینکه تولید نفت گاز کشور در آذر امسال 
نخست  پنج ماهه  در  لیتر  میلیون   ۱۱۱ میانگین  رقم  از 
یادآور  لیتر در روز رسیده است،  امسال  به ۱۲۵ میلیون 
شد: با راه اندازی طرح های زودبازده و اصلاحات فرآیندی در 
پالایشگاه ها موفق شدیم ۱۵ میلیون لیتر در روز به تولیدات 

نفت گاز کشور بیفزاییم.
دولت  چهارماهه  در  بنزین  تولید  افزایش  به  اشاره  با  وی 
چهاردهم افزود: در آذر امسال حدود ۱۰ میلیون لیتر در روز 
نسبت به بازه مشابه پارسال افزایش تولید بنزین داشته ایم و 

این افزایش تولید با حفظ کیفیت بنزین انجام شد.
فرآورده های  پخش  و  پالایش  ملی  شرکت  مدیرعامل 
بندرعباس  لوله جدید  نخست خط  فاز  گفت:  ایران  نفتی 
با طول حدودی ۴۵۰ کیلومتر در چهارماهه  - رفسنجان 
استقرار دولت چهاردهم به بهره برداری رسید و توان انتقال 

فرآورده به سمت شمال کشور افزایش یافت.
عظیمی فر با بیان اینکه در یک اقدام جهادی حدود ۲ هزار 
مخزن دار  حدود ۴۰۰  و  جدید  جاده پیما  نفتکش  و ۵۰۰ 
سوخت  حمل  گفت:  شد،  افزوده  پخش  ناوگان  به  ریلی 
دارد  گاز  سوخت  به  نسبت  بیشتری  بسیار  زحمت  مایع 
نفتکش  راننده   ۴۰۰ و  هزار   ۱۶ حدود  مدت  این  در  و 
فرآیند  نامناسب  جوی  شرایط  در  و  شبانه روزی  به صورت 

سوخت رسانی را انجام می دهند.
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اسبقیان: انتظار کسب طلای فوتبال 
در بازی های آسیایی ناگویا را داریم

ورزش  وزارت  حرفه ای  ورزش  و  قهرمانی  توسعه  معاون   
انتظار داریم  گفت: موضوع فوتبال برای ما بسیار جدی و 
این رشته در بازی های آسیایی ۲۰۲۶ مدال طلا کسب کند.

فوتبال در سالن  و یکمین مجمع عمومی فدراسیون  سی 
اعضای  و  رئیس  با حضور  فوتبال  آکادمی  همایش ها هتل 

هیات رئیسه به صورت برخط آغاز شد.
و  قهرمانی  توسعه  معاون  اسبقیان  شروین  سیدمحمد 
اظهار  مجمع  این  در  نیز  ورزش  وزارت  حرفه ای  ورزش 
در مجمع عمومی  بزرگواران حاضر  برای تک تک  داشت: 
فدراسیون فوتبال و پیشکسوتان حاضر آرزوی توفیق دارم. 
از نمایندگان کنفدراسیون و روسای سخت کوش و پرتلاش 
هیات های استانی که در راستای توسعه فوتبال کشور در 
کنار رییس، نایب رئیس و دبیرکل فدراسیون تلاش مضاعف 

دارند تشکر می کنم.
بسیار  فوتبال  اما  اجتماعی  پدیده  یک  ورزش  افزود:  وی 
اجتماعی است. ریاست فدراسیون اعلام کرد فوتبال کشور 
اکنون در چه جایگاهی قرار دارد که تلاش اعضای هیات 
رئیسه هیات های استانی و سایر ارکان در این موفقیت نقش 

دارد.
ورزش،  وزارت  حرفه ای  و  قهرمانی  ورزش  توسعه  معاون 
تصریح کرد: وزارت ورزش نیز طبق مصوبه مجلس شورای 
اسلامی روی عملکرد فدراسیون ها نظارت دارد و باید به به 
قانون کشور احترام بگذاریم. موضوعی که وزارت ورزش و 
فوتبالدوستان دنبال می کنند و یک دغدغه و انتظار وزارت 
ورزش است این است که که علی رغم تمام تلاش ها حدود 
المپیک صعود نکرده ایم. مسئولیت تیم  به  ۵۰ سال است 
ملی فوتبال امید نیز مطابق تاکیدات وزیر ورزش و هماهنگی 

با فدراسیون و کمیته ملی المپیک با فدراسیون است.
نیز  بزرگسالان  ملی  تیم  کرد: خوشبختانه  اضافه  اسبقیان 
طی  را  خوبی  مسیر  فدراسیون  پیگیری های  و  نظارت  با 
می کند. رنکینگ های کشف شده گویای این است فوتبال 
باشگاهی مرتب و  و مسابقات  در کشور حرکت می کنند 
منظم برگزار می شود اما انتظار داریم در ناگویا نیز فوتبال 
ما خودش را نشان بدهد . تاریخ، درخشش و سوابق فوتبال 
ایران در بازی های آسیایی نشان می دهد این موضوع دور از 

دسترس نیست.

و  المپیک  در  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
قهرمانان  و  ورزشکاران  پاریس  پارالمپیک 
کشورمان توانستند ۳۷ مرتبه پرچم ایران را 
نواخته شدن سرود ملی  اهتزاز درآورند.  به 
کشورمان در این بازی ها باعث مباهات بود 

که در این رویداد برای ما محقق شد.
مدال آور  و  قهرمان   ۴٩ از  تجلیل  مراسم 
پارالمپیک  و  المپیک  بازی های  در  ایران 
پاریس و همچنین مربیان و سرپرستان این 
ورزشکاران )در مجموع ١۰۷ نفر( با حضور 
احمد  جمهور،  رئیس  پزشکیان  مسعود 
دنیامالی وزیر ورزش و جوانان، رئیس دفتر 
رئیس جمهور، معاون اجرایی رئیس جمهور، 
معاون امور بانوان رئیس جمهور و همچنین 
ورزش  مدیران  و  ورزش  مطرح  چهره های 

کشور در سالن اجلاس سران آغاز شد.
به  اشاره  با  مراسم  این  در  دنیامالی  احمد 
موفقیت های  در  پیشکسوتان  و  نقش شهدا 
تلاش  از  باید  گفت:  کشورمان  ورزشی 
فدراسیون ها  مربیان  و  داوران  قهرمانان، 
بزرگترین  قهرمانان  که  چرا  کرد،  تشکر 
فرصتی  می آیند.  حساب  به  ما  سرمایه های 
رئیس  با حضور  مراسمی  در  تا  شد  محقق 
پارالمپیک  و  المپیک  مدال آوران  از  جمهور 

۲۰۲۴ پاریس تقدیر کنیم.
وی ادامه داد: کاروان کشورمان در بازی های 
المپیک با شعار ایمان، ایثار و افتخار توانست 
کند.  شرکت  رشته   ۳١ در  ورزشکار   ۴١ با 
با کسب  این بخش  در  توانستیم  نهایت  در 
سه  و  نقره   ۶ طلا،  سه  جمله  از  نشان   ١۲
برنز در جایگاه ۲١ قرار بگیریم. همچنین در 
نیز  پارالمپیک  بازی های  دوره  سیزدهمین 
ورزشکاران ما توانستند ۲۵ نشان ارزشمند 
طلا، نقره و برنز را کسب کنند و در جایگاه 

چهاردهم قرار بگیرند.
وزیر ورزش و جوانان تصریح کرد: در المپیک 
و پارالمپیک پاریس ورزشکاران و قهرمانان 
کشورمان توانستند ۳۷ مرتبه پرچم ایران را 
به اهتزاز در آورند. نواخته شدن سرود ملی 

کشورمان در این بازی ها باعث مباهات بود 
که در این رویداد برای ما محقق شد.

دنیامالی همچنین از کسب ۲ نشان ارزشمند 
توسط دختران کشورمان در المپیک پاریس 
پاریس  المپیک  در  گفت:  و  کرد  تقدیر 
ورزشکاران  توسط  برنز  و  نقره  مدال های 
آمد.  دست  به  کشورمان  زن  تکواندوکار 
بازی ها  این  در  ما  کشتی گیران  همچنین 
با کسب مدال های متعدد خود نقطه اتکای 
اجرای  در  بودند.  ورزشی  رویداد  این  در  ما 
و سیاست های  رهبری  معظم  مقام  منویات 
رئیس جمهوری به خصوص در برنامه هفتم 
توسعه کشور، برنامه محوری و تحول گرایی 
قرار  کار  دستور  در  جوانان  و  ورزش  در  

گرفت.
در  کرد:  خاطرنشان  جوانان  و  ورزش  وزیر 
همین راستا تدوین سند آمایش سرزمینی 
تکلیف  و  است  اولویت  در  کشور  ورزش 
قانونی وزارت ورزش و جوانان نیز بوده است 
زیر  و  اعتبارات  چالش های  از  بسیاری  تا 
رویکرد  این  و  را حل خواهد شد  ساخت ها 
نیازهای روز و زیرساخت های ورزش کشور 

را به سمت مطلوب هدایت خواهد کرد.
برای  حاضر  حال  در  گفت:  هم  را  این  وی 
را  المپیک ۲۰۲۸ نشست هایی  در  موفقیت 
امیدوارم  داشتیم.  فدراسیون ها  روسای  با 
درست  محوری  برنامه  بتوانیم  همدلی  با 
حوزه  در  اهداف مان  به  تا  گرفته  پیش  را 

قهرمانی در المپیک پیش رو دست یابیم.
و  همدلی  با  کرد:  خاطرنشان  دنیامالی 
مسیر  در  ورزش  ارکان  همه  هم افزایی 
اهداف  داریم.  قرار  درست  محوری  برنامه 
کوتاه  بازه  در  قهرمانی  ورزش  حوزه  در  ما 
مدت برای موفقیت در بازی های آسیایی و 
پاراآسیایی و المپیک و پارالمپیک پیش رو 

است.
را  مدال  کسب  ظرفیت  روئینگ  دنیامالی: 
دارد/ کمیته هوش مصنوعی برای بازی های 

آسیایی تشکیل شود

ظرفیت  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
و  آنالیز  اساس  بر  روئینگ  در  مدال  کسب 
و  دارد  وجود  گرفته،  صورت  که  عملکردی 
این  در  آینده  در  خوبی  اتفاقات  امیدوارم 

رشته رقم بخورد.
جوانان،  و  ورزش  وزیر  دنیامالی،  احمد 
روئینگ  فدراسیون  مسئولان  به  خطاب 
کار  وقفه  بدون  و  سخت  خیلی  باید  گفت: 
و  دارم  اعتقاد  شما  ظرفیت  به  من  و  کنید 

نتایج خوبی خواهید گرفت.
برای  و  باید جوان گرایی کرده  داد:  ادامه  او 
آینده استعدادیابی کنید و امور خود را پیش 
تجهیزاتی  مسائل  بحث،  مهم ترین  ببرید. 
را  موضوع  این  اثربخش،  نگاه  با  ما  و  است 
کمیته  ایجاد  بحث  کرد.  خواهیم  پیگیری 
بازی های  به  توجه  با  را  دریایی  روئینگ 

ساحلی حتما پیگیری کنید.
کرد:  خاطرنشان  جوانان  و  ورزش  وزیر 
خودشان  ورزشی،  رشته  این  در  چینی ها 
بخش ها  در همه  اما  کردند  آسیا جدا  از  را 
و در همه دوره ها شرکت نکرده اند و عمدتا 

در بخش هایی حضور دارند که شانس کسب 
مدال طلای شان قطعی است.

از  استفاده  اهمیت  بر  تاکید  با  دنیامالی 
موضوع  گفت:  ورزش  در  هوش مصنوعی 
در  که  است  مساله ای  مصنوعی،  هوش 
حوزه های مختلف در وزارت ورزش و جوانان 
در حال پیگیری است و برای ستاد بازی ها، 
کمیته ملی المپیک یک کارگروهی در این 
و  آسیایی  بازی های  رویکرد  با  خصوص 
المپیک تشکیل شود. ورزش باید در هوش 

مصنوعی پیشتاز باشد.
به  خطاب  پایان  در  جوانان  و  ورزش  وزیر 
تیم  گفت:  روئینگ  فدراسیون  مسئولان 
در  است.  کامل  فنی  نظر  از  شما  مدیریتی 
کنند  پیدا  افرادی حضور  هم  رئیسه  هیات 
را  خوبی  مالی  ظرفیت های  بتوانند  که 
ظرفیت  بیاورند.  رشته  این  به  کمک  برای 
و  آنالیز  اساس  بر  روئینگ  در  مدال  کسب 
و  دارد  وجود  گرفته،  صورت  که  عملکردی 
این  در  آینده  در  خوبی  اتفاقات  امیدوارم 

رشته رقم بخورد.

دنیامالی: نواخته شدن سرود ملی کشورمان در 
المپیک و پارالمپیک پاریس مایه مباهات بود

خبر

جلالی: وزیر ورزش تاکید کرد تیم امید 
در اولویت باشد
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 رئیس کمیته فنی فدراسیون فوتبال، گفت: احمد دنیامالی 
فدراسیون  مسئولان  با  نشست  در  جوانان  و  ورزش  وزیر 

فوتبال تاکید کرد تیم امید در اولویت باشد.
مجید جلالی درباره نشست تخصصی فدراسیون  فوتبال با 
حضور وزیر ورزش و جوانان، اظهار داشت: این نشست با 
حضور وزیر ورزش، رئیس کمیته ملی المپیک، محمدرضا 
از مسئولان وزارت ورزش و کمیته  داورزنی، برخی دیگر 
ملی المپیک با حضور ریاست فدراسیون و من برگزار شد 
که محور صحبت ، وضعیت تیم امید و برنامه های آینده اش 

بود.
وی افزود: در درجه اول وزارت ورزش درباره عملکرد تیم 
مقدماتی  و  آسیایی  بازی های  گذشته  دوره های  در  امید 
المپیک گزارشی ارائه کرد. در ادامه، احمد دنیامالی، مهدی 
تاج، مناف هاشمی و من نقطه نظرات خود را ارائه کردیم. 
وزیر ورزش به اهمیت تیم  امید اشاره و اعلام کرد این تیم 

باید در اولویت کاری فدراسیون قرار بگیرد.
کرد:  خاطرنشان  فوتبال،  فدراسیون  فنی  کمیته  رئیس 
شده  سبب  ایرادها  برخی  الان  تا  داشت  تاکید  دنیامالی 
تیم امید به مقصود خود نرسد و برای این مورد مثال هایی 
زد. رئیس فدراسیون نیز در صحبت های خود قله فوتبال 
سنی  رده  در  جهانی  جام  به  رسیدن  کشوری  هر  در  را 
بزرگسالان دانسته و گفت تیم های امید، جوانان، نوجوانان، 
نیز پایه هایی هستند که ما را به این مقصود و حضور خوب 

در جام جهانی می رسانند.
جلالی ادامه داد: در ادامه نیز در این خصوص صحبت شد 
که دیگر مشکلات گذشته نباشد. قرار است، مدیریت تیم 
امید کامل در اختیار فدراسیون باشد و همچنان کمیته ملی 
المپیک هر کاری از دستش برمی آید، در جهت پشتیبانی 
انجام بدهد. موانع قبلی هم بررسی شد. برخی از این موانع 
رفع و برخی دیگر همچنان پابرجاست که وزیر ورزش از 

فدراسیون خواست برای آنها تدبیری به کار گرفته شود.
وی اضافه کرد: یکی از معضلات ما این است که بازی های 
تیم امید در فیفادی برگزار نمی شود و باید برای این معضل 
راهی پیدا کنیم تا بازیکنان در اختیار تیم امید قرار بگیرند. 
این یک موضوع ملی است و باشگاه ها موظف هستند به تیم 

امید ملی نگاه کنند.
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آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022006755 مورخ 
1403/06/01 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
متقاضی امیرسینا دارابی فرزند رحیم به شماره شناسنامه 1952 صادره از 
تهران نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
به مساحت 378/74 متر مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 28 فرعی 
مفروز از قطعه - تفکیکی از 124 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط 
کریم از مالکیت رسمی عباس زارعی – محمدحسین مسافری – شکراله نیک 
پور – حسین بوربور محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022006758 مورخ 
1403/06/01 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
شناسنامه 21168  شماره  به  هوشنگ  فرزند  نقی  علی  حاج  محمد  متقاضی 
با  صادره از تهران نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین 
بنای احداثی به مساحت 378/74 متر مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از 
پلاک 28 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 124 اصلی واقع در حوزه ثبتی 
شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی عباس زارعی – محمدحسین مسافری 
– شکراله نیک پور – حسین بوربور محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا 
اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر 

حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022010001 مورخ 
1403/07/02 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
متقاضی محمد حاجی علی نقی فرزند هوشنگ به شماره شناسنامه 21168 
صادره از تهران نسبت به یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین 
با بنای احداثی به مساحت 140/82 متر مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از 
پلاک 28 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 124 اصلی واقع در حوزه ثبتی 
– پور  بوربور - شکراله نیک  مالکیت رسمی حسن  از  شهرستان رباط کریم 
محمدحسین مسافری - عباس زارعی بالسویه محرز گردیده لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص 
یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر 

حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022010002 مورخ 
1403/07/02 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
صادره   1952 شناسنامه  شماره  به  رحیم  فرزند  دارابی  امیرسینا  متقاضی 
با  زمین  از ششدانگ یک قطعه  دانگ مشاع  نیم  و  به یک  تهران نسبت  از 
و مجزی شده قسمتی  مربع  مفروز  متر  به مساحت 140/82  احداثی  بنای 
از 124 اصلی واقع در حوزه  تفکیکی  از قطعه -  از پلاک 28 فرعی مفروز 
ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی حسن بوربور- شکراله نیک پور - 
محمدحسین مسافری - عباس زارعی بالسویه محرز گردیده لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص 
یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر 

حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022010003 مورخ 
1403/07/02 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
متقاضی علیرضا اسماعیلی فرزند محبت به شماره شناسنامه 2941 صادره از 
تهران نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
پلاک 28  از  قسمتی  شده  مجزی  و  مفروز  مربع   متر  مساحت 140/82  به 
فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 124 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان 
رباط کریم از مالکیت رسمی حسن بوربور- شکراله نیک پور - محمدحسین 

عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  گردیده  محرز  بالسویه  زارعی  عباس   - مسافری 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا 
اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر 

حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022012639 مورخ 
1403/08/06 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
متقاضی علی عظیمی فرزند علی اکبر به شماره شناسنامه 18566 صادره از 
شیروان نسبت به  ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1000 متر 
مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی 
از 101 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی علی 
اکبر خراسانی محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض  گردد. بدیهی است در صورت 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت 

جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022011597 مورخ 
1403/07/22 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
متقاضی فاطمه ترابی سفیدآبی فرزند یداله به شماره شناسنامه 184 صادره 
مساحت  به  احداثی  بنای  با  زمین  قطعه  یک  به  ششدانگ  نسبت  تهران  از 
43/31 سهم مشاع از 119/60 متر مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از 
پلاک - فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 124 اصلی واقع در حوزه ثبتی 
شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی قدرت اله قانع محرز گردیده لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و 
بدیهی است در صورت  ارائه حکم قطعی دادگاه گردد.  به  اقدامات موکول 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

 140360301022015624 شماره  رای  مفاد  استناد  به  اینکه  به  نظر 
مورخ 1403/08/28 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت 
اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات 
صادره   331 شناسنامه  شماره  به  اکبر  فرزند  ذبیحی  علی  متقاضی  مالکانه 
متر  به مساحت 23524/27  باغ  به  ششدانگ یک قطعه  از شهریارنسبت 
مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی 
مالکیت رسمی  از  کریم  رباط  ثبتی شهرستان  حوزه  در  واقع  اصلی  از 122 
ناصر پورقاسمی محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022010617 مورخ 
1403/07/09 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
متقاضی حبیب اعظمی فرزند علی به شماره شناسنامه 303 صادره از مرند 
نسبت به  ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 91/10 متر 
مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 1012 فرعی مفروز از قطعه - 
تفکیکی از 115 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت 
رسمی عبدالعلی بهارلو محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
اداره تسلیم و  این  به  اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را  انتشار 
رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند 

مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم
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خسروپناه: از تاریخ عبرت بگیریم

 دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی ضمن تأکید بر 
و  اسلام  جهان  تاریخی  تحولات  بازخوانی  اهمیت 
بهتر  درک  برای  را  روند  این  دقیق  شناخت  غرب، 
گذشته و اخذ تصمیمات درست در آینده مهم خواند.

 حجت الاسلام و المسلمین عبدالحسین خسروپناه 
و  استانی  ستادهای  اعضای  حضور  با  نشست  در 
استانی  دبیرخانه های  و  جبهه  تخصصی  مجامع 
اصحاب اندیشه، به بررسی نقش جریان های فکری 
در تحولات معاصر و نظم نوین پرداخت و با اشاره به 
تاریخ تحولات جهان اسلام، از دوران صدر اسلام تا 
جنگ های صلیبی، گفت: تحولات اخیر جهان اسلام 
با  ابتدا  از همان  ادامه چالش های تاریخی است که 
نزاع های  و  در جنگ ها  و  شد  آغاز  اسلام  گسترش 
در  به ویژه  مخالفان،  و  مسلمانان  میان  مختلف 

جنگ های صلیبی، ادامه یافت.
وی افزود: دولت های اسلامی، چه شیعه و چه اهل 
حتی  بودند.  روبه رو  چالش هایی  با  همواره  سنت، 
علویان  و  صفویان  مانند  شیعه  دولت های  میان  در 
نیز  سلجوقیان  و  عثمانی  مانند  سنی  دولت های  یا 
این چالش ها  قابل توجهی رخ داده است.  نزاع های 
در دو قرن اخیر وارد مرحله ای پیچیده تر شده است.

تحلیل  ضمن  فرهنگی،  انقلاب  عالی  شورای  دبیر 
حوادث دو قرن اخیر، نقش تحولات غربی را نیز مؤثر 
دانست و اظهار کرد: تحولات معاصر نه تنها در جهان 
اسلام بلکه در غرب نیز با چالش های متعددی همراه 

بوده است.
وی تأثیر جریان مقاومت را در شکل گیری تحولات 
اخیر بسیار مهم ارزیابی و خاطرنشان کرد: بازخوانی 
نقش جریان های فکری و مقاومت در تحولات اخیر و 
تحقق نظم نوین جهانی، مسیری ضروری برای فهم 

آینده جهان اسلام است.
تحولات جهان اسلام و غرب بازخوانی شود

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، به بررسی تاریخی 
خارجی  دخالت های  و  اسلامی  دولت های  نقش 
پرداخت و تأکید کرد که شناخت و تحلیل صحیح 

این تحولات برای درک شرایط امروز ضروری است.

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه مشکل 
ناترازی انرژی و کمبود گاز با تعطیلی ادارات حل 
 ۶۰۰ مصرف  کاهش  برای  باید  گفت:  نمی شود، 

میلیون لیتر مکعبی خانگی چاره جویی کرد.
در  فقیه  ولی  نماینده  با  دیدار  در  میدری  احمد 
برق  و  گاز  انرژی  کمبود  اینکه  بیان  با  گیلان 
یک مساله ملی است از نمایندگان ولی فقیه در 
را  نماز جمعه مردم  تریبون  از  استان ها خواست 
اگر  زیرا  کنند؛  دعوت  انرژی  مصرف  کاهش  به 
اقدام جدی در این زمینه صورت نگیرد کشور با 

مشکلات عدیده ای روبرو خواهد شد.
گفت:  خانگی  مصرف  کاهش  بر  تاکید  با  وی 
منازل مسکونی  در  انرژی  رفت  باید جلوی هدر 
این  و  شود  گرفته  مختلف  شیوه های  اجرای  با 
این  در  فرهنگی  رویکرد  تقویت  نیازمند  موضوع 

خصوص است.
وی در ادامه به برگزاری المپیاد ورزشی بانوان در 
مجموعه ورزشی کارگران سنگاچین اشاره کرد و 
افزود: سه میلیون و ۵۰۰ هزار کارگر زن در سراسر 
کشور در بخش های مختلف به کار اشتغال دارند 
ورزشی  مسابقات  مختلف،  مناسبت های  در  که 
ورزش  گسترش  شرایط  باید  می کنند؛  برگزار 
بانوان ضمن حفظ موازین اسلامی و رعایت حجاب 

فراهم شود.
از  خود  بازدید  برنامه  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
کارخانه های چوکا و دخانیات گفت: کارخانه چوکا 
تعداد  اکنون  اما  داشت؛  کارگر  هزار   ۱۰ روزی 
یافته است که  این کارگران به ۶۰۰ نفر کاهش 
باید برای احیای آن چاره اندیشی کرد؛ واگذری 
غلط کارخانه دخانیات نیز موجب شد بازدهی این 

کارخانه کاهش یابد.
توتون  کشت  زیر  سطح  کاهش  کرد:  تاکید  وی 
مهم کشت  مراکز  از  روزی  که  استان گیلان  در 
این محصول در کشور بود و قاچاق کالاهای دخانی 
موجب شد به رغم افزایش تقاضا برای مصرف این 

کالا با کاهش تولید مواجه باشیم.
نماینده ولی فقیه در گیلان و امام جمعه رشت 
در دیدار با وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
تولیدی، شرکت ها و کارخانجات مولد  واحدهای 
سرانه  شود؛  قطع  نباید  آنها  گاز  و  برق  هستند 
بالا است و دولت  انرژی در کشور بسیار  مصرف 
باید برای حل این مشکل برنامه ریزی داشته باشد 
میدان  وارد  این عرصه  در  باید  نیز  کار  وزارت  و 

شود.
آیت الله رسول فلاحتی ادامه داد: حذف مازوت از 
سوخت نیروگاه ها و شرکت ها به یکباره امکان پذیر 

نیست؛ اما می توان با استفاده از دانش دانشگاهیان 
و شرکت های دانش بنیان و استفاده از فناوری های 

نوین برای حل این مشکل چاره اندیشید.
وی، ۲ مقوله مهم کشور را اشتغال و تولید اعلام 
ورز  اندیشه  اتاق  تشکیل  با  باید  افزود:  و  کرد 
اشتغال پایدار برای آحاد جامعه بویژه دانشجویان، 
ایجاد  تحصیلکرده  نیمه  افراد  و  تحصیل کردگان 

کرد.
باید برای  ادامه داد: نظام تمدن ساز اسلامی  وی 
همه بخش های جامعه تلاش و سازه و سامانه را 

در این عرصه ایجاد کند.
گیلان  در  کرد:  تصریح  فلاحتی  الله  آیت 
عدم  منافع،  تعارض  دلیل  به  بزرگی  شرکت های 
تفاهم رجال سیاسی و عدم توجه مرکز نشینان 
سرسبزی  زیر  که  استان  این  محرومیت های  به 
اند؛  آن پنهان شده تعطیل و نیمه تعطیل شده 
شرکت چوکا نیز یکی از این شرکتها است که در 
گذشته به دلیل روابط تجاری، اقتصادی ایران و 
اروپا شرقی وضعیت مطلوبی داشت اما اکنون با 

مشکل مواجه است.
وی گفت: استان گیلان چند واحد فولادی با ۲۵ 
هزار کارگر دارد که قطعی برق و خاموشی  یک 
هفته ای هرکدام از کوره ها به این کارخانجات ۷۰۰ 

تا ۸۰۰ میلیارد ریال خسارت وارد می کند.
و  کاربری ها  تغییر  به  اشاره  با  فلاحتی  الله  آیت 
فروش اراضی کشاورزی به بیگانگان گفت: اگر این 
کارخانجات در استان گیلان رونق یابند می توان 
مشکل بیکاری استان را حل کرد و بیکاری را از 

۶.۸ درصد به یک درصد کاهش داد.
وی تصریح کرد: از مشکلات دولت و ناترازی های 
اقتصادی باخبر هستم اما می توان این عدم توازن 
در اقتصاد را با مدیریت صحیح و درایت حل کرد 
و از دانشگاهیان و کارآفرینان و هنرمندان عرصه 
صنعت برای آباد کردن این سرزمین استفاده کرد.

را مشکلات محیط  استان  وی مهمترین مشکل 
زیستی دانست و افزود: ارتفاع زباله در این استان 
و  مترمربع می رسد  هزار  متر در ۳۵۰  به ۱۰۰ 

این  می ریزد؛  تالاب  و  رودخانه ها  به  آن  شیرابه 
مشکل باید در سطح ملی حل شود.

میدری: رشد علمی، زندگی را تغییر می دهد
این  وظیفه  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر   
وزارتخانه را برقراری ارتباط با پژوهشگران دانست 
و گفت: باید اجازه دهیم علم و دانش و آرمان در 
کشور پیشرفت کند زیرا آنچه که می تواند زندگی 

ما را تغییر بدهد، رشد علم است.
پژوهشگران  معرفی  آیین  در  میدری  احمد   
برتر وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه 
هفته  بزرگداشت  گفت:  فناوری«  و  »پژوهش 
وزارت  ما در  کار  است؛  علم  بزرگداشت  پژوهش 
کار، ارتباط برقرار کردن با پژوهشگران است زیرا 
باید اجازه بدهیم علم و دانش و آرمان در کشور 

پیشرفت کند.
وزارت  در  که  محدودی  ایام  در  افزود:  میدری 
تعاون هستیم به سرعت می گذرد و باید کارهای 
ماندگاری انجام داد. یکی از مشکلات عمده حوزه 
پژوهش جدی نگرفتن پژوهشگران است. در روند 
شدن  دیده  و  شدن  شنیده  پژوهشگران  کاری 
کردن  نزدیک  برای  باید  ما  دارد.  شگرفی  تاثیر 
داشته  برنامه   سیاست گذاری  و  علم  بین  فاصله 
باشیم. کاری که از موسسه خواستیم این بود که 
به موازات مسائلی که در حوزه کار با آن مواجه 
هستیم پژوهش و نشست برگزار شود تا بتوانیم از 

یافته های آن استفاده کنیم.
افزود: در این برهه از سال در مسیر تعیین  وی 
که  خواسته ایم  و  هستیم  دستمزد  حداقل 
نشست ها حول این مسئله انجام شود که تاکنون 

نیز این نشست ها برگزار شده است.
وزیر تعاون تاکید کرد: در حوزه روابط کار مسائل 
زیادی مانند کاهش اختلاف میان کارگر و کارفرما، 
افزایش ایمنی کار در ایران، افزایش بازرسی کار 
در ایران، اقتصاد غیررسمی حوزه کار، به رسمیت 
نشناختن قراردادهای کارگری وکارفرمایی وجود 
دارد. چیزی که برای رفع این چالش نیاز داریم، 
ارتباط پژوهشگران داخلی با مدیران اجرایی است.

مشکل ناترازی انرژی با تعطیلی
 رفع نمی شود

خبر

»میرزا رضا کلهر« همه وجود خود را 
وقف نگارش کرده است

 یک خوش نویس با اشاره به اینکه میرزا رضا کلهر، کاتبی 
قهار بوده و همه وجود خود را وقف نگارش کرده است، 
او به درستی  او ادا شود و در باب شیوه  گفت: باید حق 
انتظار  صرفا  کلهر  از  است  بهتر  و  گیرد  صورت  قضاوت 

نویسندگی داشته باشیم.
هنری  حوزه  تجسمی  هنرهای  مرکز  عمومی  روابط   
محمدرضا  میرزا  حافظ«  »دیوان  نفیس  کتاب  داد:  خبر 
همچون  خوشنویسی  برجسته  چهره های  با حضور  کلهر 
غلامحسین امیرخانی، مجتبی ملک زاده، محمد حیدری، 
حمید عجمی، صداقت جباری، علی شیرازی، امیر احمد 
فلسفی، الهه خاتمی، اسرافیل شیرچی، رضا یساولی، محمد 
حمیدرضا  غلامی،  حسین  شهبازی،  محمد  قربانی،  علی 
محمدمهدی  مرادی،  رسول  و  نعیمایی  ایرج  قلیچ خانی، 
امیر  نصرآباد،  زرویی  محمد  هنری،  حوزه  رئیس  دادمان 
عبدالحسینی، سیدشهاب الدین شکیبا مدیر مرکز هنرهای 
تجسمی حوزه هنری و کاوه علینقی مدیر انتشارات آبان 

در گالری موسسه نام برگزار شد.
حمیدرضا قلیچ خانی نویسنده مقدمه این اثر که مدیریت 
پیش  چندی  گفت:  ابتدا  در  بود،  عهده دار  نیز  را  جلسه 
نسخه ای از دیوان حافظ به خط میرزا محمدرضا کلهر در 
موسسه نام به چاپ رسید و درباره این اثر، نظر استادان 
خط  را  آن  متفق القول  همه  و  شد  پرسیده  خوشنویسی 

میرزا رضای کلهر دانستند.
 حمید عجمی در این مراسم در توضیح تهیه این دیوان 
 ۱۳۶۰ یا   ۱۳۵۹ سال  روزهای  از  یکی  گفت:  حافظ، 
از پیدا شدن  با من تماس گرفت و  از دوستان  بود یکی 
نسخه هایی از خوشنویسی در بک، خانه تیمی خبر داد. 
مشخص شد که آن خانه که منافقان در آن حضور داشتند، 
پیدا  نسخه های  و  بود  فروغی  ذکاءالملک  پسر  به  متعلق 
شده احتمال زیاد متعلق به فروغی بود. به دوستم گفتم که 
آن نسخه ها را می خواهم و او نیز آنها را برایم آورد و قرار 
شد آنها را تفکیک و بررسی کنیم. وقتی بررسی و تفکیک 
غلامحسین  استاد  نزد  شد،  دسته بندی  و  تمام  قطعات 
امیرخانی رفتم تا با نظر ایشان قطعات را طبقه بندی کنیم. 
حتی برای قطعیت، چند قطعه ای نیز نزد استاد کیخسرو 
خروش و عباس اخوین بردم که در نهایت مجموعه بسیار 

نفیسی جمع شد.

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022009028 مورخ 
1403/06/24 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
متقاضی منیره قزلسفلو فرزند حسن به شماره شناسنامه 288 صادره از گنبد 
با بنای احداثی به  کاووس نسبت به  قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
مساحت 93/69 متر مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 118 فرعی 
مفروز از قطعه - تفکیکی از 109 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط 
اطلاع عموم  منظور  به  لذا  مالکیت رسمی مختار قمی محرز گردیده  از  کریم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا 
اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر 

حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
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آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022012084 مورخ 
1403/07/29 هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
به شماره شناسنامه 590  غیبعلی  فرزند  بلاغی  بیک  قنبری  فاطمه  متقاضی 
صادره از میانه نسبت به  ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
76 متر مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 2205 فرعی مفروز از قطعه 
- تفکیکی از 160 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت 
رسمی بانو فرح بخش ورزنده و نوشین ورزنده )بالسویه( محرز گردیده لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و 
بدیهی است در صورت  ارائه حکم قطعی دادگاه گردد.  به  اقدامات موکول 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
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آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022010072 مورخ 
مورخ  شماره 140360301022016043  اصلاحی  رای  و   1403/07/03
1403/08/30هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد 
و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه 
صادره   511 شناسنامه  شماره  به  محمد  علی  فرزند  ارزاق  محمد  متقاضی 
از اراک نسبت به  قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به 
مساحت 62/91 متر مربع  مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز 
از قطعه - تفکیکی از 153 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از 
مالکیت رسمی امیر علی اصغری و سایر مالکین مشاعی محرز گردیده لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و 
بدیهی است در صورت  ارائه حکم قطعی دادگاه گردد.  به  اقدامات موکول 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
آگهی:  انتشار دومین  تاریخ    1403/ 09/ 13 : آگهی   اولین  انتشار  تاریخ 

1403/09/28
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آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

قانون  موضوع  اول  هیات   140360301206003334 شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
نسبت   1549 شناسنامه  بشماره  قنبرعلی  فرزند  فروزش  علی  حسن  آقای 
به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 105/49 متر مربع پلاک 5585 
فرعی از 141 اصلی مفروز و مجزی شده  از پلاک 44 فرعی از 141 اصلی 
واقع در صالحیه خریداری از مالک رسمی آقای حسینعلی دهقان نیری محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی 
اعتراض طبق مقررات  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  است در صورت 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم:  نوبت  انتشار  تاریخ    1403/  09/  11 اول:  انتشارنوبت  تاریخ 

1403/09/28
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آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140360301206003281 مورخ 1403/08/15 هیات 
فاقد  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع  اول 

سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای طاهر ابراهیمی فرزند رستم بشماره شناسنامه 16 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 96/30 متر مربع پلاک 2641 فرعی 
از 135 اصلی مفروز و مجزی شده  از پلاک 226 فرعی از 135 اصلی واقع 
محرز  تاجیک  خانم  مونی  تاجی  خانم  رسمی  مالک  از  خریداری  آباد  وجه  در 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی 
اعتراض طبق مقررات  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  است در صورت 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم:  نوبت  انتشار  تاریخ    1403/  09/  11 اول:  انتشارنوبت  تاریخ 

1403/09/28
علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

قانون  موضوع  اول  هیات   140360301206003314 شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای محمد محمدی سقرلو فرزند اسد بشماره شناسنامه 53884 نسبت به 
یک باب ساختمان به مساحت 69 متر مربع پلاک 26264 فرعی از 142 اصلی 
مفروز و مجزی شده  از پلاک 3591 فرعی از 142 اصلی واقع در سلطان آباد 
خریداری از مالک رسمی آقای عبدالله قیدر محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم:  نوبت  انتشار  تاریخ    1403/  09/  11 اول:  انتشارنوبت  تاریخ 

1403/09/28
علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

  
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  موضوع  اول  هیات   140360301206003342 شماره  رای  برابر   
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای موسی ملک محمدی فرزند حسین علی بشماره شناسنامه 2890 نسبت 
به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 120 متر مربع پلاک 5594 فرعی 
از 141 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 6 فرعی از 141 اصلی واقع در 
بانو ربابه  از مالک رسمی آقای هادی ملائی مهرجردی و  آباد خریداری  صالح 
حاجی بابائی مهرجردی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 

به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم:  نوبت  انتشار  تاریخ    1403/  09/  11 اول:  انتشارنوبت  تاریخ 

1403/09/28

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره 140360301206003309 مورخ 1403/08/16 هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلا 
بهرامعلی بشماره شناسنامه 2  معارض متقاضی خانم رقیه زنجیرانی فرزند 
نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت 105/87 متر مربع پلاک 5593 
فرعی از 141 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 16 فرعی از 141 اصلی واقع 
در صالحیه خریداری از مالک رسمی آقای محمد زرعی کار محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
دوم:  نوبت  انتشار  تاریخ    1403/  09/  11 اول:  انتشارنوبت  تاریخ 

1403/09/28
علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی 120 آ.ق. ثبت(
خانم افسانه قره باغی )وکیل( طبق درخواست به شماره وارده 21896 مورخ 
1403/09/14 اعلام داشته نظر به اینکه پلاک ثبتی 4883 فرعی از 160 
اصلی که عبارتست از سند مالکیت شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین 
به مساحت 1860 متر مربع قطعه چهارم تفکیکی با سریال چاپی 0395553 
ذیل ثبت 60676 و صفحه 344 و دفتر 251 به نام آقای رضا عباسی ثبت 
و صادر و تسلیم شده است. مفقود گردیده لذا تقاضای صدور سند المثنی 
سند مالکیت پلاک مذکور را نموده است در همین راستا وفق ماده 120 آیین 
نامه اصلاحی ق. ثبت مصوب 1380/11/8 مراتب در یک نوبت آگهی میگردد 
تا چنانچه کسی مدعی حقی برای خود بوده یا اعتراضی داشته باشد از تاریخ 
انتشار این اگهی ظرف مدت ده روز به این اداره مراجعه و ضمن ارائه اصل 
بدیهی است در  نماید  را تسلیم  اعتراض خود  معامله  یا سند  مالکیت  سند 
صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر قانونی و یا عدم ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله المثنی سند مالکیت پلاک مذکور طبق مقررات صادر و 

به متقاضی تسلیم خواهد شد.
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جلب  اینکه  بیان  با  بهارستان  فرماندار 
رضایتمندی مردم فارغ از همه جریانات 
از اولویت های اساسی است،  و سلیقه ها 
تصریح کرد: بر همین اساس کمیته »رفع 
نارضایتی های مردمی« در این فرمانداری 

تشکیل خواهد شد.
نخستین جلسه شورای معاونین فرمانداری 
بهارستان به ریاست مراد مرادی سرپرست 
فرمانداری و با حضور معاونین، بخشداران 
تأکید  با  فرمانداری  واحدهای  مدیران  و 
مردم  مشکلات  حل  محوری،  برنامه  بر 
رفاهی  امکانات  ارتقاء  در جهت  تلاش  و 

کارکنان برگزار شد.
پایدار  توسعه  گفت:  بهارستان  فرماندار 
ریزی  برنامه  داشتن  گرو  در  شهرستان 

دقیق و مدون، قابل پیگیری و اجرا است.
این  در  بهارستان  فرمانداری  سرپرست 
ترین  مهم  را  محوری  برنامه  نشست، 
اولویت مدیریت خود عنوان کرد و اظهار 
گرو  در  شهرستان  پایدار  توسعه  داشت: 
داشتن برنامه مدون و قابل پیگیری و اجرا 

است.
مشکلات  حل  لزوم  بر  تأکید  با  مرادی 

مردم، گفت: مهمترین وظیفه و مبنای کار 
همه ما، خدمت به مردم و حل مشکلات 
سلیقه  اختلاف  هرگونه  از  دوری  با  آنان 
است و در این راستا نباید از هیچ اقدامی 

فروگذاری کنیم.
امکانات  ارتقاء  لزوم  به  اشاره  با  مرادی 
رفاهی کارکنان نیز اظهار داشت: کارکنان 
فرمانداری از پایه های اساسی پاسخگویی 
آنها  مشکلات  رفع  پیگیری  و  مردم  به 
هستند و باید با اقدامات مؤثر و تشکیل 
های  دغدغه  از  بخشی  رفاهی،  کمیته 

معیشتی آنها را برطرف نماییم.
و  نوحی  عبدالله  تکریم  آئین  همچنین 
فرماندار  کرناچی  مرادی  مراد  معارفه 
با  دوشنبه  روز  بهارستان  شهرستان 
حضور سیدعباس جوهری معاون سیاسی 
اجتماعی استانداری استان تهران، حسن 
های  شهرستان  مردم  نماینده  قشقاوی 
بهارستان و رباط کریم، ائمه جمعه، اعضای 
شورای تأمین و اداری، خانواده معزز شهدا، 
جانبازان و ایثارگران، اصحاب رسانه و آحاد 
مختلف مردم در سالن اجتماعات سجادیه 

این شهرستان برگزار شد.

فرماندار بهارستان از تشکیل کمیته »رفع 

نارضایتی های مردمی« در این شهرستان خبر داد گزارش

 وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: دولت چهاردهم 
بر آن است تا اقتصاد دریا محور را عملیاتی و صندوق 

ضمانت کارها و صنایع دریایی را فعال کند.
سیدمحمد اتابک در نشست تخصصی در منطقه ویژه 
لامرد فارس افزود: یک نماینده را شخص رییس جمهور 
از  صنعتی  کانون های  و  کردند  معرفی  زمینه  این  در 
جمله منطقه ویژه اقتصادی لامرد می بایست متناسب 

با برنامه های دریامحور، گسترش بیشتری پیدا کند.
وی در زمینه بررسی پیشرفت طرح های سرمایه گذاری 
و زیرساخت های این کانون صنعتی گفت: منطقه ویژه 
در  و  رقابتی  مزیت های  به  توجه  با  لامرد  اقتصادی 
دسترس بودن امکانات و زیرساخت های سرمایه گذاری 
و از نظر موقعیت نزدیکی به دریا، واقعا تفاوت زیادی 
سرمایه گذاری  توسعه  زمینه  در  دیگر  مناطق  سایر  با 

دارد.
توسعه  اینکه  بیان  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
فلزات  عنوان  به  باید  مس  و  آلومینیوم  صنعت 
اولویت  با  جامع  طرح های  در  دار  آینده  اقتصادی 
بدون  را  آلومینیوم  کارخانه  کرد:  اظهار  شود،  دیده 
نیروگاه نمی توانیم متصور شویم و از سازمان توسعه 
با  که  می خواهم  معدنی  صنایع  و  معادن  نوسازی  و 

وزارت دفاع و شرکت سرمایه گذاری غدیر، تسریع در 
باوریم  ساخت نیروگاه را تعیین تکلیف کند و بر این 
به  دسترسی  و  بندر  با  ویژه  منطقه  این  همجواری 
انرژی یک مزیت ارزشمند است و در زنجیره تکمیل 
باید کارخانه های آلومینیا و  این منطقه  آلومینیوم در 

صنایع مرتبط هم دیده شود.
ضرورت های  از  یکی  آهن  خط  احداث  افزود:  اتابک 
پارسیان  و  لامرد  ویژه  مناطق  ارتباطی   - زیرساختی 
گذاران  سرمایه  های  هزینه  شود  احداث  اگر  و  است 
این  احداث  که  کنیم  کمک  باید  و  یابد  می  کاهش 
خط ریلی زودتر اجرایی و به خط راه آهن سراسری 

نیز متصل شود.
به گفته وزیر صنعت، معدن و تجارت، برای تسریع در 
بهره برداری خط انتقال آب از دریا به استان فارس و 
نقطه نخست آن لامرد این موضوع در شورای اقتصاد 

مطرح می شود.
اتابک با اشاره به نیروگاه ۹۱۳ مگاواتی سیکل ترکیبی 
عقب  باید  گفت:  لامرد  ویژه  منطقه  در  انرژی  غدیر 
غدیر  ترکیبی  سیکل  نیروگاه  ساخت  در  افتادگی 
جبران  زمانبندی  جدید  برنامه  ارایه  با  لامرد  انرژی 

شود.

وزیر صنعت: صندوق ضمانت صنایع 
دریایی فعال می شود

نوشتار

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه موضع دولت و این وزارتخانه در 
حوزه فیلترینگ مشخص است و پیگیری ها برای رفع فیلترینگ ادامه دارد، گفت: 
جلسات متعددی در مرکز ملی فضای مجازی برگزار شده و برون رفت از وضعیت 

موجود و اینکه از چه مسیری پیش برویم در دستور کار است.
 سیدستار هاشمی در حاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینکه آیا رفع فیلترینگ کنار گذاشته شده است، گفت: موضع 
دولت و وزارت ارتباطات در حوزه فیلترینگ مشخص است و پیگیری ها بر همین 

رویکرد ادامه دارد.
فضای  ملی  مرکز  در  کارشناسی  کار  ساعت   ۵۰ از  بیش  اینکه  بیان  با  هاشمی 
مجازی در این زمینه برگزار شده است، افزود: نکته این است که روی موضوعات 
مهمی چون برون رفت از وضعیت موجود و اینکه از چه مسیری پیش برویم، جمع 

بندی صورت گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه رفع فیلترینگ در دستور کار دولت است، در پاسخ به سوالی 
عنوان  به  مجازی  فضای  عالی  شورای  اعضای  از  نفر   ۱۵ اسامی  انتشار  درباره 
مخالفان رفع فیلتر اظهار داشت: بخشی از اینها گمانه زنی است؛ ما به دنبال گفت 
و گو و اعتماد سازی هستیم زیرا اگر قرار است تصمیمی گرفته شود باید مبنای 

دقیقی داشته باشد که دوباره فیلترینگ باز نگردد.
استفاده از پنل های خورشیدی برای تامین انرژی سایت های مخابراتی و ارتباطی

وزیر ارتباطات با اشاره به اختلال پیش آمده در زمان قطعی برق برای پایداری 
شبکه ارتباطات در کشور اظهار داشت: در مجموع ۵۰ هزار سایت در کشور داریم 
که حدود ۱۰ درصد آن با توجه به بحث پوشش جمعیتی اولویت بیشتری دارند.

نیازهای بخشی  بر رفع مشکل سایت های مخابراتی اظهار داشت:  تاکید  با  وی 
از این سایت ها را از ظرفیت تولید داخل تامین می کنیم تا پایداری ارتباطات را 

تقویت کنیم.
هاشمی با بیان اینکه به روز رسانی و بحث نگهداری سایت ها در دستور کار است 
که بتوانیم باتری ها را نوسازی کنیم، توضیح داد: حقیقت ماجرا این است که این 

سایت ها یک آستانه تحملی دارند و بعد از مدتی طبیعتاً خاموش می شوند.
وی ادامه داد: در گام نخست باید باتریهای سایت های اولویت دار را نوسازی کنیم 
و در گام بعدی در نظر داریم از پنل های خورشیدی برای تامین انرژی در شرایط 

خاص و قطعی استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه وزارت ارتباطات طرح مدیریت مصرف هوشمند را هم در دستور 
کار دارد، افزود: این طرح را با معاونین وزارت نیرو و وزارت نفت بررسی کردیم، 
امیدواریم در همین یک هفته پیش رو بتوانیم با وزرای مربوطه هم این جلسه را 

برگزار کنیم و این طرح را به صورت عملیاتی هم کلید بزنیم.
هاشمی توضیح داد: این طرح عمدتاً مبتنی بر نگاه های نرم افزاری است و اینکه 

بتوانیم برای مردم پروفایل انرژی درست بکنیم.
بیش از ۷۲۳ روستا در دولت چهاردهم به شبکه ملی اطلاعات متصل شد

وزیر ارتباطات همچنین به خبرنگاران گفت که بیش از ۷۲۳ روستا به شبکه ملی 
اطلاعات متصل شده است و برای ۱۰ هزار روستا هم برنامه ریزی شده تا این 

اقدام انجام شود.
به  برای دسترسی  ای  مقدمه  مداری  انتقال  بلوک  پرتاب  اینکه  بیان  با  هاشمی 
پرتاب  مراحل  و  افتاد  اتفاق  کشور  در  بار  اولین  برای  که  بود  مخابراتی  ماهواره 
انجام شد، افزود: عملا ارتباط ما با بلوک انتقال مداری پایدار بود و تست موفقیت 

آمیز داشت.
مشارکت حداقلی حاکمیت و محوریت بخش خصوصی برای توسعه بازار 

بین الملل
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ایجاد بازار بین الملل برای بخش 
با مشارکت حداقلی حاکمیت و محوریت  توانمند و کارآزموده  خصوصی 
بخش خصوصی قابل انجام است زیرا باور داریم برای ارائه خدمات باکیفیت 
الکترونیک و عمل به تکالیف برنامه هفتم پیشرفت، باید  در قالب دولت 

بخش خصوصی پای  کار بیاید.
»سید ستار هاشمی« درباره سفر به ونزوئلا گفت: در حدود سه ماه گذشته، 
به  سفر  شد،  انجام  ارتباطات  وزارت  در  که  اقداماتی  مهم ترین  از  یکی 
آمریکای لاتین بود که استقبال خوبی از آن صورت گرفت؛ صادرات فناوری 
یکی از رویکردهای این سفر بود که نشانه آن قرارداد احداث کارخانه فیبر 

نوری است.
وی ادامه داد: یکی از رویکردهای وزارت ارتباطات در بحث اقتصاد دیجیتال 
برای کشور و  ارزی  فناوری است چرا که می تواند منابع  توسعه صادرات 
ماندگاری  برای  انگیزه  ایجاد  باعث  و  بیاورد  همراه  به  ایرانی  شرکت های 

جوانان و نخبگان در کشور شود.
هاشمی با یادآوری اینکه برخی از جوانان با انگیزه های اقتصادی از کشور 
خارج می شوند، افزود: اگر بتوانیم از این روش استفاده کنیم و کمتر شاهد 

مهاجرت آنان باشیم، قدم خوبی را برداشته ایم.
وی در پاسخ به اینکه برخی به مقصد سفر آمریکای لاتین )کوبا و ونزوئلا( 
انتقاد داشتند، گفت: ما باید در کشورهایی که ظرفیت یا امکان رقابت داریم 
و تعاملات سیاسی میان دو کشور وجود دارد، اقدام به فعالیت کنیم چرا که 
در آن صورت یک اعتماد متقابل وجود دارد تا بخش خصوصی ما بتواند در 

آن کشورها سرمایه گذاری و فعالیت کند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: اقدام خوبی که در سفر به ونزوئلا 
انجام شد، امضای یک قرارداد برای کارخانه فیبر نوری بود. معمولاً حاصل 
سفرهای این چنینی تفاهم نامه است اما توانستیم در این سفر یک قرارداد 
امضا کنیم؛ برای این قرارداد رئیس جمهور کشور ونزوئلا و وزرای وی به 
شکل جدی پای کار بودند و زمانی که ما برگشتیم تیم دومی از هیات همراه 

ایرانی دوباره به این کشور سفر کردند تا مقدمات کار را پیش ببرند.
هاشمی خاطرنشان کرد: نکته ای که نباید آن را فراموش کنیم، این است 
که حتماً و یقیناً ما دوست داریم در بازار کشورهای پیشرو نیز حضور پیدا 
کنیم؛ برای این کار ابتدا باید بیشتر کسب تجربه کنیم و بتوانیم تجربیات 
بین المللی متعددی را ثبت کنیم که این تجربه نیاز به حضور در کشورهای 

دیگر دارد.
این عضو کابینه دولت چهاردهم با تاکید بر اینکه اگر در شرایط کنونی 
آن ها  با  رقابتی  مزیت  یافته شویم،  توسعه  بازار کشورهای  وارد  بخواهیم 
نداریم، افزود: در موضوع دیپلماسی فناوری، توسعه ارتباطات با کشورهای 
منطقه و شمالی آفریقا در دستور کار است و حتماً نگاهی نیز چگونگی ورود 

و تعامل به کشورهای توسعه یافته خواهیم داشت.

پیگیری رفع فیلترینگ ادامه دارد/ تلاش برای پایداری 
ارتباطات گزارش

رئیس سازمان غذا و دارو با اشاره به چالش های جدی در حوزه دارو 
و تجهیزات پزشکی از بدهی سنگین این سازمان به صنایع دارویی و 
تجهیزات پزشکی خبر داد و تأکید کرد که اصلاح فرایندها، حمایت 
از تولید داخلی و حل بحران نقدینگی، اولویت های اصلی این سازمان 

برای تأمین پایدار دارو و تجهیزات پزشکی با قیمت منصفانه است.
 مهدی پیرصالحی روز سه شنبه در آیین تکریم و معارفه رئیس جدید 
بهداشت  وزیر  حضور  با  و  بهداشت  وزارت  ستاد  در  که  سازمان  این 
برگزار شد با قدردانی از تلاش های صورت گرفته در سال های گذشته، 
اثربخشی که در سازمان غذا و دارو  تأکید کرد: فعالیت های مثبت و 
انجام شده، در این دوره با سرعت و کیفیت بیشتری پیگیری خواهد 

شد.
و  بهبود  با  امیدواریم  گفت:  فرایندها،  اصلاح  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
پایداری شرایط در حوزه غذا و دارو، مسیر پیشرفت این حوزه را به 
گونه ای هدایت کنیم که بیشترین منفعت را برای مردم به همراه داشته 

باشد.
اظهار داشت: در حوزه هایی همچون دارو،  رئیس سازمان غذا و دارو 
بر  مرتبط  کالاهای  بر  نظارت  و  تأمین  و مکمل ها،  پزشکی  تجهیزات 
عهده سازمان غذا و دارو است همچنین در سایر حوزه ها، از جمله غذا 
و محصولات آرایشی و بهداشتی، نظارت ها با دقت و جدیت بیشتری 
مردم  برای  محصولات  این  سلامت  و  کیفیت  تا  شد  خواهد  انجام 

تضمین شود.
تجهیزات  و  دارو  در حوزه  موجود  چالش های  بر  تأکید  با  پیرصالحی 
پزشکی  تجهیزات  و  دارو  وضعیت  فعلی،  شرایط  در  افزود:  پزشکی، 
مرتبط،  نهادهای  همه  مؤثر  همکاری  نیازمند  و  نیست  رضایت بخش 
به ویژه در زمینه تأمین نقدینگی سازمان غذا و دارو هستیم زیرا امروزه، 

کمبود نقدینگی به عنوان مهم ترین مشکل صنعت دارو مطرح است.
قیمت گذاری دارو غیرواقعی است

یکی  افزود:  و  کرد  اشاره  دارو  قیمت گذاری  موضوع  به  ادامه  در  وی 

که  است  دارو  غیرواقعی  قیمت گذاری  اساسی،  مسائل  از 
به دلیل سیاست های دستوری در سال های گذشته، منجر 
باید  است.  شده  حوزه  این  در  جدی  مشکلات  ایجاد  به 
واقعی  به صورت  دارو  قیمت  تا  کنیم  اتخاذ  راهکارهایی 

تعیین شود و این چالش برطرف شود.
رئیس سازمان غذا و دارو با تأکید بر اهمیت تأمین دارو، 
پایدار  تأمین  برای  را  تلاش خود  همه  باید  کرد:  تصریح 
دارو بکار گیریم. اکنون بیش از ۳۳ همت بدهی به صنایع 
تجهیزات  صنایع  به  بدهی  همت   ۲۲ از  بیش  و  دارویی 
باعث شده شرکت ها  مسئله  این  که  دارد  وجود  پزشکی 
فلج  روبه رو شوند و در بسیاری موارد  با مشکلات جدی 

شوند.
ضرورت حمایت جدی از تولیدات داخلی

نگاه  سازمان،  این  در  اصلی  برنامه های  از  یکی  افزود:  پیرصالحی 
از شرکت ها،  حمایت  با  کرد  خواهیم  تلاش  بود.  خواهد  توسعه محور 
تولید  زمینه  دانش بنیان،  و شرکت های  داخلی  تولیدکنندگان  به ویژه 
از توان  داروها، تجهیزات پزشکی و کالاهای جدید را فراهم کنیم و 

داخلی برای رفع نیازهای کشور بهره مند شویم.
وی تأکید کرد: با توجه به حجم بالای مصرف دارو و تجهیزات پزشکی 
در کشور، تأمین این اقلام تنها از طریق واردات ممکن نیست. باید با 
حمایت جدی از تولید داخلی، نیازهای دارویی و تجهیزاتی را برطرف 
این است که دسترسی  کنیم. هدف گذاری ما در سازمان غذا و دارو 
مردم به دارو، تجهیزات پزشکی و شیر خشک تسهیل شود و این اقلام 

با قیمتی واقعی و منصفانه در اختیار مصرف کننده قرار گیرد.
رئیس سازمان غذا و دارو با اشاره به بحران نقدینگی داروخانه ها گفت: 
امروزه داروخانه ها با بحران جدی نقدینگی روبه رو هستند. لازم است 
وارد مذاکره جدی با شرکت های بیمه گر شویم تا این مشکل برطرف 
شود زیرا داروخانه ها در خط مقدم زنجیره تأمین دارو قرار دارند. اگر 
آنها در نقدینگی دچار مشکل شوند، این بحران به تأمین و خرید مواد 
اولیه نیز سرایت کرده و کل زنجیره تأمین دارو با اختلال مواجه خواهد 
شد. براساس این گزارش، محمدرضا ظفرقندی وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی در این مراسم با اهدای لوح از خدمات سید حیدر 
محمدی رئیس سابق سازمان غذا و دارو تکریم و مهدی پیرصالحی را 

به عنوان معاون وزیر و رئیس این سازمان معرفی کرد.
در این مراسم که خسرو صادق نیت مشاور وزیر بهداشت و مدیرکل 
حوزه وزارتی، معاونین و مدیران ارشد وزارت بهداشت، روسای پیشین 
سازمان غذا و دارو همچنین روسای انجمن ها و سندیکاهای این حوزه 
حضور داشتند، سید حیدر محمدی گزارشی از فعالیت های سه سال 

گذشته سازمان غذا و دارو ارائه کرد.

حمایت از تولید داخلی و حل بحران نقدینگی 
اولویت های سازمان غذا و دارو نوشتار

اوراق  و  بورس  سازمان  رئیس 
گونه ای  به  باید  گفت:  بهادار 
پذیرش  با  بازار  که  کنیم  عمل 
شرکت های جدید بزرگ شود و 
به سطح یک بازار ۵۰۰ میلیارد 

دلاری برسد.
حجت اله صیدی در آیین تکریم 
و معارفه اعضای جدید و سابق 

بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  مدیره  هیات 
اظهار داشت: در تقسیم کار جدید علی رضا 
در  شخصی  درخواست  به  بنا  که  ناصرپور 
عنوان مشاور  به  ندارد،  هیات مدیره حضور 
را  اجرایی  امور  برخی  اجرایی سازمان  عالی 
برعهده خواهند گرفت و طبق تکلیف شورای 
داوری  هیات  عضو  این پس  از  بورس  عالی 

بورس نیز خواهد بود.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره 
به ساختار مدیریت نهادهای ناظر در دنیا و 
حضور پررنگ کارشناسان حقوقی در آن ها، 
کارویژه های  از  مهمی  بخش  داشت:  اظهار 
سازمان بورس در حوزه حقوقی تعریف شده، 
عضو   ۲ جدید  دوره  در  اساس،  همین  بر 

حقوقی در هیات مدیره خواهیم داشت.
وی اضافه کرد: بر این اساس زینب ریاضت 
با توجه به سوابق علمی و اجرایی در مسائل 
اصلاح  نظیر  بازار سرمایه،  و حقوقی  قانونی 
قانون بازار اوراق بهادار فعالیت خواهند کرد.

وی گفت: مهرداد مسعودی فر هم که تاکنون 
وظیفه اداره معاونت حقوقی سازمان بورس را 
برعهده داشته، به فعالیت خود در این حوزه 

ادامه خواهد داد.
صیدی در ادامه با اشاره به سوابق علمی و 
جدید  دوره  در  افزود:  یاری  حمید  اجرایی 
یک جابه جایی در معاونت ها رخ خواهد داد 

و یاری مسئولیت معاونت نظارت بر بورس ها 
رضا  و  گرفت  خواهند  برعهده  را  ناشران  و 
مالی  نهادهای  بر  نظارت  عیوض لو در حوزه 

فعال خواهند شد.
بیان  با  بهادار  اوراق  رئیس سازمان بورس و 
اینکه سه ماه مهم را در بازار سرمایه در پیش 
و  تغییرات  این  با  باید  داشت:  اظهار  داریم، 
مدیره  هیات  وارد  که  تازه نفسی  نیروهای 
در  را  سرمایه  بازار  نقش  بتوانیم  شده اند، 

اقتصاد ارتقا دهیم و بورس را بزرگ کنیم.
در  خوبی  جایگاه  سرمایه  بازار  گفت:  وی 
به  نهاد  این  که  کرده  پیدا  ایران  اقتصاد 
درستی بالنده شده، به طوری که محمدرضا 
فرزین رییس کل بانک مرکزی تاکید دارد که 

تامین مالی از بانک ها تورم زاست .
وی با برشمردن اقدامات و حمایت های وزیر 
بازار  از  مرکزی  بانک  کل  رئیس  و  اقتصاد 
سرمایه ابراز امیدواری کرد که بتوان به ۱۷ 
برنامه از پیش اعلام شده خود برای توسعه 

بازار دست یافت.
و  بورس  سازمان  رئیس  اله صیدی   حجت 
اوراق بهادار امروز طی احکام جداگانه »رضا 
عیوضلو« را به عنوان معاون نظارت بر نهاده 
های مالی و »حمید یاری« را به عنوان معاون 
نظارت بر بورس ها و ناشران سازمان بورس، 
عالی  مشاور  عنوان  به   » ناصرپور  »علیرضا 

اجرایی سازمان بورس منصوب کرد.

لزوم پذیرش شرکت های جدید و بزرگ 
برای تامین سرمایه ۵۰۰ میلیارد دلاری خبر
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